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مجمع عمومی عادی سالیانه سال مالی منتهی به ۳۰ اسفند 
 ۲۳ تاریخ  در  فولاد  توکا  سرمایه گذاری  شرکت   ،۱۳۹۹
سالن  در  سهام داران  اکثریت  حضور  با   ۱۴۰۰ خردادماه 

اجتماعات شرکت حمل ونقل توکا برگزار شد.

برگزاری مجمع عمومی عادی 
شرکت سرمایه گذاری توکا فولاد

به دنبال توسعه متوازن استان ها هستیم
همتی به اصفهانی ها وعده داد:

■ یکی از اولویت های اساسی بنده این است که 
تصمیمات اقتصادی بر تصمیمات سیاسی در 
استان ها حاکم شود و به استان ها نباید سیاسی 

و امنیتی نگاه کنیم

دلیل  به  را  زیادی  عزیزان  اصفهان  مردم   ■
شیوع ویروس کرونا از دست دادند و من این 
قول را می دهم که در دولت خود واکسیناسیون 
تمام اقشار جامعه با سرعت بسیار بیشتری 

انجام شود

مردم گرفتار بیکاری و تحریم هستند و    ■
تغییر در وضعیت اقتصادی کشور ضروری بوده 

و جز اولویت های من است

استان ها  بیکاری  مشکلات  ببینیم  باید   ■
چیست؟ نباید اجازه دهیم باندهایی از مرکز، 

استان ها را اداره کنند و مسائل قومی و مذهبی 
نباید بر استان ها حاکم باشد

■  یکی از اولویت های اساسی بنده این است 
که تصمیمات اقتصادی بر تصمیمات سیاسی در 

استان ها حاکم شود

برای  خاصی  شرایط  استان  از  هرکدام   ■
جذب توریست دارند. اولویت اول بنده جدا از 
واکسیناسیون سریع، جذب توریست خواهد 
بود و در این باره لازم است سخت گیری ها را در 

جذب توریست کاهش دهیم

جذب  در  خوبی  ظرفیت  اصفهان  استان   ■
همه  در  بیکاری  مشکل  اما  دارد،  توریست 
به  نگاهمان  باید  و  است  مشترک  استان ها 

تمرکززدایی معطوف شود

■ توانمندسازی اقشار محروم جامعه 
در دستور کار دولت بنده خواهد بود 
پرداخت  عادلانه  یارانه  هم اکنون  و 
نمی شود، چرا که فقیران و ثروتمندان 

به یک میزان یارانه می گیرند

■ دولت باید حداقل دستمزد را افزایش دهد و 
اعطای کارت اعتباری خرید کمک خوبی برای 
مردم است که به تدریج اقساط آن را به بانک ها 

پرداخت کنند

■ مردم شرق اصفهان دچار مشکلات زیادی 
هستند. کشاورزان مناطق شرقی اصفهان از 
برداشت بی رویه از بالادست زاینده رود گلایه 
دارند. همچنین اگر رئیس جمهور شدم دستور 
می دهم موضوع اسیدپاشی اصفهان پیگیری 

ویژه شود

 وعده های اصفهـانی
 انتخابات سیزدهـم

عبدالناصر
همتـــی

 نفر ششم

نامزد ریاست جمهوری



  2i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
4095 شـــمــاره   | هفدهم  ســـال   |  1400 خرداد   25  | شنبه  سه 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

رویداد
   خبرکوتاه     بی توجهی تاکی؟! قسمت ۱85۰

کورسوی امید مردم به تحقق وعده های تبلیغاتی نامزدهای ریاست جمهوری برای بازگشایی زاینده رود مدتهاست 
خاموش شده است

رئیس حزب ندای ایرانیان شــعبه اصفهان اعتقاد دارد 
قهر با صندوق های رأی انتخابات ۲۸ خرداد را نمی پسندیم 

و نمی پذیریم.
محمــد کیهانی بــه ایرنا گفــت: منتقد رونــد تائید 
صاحیت های نامزدهای انتخابات شــورای اســامی و 
ریاســت جمهوری هستیم و معتقدیم این رد صاحیت ها 
و اعــام نکــردن دلایل آن در کاهش مشــارکت مردم 
تأثیرگذار اســت و به نوعی انگیزه مشارکت احزاب در گرم 
کردن فضای انتخابات را کاهــش می دهد. بااین وجود، او 
معتقد اســت: برای حفظ جمهوریت نظام و باز نگه داشتن 
دریچه های امید مردم، در انتخابات پیش رو با قدرت شرکت 
می کنیم. عضو شــورای مرکزی حزب نــدای ایرانیان با 
اشاره به تائید صاحیت تنها یکی از نامزدهای این حزب 
در انتخابات شورای اسامی شــهر اصفهان ادامه داد: در 
انتخابــات ریاســت جمهوری، این حزب به طور رســمی 
از شــخص خاصی حمایــت نکرده و تنهــا در بیانیه اش 
در روز گذشــته، دعوت به شــرکت کرده است. او تصریح 
کــرد: با توجه به تائید صاحیت های دیرهنگام نامزدهای 
اصاح طلب، به سختی فهرست اصاح طلبان بسته شد و در 
روزهای کنونی شاهد تبلیغات چندانی از این طیف سیاسی 

در ســطح شهر نیستیم. کیهانی یادآور شد: گرچه به دلیل 
تأخیر در بستن فهرست، دیر اقدام به تبلیغات نامزدهایمان 
کردیــم اما امید می رود در ۲ روز آینده بتوانیم کاندیداهای 
خود را از طریق تبلیغات عمومی در شــهر معرفی کنیم. او 
در زمینه لزوم مشارکت در انتخابات خاطرنشان کرد: رهبر 
معظم انقاب در سخنرانی های اخیر خود شفاف و واضح 
فرمودند که حتی اگر مخالف هستید هم در انتخابات شرکت 

کنید. رئیس حزب ندای ایرانیان شعبه اصفهان یادآور شد: 
برخاف اینکه به اعتقاد رهبری، مشــارکت بالای مردم 
در انتخابات، کشــور را در برابر پیامدهای برون مرزی بیمه 
می کند اما به نظر می رسد بخشی از بدنه حاکمیت اعتقادی 
به این سخن ندارند و تاش می کنند تا مشارکت مردمی 
افزایش نیابد. او بیان کرد: باید در راستای افزایش مشارکت 
مردم به سطحی مقبول و معقول کوشید. کیهانی با تأکید 

بــر حفظ جمهوریت در کنار اســامیت، درباره پیامدهای 
بین المللی حضور گســترده پای صندوق های رأی گفت: 
مشــارکت گسترده در انتخابات پشتوانه مردمی نظام را به 
جهانیان نشان می دهد. او انتخاب گزینه های دارای پشتوانه 
خوب مردمی را در تعیین سرنوشــت کشور مؤثر دانست و 
اضافه کرد: مردم با رأی و مشارکت گسترده خود باید این 
افراد را انتخاب کنند تا بتوان مشکات کشور را حل کرد. 
رئیس حزب ندای ایرانیان شعبه اصفهان در زمینه پایبندی 
به اخاق و پرهیز از بی اخاقی در تبلیغات توسط احزاب و 
تشکل های سیاســی نیز اظهار داشت: در روزهای منتهی 
به انتخابات شاهد بی اخاقی هایی توسط برخی تشکل های 
سیاسی هستیم و گاهی اتهام ها و شعارهای تخریبی ضد 
کاندیداهای ســایر احزاب عنوان می کنند که این امر تنها 
به بروز بی اعتمادی در مردم منجر خواهد شــد. او افزود: 
این نکته را نباید فرامــوش کرد که تا چند روز دیگر، این 
انتخابات نیز تمام شده و باید برادرانه در کنار یکدیگر زندگی 
کنیم بنابراین نباید فضای انتخابات را مُشوش و ذهن مردم 
را آشفته کرد. کیهانی یادآور شد: اگر ادعای دین و شریعت 
اســام و فرهنگ ایرانی داریم باید حرف و کرداری داشته 

باشیم که بتوانیم در پیشگاه خداوند پاسخگوی آن باشیم.

رئیس حزب ندای ایرانیان شعبه اصفهان:

قهر با صندوق رأی را نمی پسندیم

یک فعال سیاسی اصولگرا:

توسل به حربه رقیب هراسی شایسته کاندیدای ریاست جمهوری نیست

مردم اصفهان می گویند برای احیای زاینده رود، »قول دادن هنر 
نیست، بلکه باید عمل کرد«

در این سال ها روسای مختلف جمهور هرکدام بنا بر سلیقه و 
مصلحتی دستور انتقال بخشی از آب زاینده رود را به استان های دیگر 
صادر کردند و هر بار مهر محکمی بر خشکی این رودخانه زدند. در 
دولت هفتم و هشتم، رئیس وقت آن، دستور انتقال آب از زاینده رود به 
یزد را صادر کرد و قرار شد بعد از احداث تونل سوم کوهرنگ، بخشی از 
آب زاینده رود به استان یزد انتقال یابد، اما این طرح نه تنها هنوز اجرایی 
نشده و آوردی برای زاینده رود ندارد، بلکه اکنون یزدی ها از آب زاینده رود 
سیراب می شوند. از سوی دیگر رئیس دولت نهم و دهم در سال ۱۳۹۰، 
آب زاینده رود را به چهارمحال و بختیاری ها وعده داد. محمود احمدی نژاد 
در جریان سفر خود به چهارمحال و بختیاری و در جمع مردم شهرکرد، 
گفت: »هرقدر و هر جور که نیاز هست برای صنعت و کشاورزی از آب 
زاینده رود برداشت کنید. اولویت با شما و بعد استان های دیگر«، اما این 
دستور تیر خاصی به سمت زاینده رود و خشکی آن بود، تا جایی که از 
آن زمان تاکنون زاینده رود در اصفهان سال های خشک خود را تجربه 
می کند. اما باز این رودخانه از وعده های نامزدهای انتخاباتی در امان 
نماند و حسن روحانی-رئیس جمهور کنونی کشورمان در ۲۴ اردیبهشت 
۱۳۹۶ در جریان در سفر انتخاباتی خود به اصفهان در میدان نقش جهان 
با وعده احیای زاینده رود خطاب به مردم اصفهان، گفت: »در دولت 
یازدهم از خشکی دریاچه ارومیه جلوگیری شد و جان ۱۴ میلیون ایرانی 
نجات پیدا کرد و این بار نوبت زاینده رود است؛ اصفهان به زنده بودن 
زاینده رود زنده است«. اگرچه دولت دوازدهم بارها و بارها از احیا و جریان 
دوباره زاینده رود سخن گفت، اما در عمل این رودخانه رنگ خوش به 
خود ندیده و اکنون در شرایطی که خشک سالی بر کشور حکم فرماست، 
طی ۹ ماه گذشته زاینده رود بدون قطره ای آب به کویری خشک و 
برهوت در مرکز کشور تبدیل شده است. اگرچه نامزدهای انتخاباتی 
سیزدهمین دوره ریاست جمهوری به وضوح نامی از زاینده رود نیاورده اند، 
اما همواره تأکید دارند که به دنبال حل معضل آب اصفهان هستند، اما 
باید دید اکنون در آستانه برگزاری این دوره از انتخابات، خواسته مردم 

اصفهان از رئیس جمهور آینده برای زاینده رود چیست؟
یک جوان اصفهان با بیان اینکه حدود هفت یا هشت سال پیش 
زاینده رود پر از زیبایی بود، اما امروز بدون آب دیگر هیچ زیبایی ندارد، 
از مطالبه اش برای احیای زاینده رود از رئیس جمهور آینده به ایسنا، 
می گوید: »وقت آن رسیده واقعا فکری به حال این رودخانه کنند تا 
زاینده رود دوباره زنده رود شود و همانند گذشته زیبایی هایش را به دست 
آورد.«شهروند دیگری با اشاره به خشکی و برهوت زاینده رود، می گوید: 
»این رودخانه سال های زیادی است که خشک شده است، مسئولان 

باید به فکر کشاورزان و مردم باشند و نباید این رودخانه خشک شود«
او ادامه می دهد: پل های واقع بر زاینده رود با توجه به جنس پایه 
و نوع مصالح آن، نیاز دائم به آب دارند، اما با تداوم خشکی رودخانه و 
کمبود آب مشخص نیست تا چند سال دیگر این پل ها این گونه دوام 
بیاورند. امروز خشکی زاینده رود تا جایی پیش رفته که آب اصفهان را 
جیره بندی کردند و مردم به آب خوردن دسترسی ندارند.«این شهروند 
با تأکید بر اینکه یاد ندارم هیچ زمانی زاینده رود تا این حد خشک و 
برهوت بوده باشد، از رئیس جمهور آینده می خواهد که زاینده رود از این 
خشک سالی و برهوت خارج شود و درخواست می کند که آب اصفهان را 
به مناطق دیگر ندهند و حداقل آب در اصفهان جاری شود تا کشاورزان 
از آن استفاده کنند و زاینده رود با نام اصلی خود زنده بماند، در حالی که 

امروز این رودخانه مرده رود است و امیدوارم هر فردی که قرار است 
رئیس جمهور شود، حداقل دلسوز زاینده رود باشد تا دعای خیر مردم 
پشت سرش باشد. مرد میانسالی که به گفته خودش مسافر است، با 
ناراحتی از خشکی زاینده رود به ایسنا، می گوید: »با دیدن این وضعیت 
زاینده رود، جگرم کباب می شود. چند سالی به اصفهان نیامده بودم و 
امسال که آمدم، تحمل خشکی زاینده رود را ندارم، نمی دانم چطور مردم 
اصفهان این وضعیت را طاقت می آورند. به نظرم دولت باید کاری کند 
تا حداقل یک نم آبی در رودخانه جریان یابد.« او می گوید: »راهکاری 
برای زاینده رود نمی دانم و به طورقطع مسئولان و دست اندرکاران راهی 
برای جریان آب در زاینده رود دارند.« دختر جوانی با اشاره به خشکی 
زاینده رود، می گوید: »باید سد زاینده رود پرآب شود که کمبود آب نداشته 
باشیم، به طورقطع خشکی رودخانه نه تنها موجب آسیب به پل های 
تاریخی می شود، بلکه زاینده رود بدون آب از زیبایی های شهر اصفهان 
کم کرده است و مطالبه ام از رئیس جمهور آینده این است که حداقل 
سالی چند نوبت زاینده رود جاری باشد و خواسته دیگری از او ندارم.« 
خانم مسنی که زیبایی اصفهان را زاینده رود پرآب می داند، می گوید: 
»امروز اگرچه از خانه هایمان به حاشیه رودخانه خشک می آییم، اما دیگر 
لذتی از این رود نمی بریم. زمانی که زاینده رود جریان داشت حس خاص 
و دل بازی در اصفهان حاکم بود که این فضا برای روح و روان مردم 
خوب بود و مطالبه ام از رئیس جمهور آینده برای احیای زاینده رود این 
است که از نظر آب، به داد مردم برسد تا رودخانه دوباره جریان یابد.« 
جوان دیگری هم از رئیس جمهور آینده می خواهد بهترین مدیریت را 
برای زاینده رود داشته باشد.مرد مسنی، زیر پل خواجو با اشاره به خشکی 
رودخانه، می گوید: »عشق اصفهانی ها زاینده رود بود و هر زمان که 
ناراحت بودیم و دل خوشی نداشتیم با خانواده، کنار زاینده رود می آمدیم و 
از فضا لذت می بردیم، اما اکنون چند ماهی است که دیگر زاینده رود را 
نداریم.« او از مسئولان می خواهد که زاینده رود دوباره همانند سال های 
گذشته، زنده شود و می گوید: »این رود دیگر زنده نیست، مرده رود است 
و همه اصفهانی ها و حتی مردم ایران از این شرایط ناراحت هستند. 

روسای جمهور قبلی هم آمدند و گفتند در نخستین اقدام زاینده رود 
را جاری می کنند، اما این در حد حرف بود و کاری از پیش نبردند.« 
شهروند دیگری هم با اشاره به وضعیت بحرانی زاینده رود و همچنین 
کشاورزان شرق اصفهان، تأکید می کند: »کم آبی در سطح استان بیداد 
می کند و این یکی از معضات بزرگ اصفهان است، البته دولتمردان 
هر بار قولی به مردم می دهند، اما هیچ یک عملی نمی شود بااین وجود 
امیدوارم به داد زاینده رود برسند« او می گوید: »امیدوارم هر یک از آقایانی 
که به عنوان رئیس جمهور آینده انتخاب می شوند، باتدبیر و مدیریت 
وضعیت زاینده رود را سروسامان دهند.« مرد جوانی هم می گوید: »اگر از 
منظر زیبایی و زیست محیطی بگذریم، اصفهان یعنی زاینده رود و بدون 
زاینده رود اصفهان معنا ندارد و بی مدیریتی، شهر را به این روز کشانده 
است، اما امیدوارم هر چه زودتر معضل خشک سالی حل شود، چراکه 
اقتصاد شرق و غرب اصفهان وابسته به این رودخانه است.« او ادامه 
می دهد: »یک اکوسیستم، یک روز و دو روز ایجاد نشده که یک روزه 
و دو روز از بین رود و از بین رفتن آن، تبعات بسیاری دارد و به طورقطع 
دست بردن در طبیعت، یک اقلیم را تغییر می دهد که تبعات دیگری به 
دنبال خواهد داشت. اصفهان، شهری بالای سه میلیون جمعیت است، 
بنابراین زاینده رود باید احیا شود و احیا نشدن این رودخانه معضاتی 
ایجاد می کند که هزینه های بزرگ تری به کشور تحمیل می کند. 
به طورقطع چه رئیس جمهور و چه تصمیم گیرندگان دیگر باید فکری 
برای زنده کردن این رودخانه داشته باشند. ما می توانیم هندوانه نخوریم، 
اما نمی توانیم بدون زاینده رود زندگی کنیم.« عکاسی که به گفته 
خودش سال هاست در کنار سی وسه پل و زاینده رود عکس می گیرد، 
می گوید: »طی ۱۴ سال گذشته زاینده رود، خشک شده است و در این 
سال ها هر بار رودخانه دو یا سه ماه باز است، با توجه به این که زاینده رود 
در مرکز شهر واقع شده و روزانه مردم بسیاری با عبور از این پل، نظاره گر 
خشکی رودخانه هستند، بر روحیه آنها اثر بدی می گذارد.« او اضافه 
می کند: »امسال خشک سالی بود و بارندگی نداشتیم، اما سال های 
گذشته که بارندگی خوب بود و پشت سد هم آب بود، آب را می بستند و 

یا به شهرهای دیگر انتقال می دادند که در این شرایط بیشترین خسارت 
به کشاورزان وارد می شود که در گذشته پول این آب را داده بودند.« او 
تأکید می کند: »زمانی که زاینده رود جریان نداشته باشد، موجب خسارت 
مادی و معنوی بسیاری به مردم می شود. تجربه نشان داده که روسای 
جمهور در عمل تغییری در شرایط زاینده رود ایجاد نکرده اند.« پیرمرد 
بر روی سی وسه پل با اشاره به اینکه امسال میزان بارش ها حتی در 
سرچشمه های زاینده رود هم خوب نبود به ایسنا، می گوید: »البته در 
سال های گذشته که آب بود هم آبی در زاینده رود جریان نداشت و این 
به نوعی به مدیریت ضعیف برمی گردد که آب اصفهان را به شهرهای 
دیگر منتقل کرده اند. به طورقطع زمانی که آب نباشد، نه تنها این پل ها 
و آثار باستانی از بین می رود، بلکه اصفهان نیز نابود می شود.« او تأکید 
می کند: »به نظر می رسد تا زمانی که بارندگی نشود، تمام روسای 
جمهور نیز نمی توانند برای آب اصفهان و زاینده رود کاری انجام دهند.« 
شهروند دیگری هم بخشی از دلیل خشکی زاینده رود را به بی رحمی 
و بی انصافی که افراد نسبت به یکدیگر و بخشی را به نبود بارش ها 
نسبت می دهد به ایسنا می گوید: »در اصل آب کم است و پشت سد 
آبی وجود ندارد؛ زمانی که زاینده رود خشک باشد و آبی جریان نداشته 
باشد، نه تنها پل ها از بین می روند بلکه تمام درختان اطراف زاینده رود نیز 
خشک می شوند.« او از رئیس جمهور آینده می خواهد، »برای جریان 
دوباره زاینده رود، آب را به این رودخانه انتقال دهند.« خانم میانسالی هم 
خشکی زاینده رود را به دلیل برخی بی تدبیری ها می داند که موجب شد 
آب آن به سایر بخش ها فروخته شود که امروز اصفهان و کشاورزان 
بابت این مسئله تحت الشعاع قرارگرفته اند، از سوی دیگر خشکی 
رودخانه و فرونشست زمین موجب شده تا بناهای تاریخی شهر در 
معرض نابودی قرار گیرند و اگر این روند ادامه یابد و بارندگی نباشد، 
مردم باید از اصفهان کوچ کنند، هرسال با برداشت از آب های زیرزمینی، 
زمین نشست پیدا می کند و باعث تخریب ساختمان ها می شود. او 
می گوید: »روسای جمهور هر بار برای احیای زاینده رود قول می دهند، 

اما قول دادن هنر نیست، بلکه باید عمل کرد.«

فعال سیاسی اصولگرا کاندیداها به جای تخریب یکدیگر بهتر است 
برنامه های خودشان را ارائه دهند و در قامت یک کاندیدای ریاست 

جمهوری ظاهر شوند و از حربه رقیب هراسی بهره نبرند.
مهدی جویافر درباره لزوم رعایت اخاق انتخاباتی بویژه در تبلیغات 
کاندیداهای شوراهای شهر و ریاست جمهوری، به ایسنا گفت: تبلیغات 
کاندیداهای شوراهای شهر تازه آغاز شده است و تاکنون بداخاقی 
انتخاباتی در تبلیغات این کاندیداها مشاهده نشده است، اما سه نفر از 
کاندیداهای ریاست جمهوری به خصوص در مناظرات، اخاق انتخاباتی 
را چندان رعایت نکردند و به جای اینکه به دنبال برنامه های خود و اثبات 
صحیح خود به مردم باشند حمله به کاندیداهای دیگر را در دستور کار 
قرار دادند. او افزود: کاندیداهایی که اخاق انتخاباتی را رعایت نمی کنند 
در واقع خودشان را تخریب می کنند، چراکه مردم هوشمند هستند و 

تحت تأثیر جوسازی های برخی کاندیداها قرار نمی گیرند. این عضو 
شورای مرکزی کانون اندیشه و تمدن اسامی استان اصفهان، گفت: 
برخی از جناح های سیاسی یاد گرفته اند به جای ارائه برنامه اصولی و 
صحیح رویه تخریب رقبا را در پیش بگیرند و در دوره های قبل، از 
این روش تا حدی نتیجه هم گرفته اند به این معنا که درنتیجه رقیب 
هراسی رأی آورده اند نه به دلیل اثبات فعالیت ها و توانمندی خودشان. 
جویافر تصریح کرد: اینکه برخی کاندیداها مطرح می کنند که اگر این 
کاندیدا رئیس جمهور شود قیمت دلار به شدت بالا می رود، مبنای علمی 
ندارد. توسل به حربه رقیب هراسی شایسته کاندیدایی که در قامت 
ریاست جمهوری اسامی ایران ظاهر شده است، نیست و مطرح کردن 
این گونه بحث ها برای جمع کردن رأی بیشتر است. او افزود: معتقدم 
با وجود تبلیغاتی که دشمنان برای رأی ندادن مردم می کنند بیش از 

نیمی از واجدان شرایط رأی در انتخابات شرکت می کنند. همان طور 
که مقام معظم رهبری فرمودند مردم باید انتخابات را از آن خودشان 
بدانند و در آن حضور پرشور داشته باشند. این فعال سیاسی اصولگرا 
گفت: دو نفر از کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری برنامه های نسبتاً 
خوبی ارائه داده اند، اما سوابق اجرایی آنان در حد ریاست جمهوری نبوده 
است. تنها یکی از کاندیداها توانمندی و سوابق قبلی اش در حد سمت 
ریاست جمهوری است و برخی از این کاندیداها به این منظور آمده اند که 
صحبت های خود را مطرح کنند و توانایی خودشان را محک بزنند. این 
عضو شورای مرکزی کانون اندیشه و تمدن اسامی استان اصفهان، 
خاطرنشان کرد: در روزهای منتهی به انتخابات باز هم شور انتخاباتی در 
کشور بیشتر می شود و بهترین کار این است که در چند روز باقی مانده، 

مردم را به حضور پرشور و آگاهانه در انتخابات تشویق کنیم.

شاکر این اقتدار باشیم                       
»گزاره چهارم«

حسـن روانشید|در قسمت های پیشـین گفته شد که 
وضعیـت اقتصـادی بخصـوص در دوران اضمحال قاجار 
بیشـتر بر تهاتر اسـتحکام داشـت زیرا نقدینگی های بسیار 
انـدک تـا درشـت ترین واحـد پولـی کـه در دسـت عموم 
باشـد ۱۰ قـران یعنـی یک تومانـی بـود. این مسـکوک و 
رقـم درشـت را بسـیاری از مردم در طول عمـر خود هرگز 
ندیدند و آن را اصطاحاً اسـکناس می گفتند که بیشـتر در 
بانـک شاهنشـاهی رایـج و در بـازار با آن به صـورت عمده 
خریدوفـروش می شـد. هر قـران ۱۰۰ دینار بود که سـکه 
یا اسـکناس یک تومانی معـادل ۱۰ قـران را می توان هزار 
دینـار به حسـاب آورد و ایـن در حالـی بـود کـه کرایه یک 
دسـتگاه کالسـکه دربسـتی از میـدان توپخانـه تـا تخـت 
زمـرد دو هـزار دینـار یعنی دو قـران می شـد. خواجه غام 
الثقلیـن که در پنجم شـعبان ۱۳۲۹ هجری قمری مطابق 
بـا ژوئیـه ۱۹۱۱ وارد طهران می شـود، می گویـد: »در این 
شـهر پلیس و امنیه خیلی اسـت، اما بیشترشـان پسرهای 
کم سـن و سـال هسـتند و معلوم نیسـت چه حکمتی در 
ایـن اسـت؟! و مـردم از این هـا چقـدر حسـاب می برنـد؟! 
افـراد قشـون هـم در خیابان هـا دیـده می شـوند، پلیس و 
قشـون یونیفرم هـای خوبی می پوشـند، اما مـن در صورت 
زرد و رنگ پریـده بسـیاری از آن هـا کامـاً آثـار تریـاک و 
قلیـان را دیـدم، اینجـا طهران، کالسـکه های مـدل لیندو 
و ویکتوریـا خیلـی دیده می شـوند، پشـت بعضـی از آن ها 
هـم سـوار می شـوند، در شـهر تراموا اسـت، ولـی کمتر از 
حـد نیاز چون آنقدر شـلوغ اسـت کـه مردم معمولًا سـرپا 
می ایسـتند، بلیط هـا بـه زبان فرانسـه چـاپ شـده اند. پنج 
شـاهی می گیرنـد و یـک نفـر را از جایـی به جـای دیگـر 
می رسـانند، کمپانـی سـازنده ایـن ترامـوا بلژیکـی اسـت. 
سـلطنت هـم در آن سـهم داشـته اسـت کـه معلوم شـد 
بـه دلیـل قرضی به دسـتگاه کمپانی فروخته شـده اسـت، 
جریـده ایـران نـو از سـپهدار خیلـی بد نوشـته بـود. برای 
همیـن پنـج شـش روز اسـت کـه توقیـف شـده اسـت، 
روزنامـه مجلـس را خریـدم، در ایـن روزنامـه و روزنامـه 
اسـتقال ایـران، این هـر دو روزنامه از موافقان مشـروطه 
هسـتند، همین طـوری در طهـران روزنامـه ای نمی توانـد 
آشـکارا موافـق سـلطنت شـخصی یـک کلمه هـم چاپ 
کنـد، بنابرایـن هـر روزنامـه ای کـه چـاپ می شـود در آن 
از فایده هـا و خوبی هـای مشـروطه نوشـته می شـود. یک 
خانـه بـه قیمت ماهی چهـار و نیم تومان کرایه کـردم. در 
این خانه دوسـتان دیگر هندوسـتانی را هم جا دادم، امروز 
سـمت شـرق میـدان توپخانـه خیابـان ناصریـه را دیدیم، 
عمارت ها و دکان های باشـکوهی دو طـرف خیابان بودند. 
در طهـران شـغل های دندان سـازی، خیاطـی و طبیـب 
مردانـه و زنانـه خیلـی زیاد اسـت. تعـدادی زن را دیدم که 
در کالسـکه بـا صورتـی باز، نشسـته بودند. اینجـا خیلی از 
مـردم شـبیه پرتغالی هـا هسـتند. کاه و لباس انگلیسـی 
بـه تن دارنـد. امـا بیشـتر ارمنی انـد، دیواربه دیـوار خانه ما 
مدرسـه ای بـه نـام جهانگیرخان اسـت، این جـوان مدتی 
سـردبیر جریـده صوراسـرافیل بـود و در سـن ۲۲ سـالگی 
به دلیل نوشـته های آتشـین شـاه سـابق محمدعلی میرزا 
درنهایـت سـنگدلی او را در صحـن پارلمـان بـه گلولـه 
بسـت و کشـت. در روزنامـه مجلـس نوشـته بودنـد کـه 
در مشـهد بـه چنـد نفر شـک کرده انـد که یاغی هسـتند 
و آن هـا را دسـتگیر کرده انـد و دو نفرشـان را دار زدنـد، 
اینجـا مجلـس را دارالشـورا می گویند، سـری بـه آنجا زدم 
کـه بـه فرش هـای گرانبهـا مزین شـده بـود و نیمکت ها 
به صـورت دایـره وار بـرای نماینـدگان چیـده شـده و بـر 
روی آن تشـک های نرم و بسـیار نفیسـی گذاشـته بودند، 
در یـک گالـری ویژه هـم گزارشـگران روزنامـه بودند که 
یکـی از آن ها گزارشـگر ایرانی روزنامه روسـی نوویه ورمیا 
بـود. بـا دیـدن او دوسـت ما آقا سـید حسـین گفـت: این 
بی غیـرت، ایرانـی اسـت کـه نوکـری روس هـا را می کند. 
جـوان بیچـاره ای به قرائت خانـه آمده بود کـه مجاهد بود، 
یکـی دو روز بعـد، همـراه پنجـاه نفـر از همراهانش راهی 
جنـگ بودنـد، می گفـت: مـا بـرای ایـن می جنگیـم کـه 
آبـرو و عزتمـان محفوظ بمانـد وگرنه با ورود شـاه مخلوع 
روس هـا عزتمـان را نابـود خواهنـد کـرد، احـرار طهـران 
سـخت مخالـف روس ها هسـتند، نماینـدگان مجلس هم 
مخالـف روس ها هسـتند، برعکس ایـن روزها بیـن احرار 
هیـچ مخالفتـی با انگلیـس دیده نمی شـود، تجـار البته به 
منافـع خـود می اندیشـند و بـا ضمانـت بانـک روس کالا 
می گیرنـد. امـا آشـکار اسـت کـه بـا ورود شـاه سـابق، با 
چشم پوشـی روس هـا و کمک هـای پنهانی و اسـلحه که 
مسـتقیماً رسـیده اسـت اگر شـاه مخلـوع دوبـاره صاحب 
تخـت شـود، یقینـاً ایـران زیـر سـلطه روس درخواهد آمد 
و هندوسـتان هـم با خطـر بزرگـی مواجه خواهد شـد، اما 
خیلی هـا فکـر می کننـد کـه برگشـتن شـاه سـابق برای 

آن هـا بهتر خواهـد بود«.
ادامه دارد

برخی مسئولان بر روابط 
بین الملل اشراف ندارند

به گفته عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
ساده انگارانه  و  دهد  رخ  استراتژیک  اشتباه  اگر  مجلس 
ایران را مانند سایر کشورها بدانیم قطعا به سرعت فشار 

قدرت هایی نظیر آمریکا بیشتر می شود.
 FATF عباس مقتدایی با اشاره به مطرح شدن مسئله
در مناظرات نامزدهای سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
موجود  بین الملل  روابط  نظام  گفت:  مهر  به  جمهوری 
مانند  مواردی  در  آنها  و  ندارد  سازگاری  سر  ایران  با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی با ما همکاری می کنند اما 
درعین حال بالاترین سطح بهره برداری از سوی ما انجام 
نمی شود زیرا بنای آنها سازگاری نیست. او ادامه داد: برخی 
از نامزدهای سیزدهمین دوره ریاست جمهوری که موضوع 
FATF را برجسته می کنند باید به این نکته توجه کنند 
مانند  قدرت های جهانی  از  برخی  تحریم  در شرایط  که 
ایالات متحده آمریکا می خواهند فشار حداکثری بر ملت 
ایران اعمال کنند، بنابراین پذیرفتن FATF و هضم شدن 
در آن راه های تحریم را برای ملت ایران هموارتر کرده و 
راه های دور زدن تحریم را به روی خودمان می بندیم. عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان 
کرد: این سطح از مناظرات نشان داد که برخی از داوطلبان 
ریاست جمهوری که در مسئولیت های مهم کشور بوده اند 
مانند رئیس بانک مرکزی اصولا اشرافی بر اهداف انقاب 
اسامی به ویژه روابط بین الملل و فضای سکولار و لیبرالی 
حاکم بر آن ندارند. او با بیان اینکه گویی برخی از این 
نامزدهای ریاست جمهوری ایران را مانند کشور عربستان 
حالی  در  این  گفت:  گرفته اند،  اشتباه  منطقه  عربی  یا  و 
نوین  تمدن  داعیه دار  ایران  اسامی  جمهوری  که  است 
اسامی است و به همین دلیل رویکرد نه شرقی و نه غربی 
جمهوری اسامی می تواند چنین مفاهیم بلندی را برای 
ایران رقم بزند. مقتدایی با اشاره به مناظرات نامزدهای 
در عرصه  که  کسانی  از  برخی  گفت:  ریاست جمهوری 
انتخابات ریاست جمهوری فعال هستند نمی توانند در تراز 
نظام اسامی و پای به پای رو به رشد جمهوری اسامی 
ایران حرکت کنند. او تصریح کرد: همه نامزدهای ریاست 
جمهوری باید به این نکته توجه کنند که ما در شرایط عادی 
روابط بین المللی قرار نداریم و اگر بودیم نیازی به برجام، 
جدال های  و  اتمی  بین المللی  آژانس  ویژه  بازرسی های 
دیپلماتیک و غیر دیپلماتیک نبود. عضو کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: بنابراین همه این 
نابسامانی های  اموال و  بلوکه شدن  نشانه های تحریم و 
حقوق بین المللی نشان می دهد فضای عمومی بین الملل 
برای  ایران  بر  فشار  قدرت های جهانی،  از سوی  به ویژه 
متوقف کردن روند استقالی جمهوری اسامی ایران است. 
او خاطرنشان کرد: اگر اشتباه استراتژیک رخ دهد و اینگونه 
ساده انگارانه نگاه کنیم که گویی ما یک کشوری مانند 
سایر کشورها هستیم، قطعا به سرعت فشار قدرت های 
نظیر آمریکا و حتی برخی از سازمان های بین المللی بیشتر 
خواهد شد. مقتدایی یادآور شد: باید حد بالاتری از توانمندی 
را به دست آوریم و ارتباطات جهانی خود را گسترش، روابط 
خود را با ملت های جهان افزایش، دیپلماسی عمومی کشور 
را تقویت و مراودات فرهنگی ملل را افزایش دهیم تا در 
نهایت با افزوده شدن قدرت نرم جمهوری اسامی ایران 

بتوانیم از منافع خودمان در سطح بین المللی دفاع کنیم.

انحراف از انقلابی گری 
پشیمانی به دنبال خواهد 

داشت
نماینده تهران در مجلس شورای اسامی فارغ از هر 
حزب و گرایش سیاسی معیار اصلی  اعتقاد و حرکت در 
مسیر انقابی گری است و انحراف از این تفکر پشیمانی 

به دنبال خواهد داشت.
تهرانی،  آقا  مرتضی  حجت الاسام  ایرنا،  گزارش  به 
دوشنبه گذشته با حضور در جمع شماری از مردم فریدون 
این شهرستان،  گلستان شهدای   فضای سبز  در محل 
افزود:  و  کرد  عنوان  الهی  انبیای  مسیر  ادامه  را  انقاب 
جمهوری اسامی و انقاب نعمت بسیار بزرگی است که 
با فداکاری و جان فشانی  و به مدد قدرت لایزال الهی و 
رهبری عالمانه امام خمینی)ره( به ثمر نشست و باید قدر 
آن را دانست. او افزود: در مسیر به بار نشستن انقاب مردم 
مخلص و انقابی صداقت خود را نشان دادند و خدا هم به 
آنها نگاه کرد، ماک و نیت ابتدا باید الهی و برای خدا باشد. 
آقا تهرانی به اهمیت انتخابات در نظام جمهوری اسامی 
اشاره کرد و گفت: اختیار انتخاب بزرگترین مسئول اجرایی 
کشور در دستان ماست و این ما هستیم که می توانیم این 
مسئولیت خطیر را به فردی بسپاریم یا نسپاریم، بنابراین 
شناخت معیارهای واقعی ضروری است. او ولایت مداری، 
به قواعد اسامی، مردمی  مدیریت و تدبر، عالم و آشنا 
بودن، دشمن شناسی و دشمن ستیزی، فاسد نبودن و فساد 
ستیزی و تفکر عدالت محور را از مهمترین شاخصه های 
رئیس جمهوری برشمرد. نماینده تهران در مجلس شورای 
را  رئیس جمهوری  محبوبیت  عامل  مهمترین  اسامی 
برابری  و  عدالت  برقراری  و  تبعیض  رفع  در  او  توانایی 
گفت:  و  دانست  جامعه  اقشار  و  بخش ها  همه  در 
رئیس جمهوری باید به مردم برسد زیرا مردم صاحبان اصلی 
انقاب هستند و باید مدافع حقوق آنان بود. او با بیان اینکه 
مردم نباید شبهات و ناکارآمدی ها را به پای نظام بنویسند، 
افزود: فعالان سیاسی و اندیشمندان جامعه باید این موضوع 
را برای افکار عمومی تبیین کنند تا مردم به جای یاس و 
ناامیدی منسجم شوند و رئیس جمهوری نیرومند و کارآمد 
انتخاب کنند. او اختیار و اراده را مهمترین وجه تمایز انسان 
با دیگر مخلوقات عنوان کرد و افزود: اگر حق انتخاب به ما 
می دهند و زمینه این مهم فراهم است باید اصلح را انتخاب 
کنیم، سرنوشت همه ما همواره به انتخاب هایمان در مقاطع 

مختلف زندگی بستگی دارد. 

 وعده های پوچ انتخابات برای زنده رود
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اصفهان

بـه گفته رئیـس کمیسـیون اقتصـادی، حقوقی و گردشـگری 
شـورای اسـامی شـهر اصفهان متر به متر زمیـن مجموعه پل ها 
و تقاطـع چهار سـطحی شـهید سـلیمانی بـا رضایت کامـل مالک 

خریداری و آزادسـازی شـده اسـت.
پـور محمد شـریعتی نیـا به ایمنـا گفت: ایـن روزهـا، روزهایی 
اسـت که مردم در تعیین سرنوشـت خود دخیل هسـتند و هرچقدر 
مـردم درصحنه باشـند و فـارغ از هر جناحی، خـوب انتخاب کنند و 
مـا بـه رأی اکثریت مـردم اعتماد کنیـم، پروژه هایی مانند مجموعه 
پل هـا و تقاطع چهار سـطحی شـهید سـلیمانی بـه وجـود می آید. 
او بـا بیـان اینکـه احـداث ایـن پـروژه و پروژه هایـی ازاین دسـت 
می توانـد مایـه افتخـار بـرای اصفهان باشـد، افـزود: پـروژه رینگ 

چهـارم و مجموعـه پل هـای آن را بنـا بر رشـادت هایی که سـردار 
سـلیمانی برای نظام و اسـام داشـت، به نام او زینت دادیم. رئیس 
کمیسـیون اقتصادی، حقوقی و گردشـگری شـورای اسامی شهر 
اصفهـان ادامـه داد: این پـروژه یکی از پروژه هایی اسـت که موجب 
افتخـار مـا در ایـن دوره بـوده و امیدواریـم بـرای آینـدگان نیز این 
یکدلـی و یکرنگـی و تـاش برای رفـع گرفتاری های مـردم وجود 
داشـته باشـد. او گفـت: اگـر امـروز به میـراث فرهنگی ۴۰۰ سـاله 
گذشـته افتخار می شـود، آیندگان نیـز باید افتخار کنند کـه افرادی 
از بیـن خودشـان انتخـاب شـدند و این بسترسـازی و زمینه سـازی 
را به منظـور انجـام ابرپروژه هـا انجـام دادنـد. شـریعتی نیـا افـزود: 
زمانـی کـه مباحـث مربوط بـه مبـادلات و تفاهم نامه ها را بررسـی 

می کردیـم از شـهردار منطقـه سـؤال می کردیم کـه رضایت مالک 
حاصـل شـده اسـت یا نـه و بایـد تأکید کنم کـه متر بـه متر زمین 
زیـر ایـن پل با رضایـت کامل مالـک خریداری و آزادسـازی شـده 
اسـت. رئیس کمیسـیون اقتصادی، حقوقی و گردشـگری شـورای 
اسـامی شهر اصفهان گفت: شـورا و شهرداری اصفهان، هم جهت 
و در راسـتای رفـع گرفتاری هـای مـردم از جملـه آلودگـی هـوا، 
ترافیک و شـلوغی شـهر، اقدامات بزرگی در این چهار سـال انجام 
دادند. شـریعتی نیا خاطرنشـان کرد: شورای شـهر با همدلی دو هزار 
و ۷۰۰ میلیـارد تومان بودجه شـهر در سـال ۹۶ را به ۹ هـزار و ۵۰۰ 
میلیـارد تومـان یعنی بیش از سـه برابر رسـاند که نشـان از آن دارد 
همه دست به دسـت یکدیگـر داده اند تا مشـکات مردم حل شـود.

عضو شورای شهر اصفهان:

آزادسازی زمین مجموعه پل های شهید سلیمانی با رضایت کامل مردم بود

به گفته کارشناس پیش بینی هواشناسی استان اصفهان جوی 
پایدار تا اواخر هفته در سطح استان تداوم دارد و در این مدت آسمان 
بسیاری از مناطق استان صاف است و گاهی وزش باد نسبتا شدید 

پیش بینی می شود.

آسیه آقایی با اشاره به استقرار جوی پایدار تا اواخر هفته در سطح 
استان، به ایمنا گفت: در این مدت آسمان بسیاری از مناطق استان 
صاف است و گاهی وزش باد نسبتا شدید پیش بینی می شود. او 
گفت: وزش باد در مناطق شرقی استان اصفهان همراه با گردوخاک 

محلی است. کارشناس پیش بینی هواشناسی استان اصفهان با اشاره 
به این که دمای هوای امروز در اکثر مناطق بین یک تا ۳ درجه 
افزایش دارد، گفت: بیشینه و کمینه دمای هوای کانشهر اصفهان 
بین ۴۰ درجه سانتی گراد بالای صفر و ۲۱ درجه سانتی گراد بالای 

صفر در نوسان است. او اضافه کرد: خور و بیابانک با دمای ۴۵ 
درجه سانتی گراد بالای صفر و بوئین و میاندشت با دمای ۸ درجه 
سانتی گراد بالای صفر به ترتیب گرم ترین و سردترین مناطق استان 

پیش بینی می شود.

وزش باد شدید همراه با گردوخاک مناطق شرقی اصفهان را فرامی گیرد

بـه اعتقـاد رئیس مرکز پژوهش های شـورای اسـامی 
شـهر اصفهـان آفـت مدیریت شـهری در کشـور مدیرانی 
هسـتند کـه بـه حفـظ وضـع موجـود فکـر می کننـد؛ در 
ایـن موضوع تفاوتـی میـان اصاح طلب و اصولگـرا وجود 

ندارد.
کـوروش خسـروی در خصوص علت حضـور دوباره در 
انتخابـات شـورای شـهر بـه ایمنا گفـت: تعـدادی طرح در 
شـورای پنجـم مصـوب شـد کـه هنـوز به طـور کامـل به 
نتیجه نرسـیده اسـت؛ شـهر خورشـیدی، ترویج هم پیمایی 
کـه باید ضریـب اشـغال خودروهـا در اصفهان کـه اکنون 
۱/۶ نفـر اسـت را بـه دو برسـاند، توسـعه سـرمایه گذاری 
خطرپذیـر و توسـعه صندوق هـای امـاک و مسـتغات از 
جملـه این طرح ها اسـت. ایـن عوامل مانند کودکی اسـت 
کـه بـه دنیـا می آیـد و بعد از گذشـت چنـد مـاه نمی توان 
آن را بـه حـال خـود رهـا کـرد بدین سـبب انگیـزه اصلی 
مـن بـرای نامـزد شـدن در دوره جدیـد مدیریـت شـهری 
در دوره  را  فعلـی  از دوره  بـود طرح هـای جامانـده  ایـن 
ششـم دنبـال و اجرایـی کنـم. رئیـس مرکـز پژوهش های 
اولویـت  مهمتریـن  اصفهـان  شـهر  اسـامی  شـورای 
اصفهـان را تغییـر پارادایـم دانسـت و خاطرنشـان کـرد: 
اقتصـاد اصفهـان مبتنـی بـر منابـع اکولوژیـک اسـت که 
بایـد تغییـر یابـد و اگـر این چنیـن نشـود شـهر و تمـدن 
اصفهـان را از دسـت خواهیـم داد. اقتصـاد اصفهـان در 
گذشـته بـر مصـرف آب فـراوان و منابـع خـاک بـوده که 
اکنـون بـا سـخاوتمندی های بیجـا ایـن منابع را از دسـت 
داده ایـم. خسـروی با تأکید بـر اینکه اقتصـاد اصفهان باید 
بـه سـمت نـوآوری و تکنولـوژی حرکـت کند تـا کمترین 
فشـار بر منابع اکولوژیک شـهر وارد شـود، ادامه داد: برای 

از بین بردن یکی از مشـکات مناطق حاشـیه ای شـهر، با 
پژوهشـی کـه در مرکـز پژوهش های شـورای شـهر انجام 
شـد، شـهرداری را مکلـف به فـروش محصـولات مناطق 
مهاجرفرسـت کردیم.رئیـس مرکـز پژوهش هـای شـورای 
اسـامی شـهر اصفهـان بـا بیان این کـه جلـوی مهاجرت 
و حاشیه نشـینی را بایـد از همـان مبـدأ گرفـت، افـزود: بـا 
یک سـازمان دهی و بازارسـازی بـرای محصولات مناطقی 
کـه مهاجرفرسـت هسـتند می توانیـم از عمـده مهاجـرت 
شهرسـتان های اطـراف بـه اصفهـان جلوگیـری کنیـم. او 
تصریـح کـرد: طبـق قانـون، منابـع درآمدی شـهرداری ها 

باید از سـمت خودشـان تأمین شـود و شـهر ناگزیر اسـت 
کـه از ایـن طریـق بـه کسـب درآمد برسـد اما ایـن درآمد 
بایـد برای شـهر و در داخل شـهر خرج شـود. رئیس مرکز 
افـزود:  اصفهـان  شـهر  اسـامی  شـورای  پژوهش هـای 
به نوعـی می تـوان گفـت مبالغی که از شـهروندان توسـط 
شـهرداری گرفتـه می شـود بـار دیگـر خـرج و مصـرف 
شـهر و شـهروندان خواهـد شـد. خسـروی گفـت: بـرای 
کسـب درآمـد شـهری، شـهرداری می توانـد تغییراتـی در 
بیزینس مدل هـای خـود ایجـاد کنـد، مثل خریـد ریزدانه ها 
یعنـی پاک هـای ٧٠، ٨٠ متری که در کنـار هم ٣٠٠ متر 

می شـوند. او افـزود: ایـن ریزدانه ها قابل سـکونت نیسـتند 
و خریـد و فـروش نمی شـوند، پیشـنهادی در بودجـه ٩٩ 
در ارتبـاط بـا ایـن زمین ها داشـتیم کـه ٢٠ میلیـارد تومان 
بودجـه بـرای خریـد، تجمیـع و فـروش آن هـا اختصـاص 
داده شـود؛ هرچنـد کـه ایـن مصوبـه تـا بـه امـروز نـاکام 
مانـده اسـت.رئیس مرکـز پژوهش های شـورای اسـامی 
شـهر اصفهان خاطرنشـان کـرد: آفت مدیریت شـهری در 
کشـور مدیرانـی هسـتند کـه بـه حفـظ وضع موجـود فکر 
می کننـد؛ در ایـن موضـوع تفاوتـی میـان اصاح طلـب و 

اصولگـرا وجود نـدارد.

به گفته مدیرعامل سـازمان مدیریت پسـماند شهرداری 
فرهنگ سـازی مدیریت پسـماند برای کـودکان و نوجوانان 
می توانـد رفتارهـای صحیـح را برای ایشـان نهادینـه کند و 

میان سـایر اعضا سـرایت کند.
رحیـم محمـدی بـه ایرنـا گفـت: آمـوزش فرهنگـی 
تنهـا  اصفهـان،  پسـماند  مدیریـت  سـازمان  اجتماعـی  و 
تخصصـی  رویکـرد  و  نیسـت  عمومـی  فرهنگ سـازی 
را  سـازمان  سیاسـت های  آموزشـی،  مباحـث  بـه  نسـبت 
بـه سـمت بسترسـازی و حمایـت از مشـارکت کـودکان و 

نوجوانـان، هدایـت کـرده اسـت. او افزود: سـازمان مدیریت 
پسـماند شـهرداری اصفهـان، با همـکاری دائم بـا نهادها و 
دسـتگاه ها در پروژه هـای مرتبـط بـا کـودکان و نوجوانـان، 
به طـور مسـتقل مبـادرت بـه تعریـف پروژه هایـی بـرای 
کـودکان و نوجوانـان کرده اسـت تـا بتواند آگاهـی، نگرش 
و رفتـار آنـان را اعتـا بخشـد. او ادامـه داد: حضـور فعـال 
سازمان مدیریت پسماند شـهرداری اصفهان در رویدادهایی 
ماننـد ایده کاپ با موضوع مدیریت پسـماند، رویـداد ردپای 
دانش آمـوزی و رویـداد ایـده شـو در راسـتای مشـارکت در 
پروژه هـای پـرورش ایـده و خاقیت، نمونـه ای از فعالیت ها 
ایـن سـازمان در ایـن زمینـه اسـت. او تأکیـد کرد: بـا پایان 

ایـن رویدادهـا و پروژه هـا توجه بـه این طرح ها به ایسـتگاه 
پایانی نمی رسـد و سـازمان برای عملیاتی سـازی، توسعه و 
اجـرای این ایده ها در واحدهای مختلـف آمادگی کامل دارد. 
محمـدی بـه دیگـر برنامه های تخصصـی بـرای اثرگذاری 
بـر مخاطب کودک و نوجوان اشـاره کـرده و گفت: تولیدات 
تخصصـی بـرای کـودکان و نوجوانـان شـامل کتاب هـای 
آموزشـی، پوسـتر، اینفوگرافیک، پازل، کلیپ های ویدیویی، 
فیلـم کوتـاه، پادکسـت، بازی هـا فکـری و حرکتـی اسـت 
کـه در راسـتای توانمندسـازی ذهنی و فرهنگـی کودکان و 
نوجوانان تهیه می شـود. مدیرعامل سـازمان 
مدیریت پسماند شـهرداری اصفهان تصریح 
کـرد: ایـن آموزش هـا در قالـب برنامه ریـزی 
منسـجم و جامـع بـه کـودکان و نوجوانـان  
ارائـه و در آینـده اثربخشـی آن هـا ارزیابـی 

می شـود.
سـازمان  کـرد:  خاطرنشـان  محمـدی 
مدیریـت پسـماند اصفهـان نخسـتین مرکز 
هوشـمند آمـوزش مدیریـت پسـماند، ویـژه 
دانـش آمـوزان را بـا برخـورداری از فنـاوری 
بـا  نمایشـی  و  آموزشـی  جـذاب  و  جدیـد 
همـکاری اداره کل آموزش وپـرورش اسـتان 
اصفهـان، احـداث کرده اسـت. او تأکیـد کرد: ایـن مرکز در 
محـل مـوزه علـوم و فنـون احداث شـده اسـت و هم اکنون 
بـا پیشـرفت ۹۰ درصـدی فـاز عمرانـی، بخـش تجهیزات 
و  اسـت  تکمیـل  حـال  در  به سـرعت  نیـز  نرم افزارهـا  و 
پیش بینـی می شـود تا پایـان خرداد مـورد بهره بـرداری قرار 
بگیـرد. کانشـهر ۲ میلیـون و ۳۰۰ هزارنفـری اصفهـان با 
هفـت هزار و ۵۰۰ هکتار زمین و ۷۰۰ هزار خانه مسـکونی، 
۱۵ منطقه دارد که سـرانه تولید پسـماند بـه ازای هر نفر در 
آن ۶۵۰ گـرم در روز برآورد شـده اسـت. روزانـه ۵۸ هزار تن 
زبالـه در کشـور تولید می شـود کـه ۱۵ درصـد از این میزان 

سـهم پایتخت اسـت.

به گفته مدیر روابط عمومی شرکت آبفا استان اصفهان 
چاه های فلمن امسال کامل خشک شده و آبدهی چاه های 
سطح شهر نیز نسبت به سال گذشته ۵۰ درصد کاهش یافته 

است.
مهرداد خورسندی به مهر گفت: دبی چاه های فلمن در 
سال های گذشته بیش از سه هزار لیتر بر ثانیه )سه مترمکعب 
بر ثانیه( بود که سال گذشته به ۷۰۰ لیتر بر ثانیه و امسال به 
صفر رسیده است. او ادامه داد: چاه های پراکنده سطح شهر 
نیز امسال ۵۰ درصد کاهش آبدهی داشته است. مدیر روابط 
عمومی شرکت آبفا استان اصفهان با بیان اینکه در روزهای 
گرم سال و ساعات اوج مصرف چاره ای جز وارد مدار کردن 
چاه های متفرقه نیست افزود: تصفیه خانه آب بابا شیخ علی با 
تمام قدرت کار می کند اما میزان مصرف مشترکین از حجم 
آب تولیدی تصفیه خانه و چاه های متفرقه بیشتر است و باید 
سامانه دوم آب رسانی در مدار بهره برداری قرار گیرد تا مشکل 
کاهش شدید فشار یا قطع آب در برخی نقاط تحت پوشش 
برطرف شود. خورسندی با اشاره به اینکه هم اکنون نزدیک 
به ۱۱ مترمکعب آب تصفیه شده از تصفیه خانه بابا شیخ علی با 
حدود یک تا یک و نیم مترمکعب آب چاه در ثانیه مخلوط و در 
شبکه های آب توزیع می شود افزود: آب چاه ها با نظارت مرکز 
بهداشت کلرزنی می شود و تا زمانی که بهداشت محیط مرکز 
بهداشت استان مجوز ندهد هیچ چاه آبی در مدار بهره برداری 
قرار نمی گیرد. مدیر روابط عمومی شرکت آبفا استان اصفهان 
خاطرنشان کرد: آزمایشگاه مرکزی آب و فاضاب اصفهان 

که آزمایشگاه مرجع در کشور به شمار می رود همراه با مرکز 
بهداشت استان روزانه آزمایش های کیفی و نمونه گیری از آب 
چاه ها را انجام می دهند و اگر کوچک ترین تغییری در کیفیت 
آب مشاهده شود، آن چاه را از مدار خارج می کنند. خورسندی 
هم  به  بزرگ  اصفهان  آب رسانی  شبکه  اینکه  به  اشاره  با 
متصل است و اگر آب کمترین آلودگی داشته باشد بر همه ۵۷ 
شهر و ۳۸۰ روستایی که تحت پوشش سامانه اول آب رسانی 
هستند اثر می گذارد، گفت: سامت مردم خط قرمز ما است 
و شهروندان و روستاییان عزیز از هر نظر مطمئن باشند که 
آب سالم است. او با بیان اینکه ۹۸ شهر و نزدیک به ۱۰۰۰ 
روستا تحت پوشش شرکت آبفا استان اصفهان قرار دارد که 
از این تعداد ۵۷ شهر و ۳۸۰ از سامانه اول آب رسانی استفاده 
می کنند، افزود: بیشترین مشکل و کاهش فشار آب در سامانه 
اول است که هم اکنون ۳.۲ مترمکعب بر ثانیه کمبود آب 
شرب داریم و پیش بینی می کنیم اگر سامانه دوم آب رسانی 
وارد مدار نشود با توجه به گرمای هوا در ماه های پیش رو به 
۴/۳ مترمکعب )چهار هزار و ۳۰۰ لیتر( بر ثانیه برسد. مدیر 
روابط عمومی شرکت آبفا استان اصفهان تصریح کرد: یکی 
از بزرگترین تصفیه خانه های آب خاورمیانه تصفیه خانه آب 
بابا شیخ علی است که باآن همه سرمایه گذاری و تجهیزات، 
متأسفانه  اما  می کند  توزیع  شبکه  در  را  آب  باکیفیت ترین 
برخی از شهروندان به دلیل اطاعات ناکافی و تبلیغات سو 
فروشندگان، به دستگاه تصفیه خانگی سه میلیون تومانی 

اعتماد می کنند.

رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید کرد

لزوم تغییر اقتصاد متکی بر منابع اکولوژیکی اصفهان
فوت یک بیمار مبتلا به کرونا 

در آران و بیدگل
بـه گفتـه مدیـر روابـط  عمومـی دانشـگاه علـوم 
پزشـکی کاشـان مرد ۶۵ سـاله در ۴۸ سـاعت گذشـته 
بـه دلیـل ابتا بـه کرونـا در مرکزهـای درمانـی آران و 

بیـدگل جـان باخـت.
بـه گـزارش ایرنا، مریم امیدی افزود: شـمار بسـتری 
مبتایـان کرونـا در شهرسـتان های کاشـان و آران و 
بیدگل ۸۷ نفر اسـت که ۷۶ بیمار در کاشـان و ۱۱ بیمار 
در آران و بیـدگل بسـتری تحـت مراقبـت و درمان قرار 
دارنـد. او، مـوارد بسـتری بیمـاران کوویـد ۱۹ در بخش 
مراقبت هـای ویـژه مرکزهـای درمانـی منطقه کاشـان 
را هفـت نفـر اعـام و اضافـه کرد: پنـج نفـر از بیماران 
در کاشـان و ۲ نفـر در آران و بیـدگل بسـتری هسـتند. 
مدیـر روابـط عمومـی دانشـگاه علوم پزشـکی کاشـان 
اظهـار داشـت: شـمار آزمایـش مثبـت ویـروس کرونـا 
در شهرسـتان های کاشـان و آران و بیـدگل بـا ثبت ۳۲ 
مـورد جدیـد بـه ۲۴ هـزار و ۲۵۱ نفـر رسـید. او افـزود: 
در ۴۸ سـاعت گذشـته ۱۲ بیمـار جدیـد حاد تنفسـی در 
منطقه کاشـان بسـتری شـدند کـه از این تعـداد ۱۱ نفر 
با سـن ۱۸ تا ۸۹ سـال در کاشـان و یک نفر با سـن ۸۶ 
سـال در آران و بیـدگل تحت مراقبت و درمان هسـتند. 
امیـدی گفت: از اسـفند ۱۳۹۸ تاکنـون ۱۸۲ هزار و ۱۷۱ 
نفر به مرکزهای بسـتری، تشـخیص سـرپایی و درمانی 
شهرسـتان های آران و بیـدگل و کاشـان مراجعه کردند.

وی ادامـه داد: در ایـن مـدت، ۱۱ هـزار و ۶۸۴ بیمار 
حاد تنفسـی از بیمارسـتان های کاشـان و آران و بیدگل 
ترخیص شـدند. وضعیت کرونایی شهرسـتان  کاشـان و 
آران و بیـدگل در برهـه کنونـی نارنجی اسـت. ویروس 
در شـهر  آذر ۹۸(   ۲۴( دسـامبر ۲۰۱۹  اواسـط  کرونـا 
»ووهان« کشـور چین گزارش شـد؛ ابتدا از این بیماری 
به عنـوان ذات الریـه نام برده می شـد اما کمیسـیون ملی 
بهداشـت چین در ۳۰ دسـامبر سـال ۲۰۱۹ )۹ دی ۹۸( 
به صـورت رسـمی شـیوع این ویـروس را در این کشـور 

اعـام کرد.

دستگیری کلاهبرداران 
اینترنتی در نائین

چهـار  دسـتگیری  از  نائیـن  انتظامـی  فرمانـده 
کاهبـردار اینترنتـی توسـط مأمـوران کارآگاهـان ایـن 

داد. خبـر  شهرسـتان 
سـرگرد هـادی کیـان مهـر گفـت: در پـی وصـول 
شـکایتی مبنی بر برداشـت اینترنتی مبلـغ ۵۰۰ میلیون 
ریـال از حسـاب یکی از شـهروندان، موضوع در دسـتور 

کار مأمـوران ایـن پلیـس آگاهی قـرار گرفت.
اقدامـات  یکسـری  انجـام  از  پـس  افـزود:  وی 
در  نفـر  چهـار  شـد  مشـخص  پلیسـی  و  تخصصـی 
سـایت های واسـطه گر اقـدام بـه تبلیـغ کالا کـرده، اما 
پـس از دریافـت وجـه، هیچ کالایـی را برای مشـتریان 
ارسـال نشـده اسـت. فرمانـده انتظامـی نائیـن بـا بیان 
اینکـه کاهبـرداران بـا ایـن شـیوه موفـق شـده بودند 
۵۰۰ میلیون ریال از شـاکیان کاهبـرداری کنند، گفت: 
بـا تاش های صورت گرفته توسـط کارشناسـان پلیس 
فتـا سـرانجام ایـن افـراد دسـتگیر و بـه هشـت فقـره 
کاهبـرداری اینترنتـی اعتـراف کردنـد. سـرگرد کیـان 
مهـر بـا اشـاره بـه بازگرداندن مبلـغ کاهبرداری شـده 
بـا هماهنگـی مقـام قضایی به حسـاب مال باختـگان به 
شـهروندان توصیـه کرد فریـب ظاهر افـراد را نخورند و 
قبـل از دریافت کالا هیچ وجهـی را نپردازند و در صورت 
برخـورد بـه این گونـه افـراد، مراتـب را به پلیـس اطاع 

دهید.

آتش سوزی دو هکتار از 
مراتع میلاگرد فریدونشهر

دو هکتـار از مراتع میاگرد شهرسـتان فریدونشـهر 
در آتش سـوخت.

مدیـرکل  صداوسـیما،  خبرگـزاری  گـزارش  بـه 
مدیریـت بحـران اسـتانداری اصفهـان گفـت: نیرو های 
محلـی و عوامـل امـدادی پـس از سـه سـاعت ونیـم 
تـاش بی وقفـه موفق بـه اطفـای حریـق و جلوگیری 
از گسـتردگی آن شـدند. منصور شیشـه فروش، وسـعت 
آتش سـوزی مراتـع را ۱۵ درصد بیشـتر از مدت مشـابه 
پارسـال بیـان کـرد و افـزود: افزایـش زودهنـگام دمـا، 
نبـود بارندگی هـا موجـب خشـکی پوشـش های گیاهی 
و مسـتعد شـدن ایـن مراتـع بـرای آتش سـوزی شـده 
اسـت. او گفت: گردشـگران از رها کردن اجسـام براق و 
روشـن کـردن آتـش در مراتع خودداری کننـد. مدیرکل 
مدیریـت بحـران اسـتانداری اصفهـان افـزود: از ابتدای 
امسـال تاکنـون، ۱۴ مـورد حریـق در باغ هـا، مراتـع و 
پوشـش های جنگلـی درمجموع بـه وسـعت ۲۸ هکتار 
دچـار حریق شـده اسـت. منصـور شیشـه فروش گفت: 
۷۰ نیـروی امـدادی در مراتع مسـتقر شـدند تـا از وقوع 

حریـق جلوگیری شـود.

    شهر   استان

اساتید دانشگاه های اصفهان 
در میان سرآمدان علمی کشور 

در سال ۱4۰۰
اســاتید دانشــگاه های اصفهان، صنعتی اصفهان و 
کاشان در میان فهرست ۱۰۰ نفره سرآمدان علمی و ۱۵ 

نفره سرآمدان علمی جوان کشور قرار گرفتند.
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری باهدف 
دســتیابی ایران به مرجعیت علمی جهانی، فدراســیون 
ســرآمدان علمی ایران را در سال ۱۳۹۴ راه اندازی کرده 
اســت که این فدراســیون ســالانه ۱۰۰ نفر از اعضای 
هیئت علمی کشــور )بدون محدودیت سنی( و ۱۵ نفر از 
اعضای هیئت علمی با ســن زیر ۴۵ ســال را که دارای 
دستاوردهای پژوهشی برتر )مطابق آیین نامه فدراسیون( 
هســتند را بر اساس فعالیت های سه ساله منتهی به دوره 
ارزیابی به عنوان سرآمدان علمی و سرآمدان علمی جوان 
شناســایی و حمایت می کند. سرآمدان علمی به دو گروه 

الف و ب تقسیم می شوند.
فهرست سرآمدان علمی کشور در سال ۱۴۰۰ از میان 
۴۲ دانشگاه کشور انتخاب شدند که اساتید دانشگاه های 
اصفهان، صنعتی اصفهان و کاشان در میان ۱۰۰ سرآمد 

علمی کشور قرار دارند.
تعدادی از اساتید دانشــگاه های برتر استان اصفهان 
هرساله در این فهرســت انتخاب می شوند و در ارزیابی 
انتخاب سرآمدان علمی سال ۱۴۰۰، دکتر داود میرزائی- 
دانشــیار گروه ریاضی کاربردی و علوم کامپیوتر دانشگاه 
اصفهــان در گروه ســرآمدان علمی جــوان، دکتر امیر 
رزمجو- دانشیار گروه زیســت فناری دانشگاه اصفهان 
در گــروه الف و دکتر مســعود صلواتی نیاســر - عضو 
هیئت علمی دانشــگاه کاشــان در گروه الف، فهرســت 
ســرآمدان علمی ســال ۱۴۰۰ کشــور قرارگرفته اند. از 
دانشــگاه صنعتی اصفهان نیز یک استاد در گروه الف و 
دو اســتاد در گروه ب، در فهرست سرآمدان علمی سال 
۱۴۰۰ کشور انتخاب شــدند. داود میرزائی، دانشیار گروه 
ریاضی کاربردی و علوم کامپیوتر دانشــگاه اصفهان، به 
ایسنا گفت: فدراسیون سرآمدان علمی بر اساس آیین نامه 
خود اساتید ســرآمد را انتخاب می کند که دو شرط لازم 
و نــه کافی برای انتخــاب افراد چاپ مقاله در لیســت 
مشــخصی از مجات علمی سطح اول دنیا و سخنرانی 
در کنگره های علمی بین المللی به عنوان سخنران مدعو 
اســت. او در توصیه به دانشجویان و جوانان کشور گفت: 
جوانان باید در زمینه علمی که موردعاقه آن ها اســت 
ورود کنند و داشــتن عاقه شــرط اصلی برای موفقیت 
در امور پژوهشــی است. ضمن اینکه افراد باید خود را به 
سرچشمه اصلی حوزه علمی موردعاقه خود متصل کنند، 
به این معنی که با افراد برجســته حوزه موردمطالعه خود 
در دنیا ارتباط گرفته و از راهنمایی اساتید بزرگ استفاده 
کنند. این استاد سرآمد علمی کشور افزود: پژوهش زمانی 
به درستی محقق می شود که مســیر آن از ابتدا به شیوه 
صحیح انتخاب شــود و معتقدم که مهم ترین قســمت 
پژوهش، یادگیری سمت وســوی صحیح انجام آن است 
که از طریق ارتباط با اساتید برجسته و تاش و ممارست 

محقق می شود.

نگران انگل 
توکسوپلاسماگوندی در 

شیرخام نیستیم
معاون ســامت اداره کل دامپزشکی استان اصفهان 
گفــت: امروز فرهنگ جامعه به حدی رســیده که مردم 
شیرهای خام و ســنتی را می جوشــانند، بنابراین جای 
نگرانی بابت آلودگی انگل توکسوپاســماگوندی وجود 
ندارد. علیرضا ادیبــان در خصوص خبری مبنی بر آلوده 
بودن شش درصد شــیرهای اســتان اصفهان به نوعی 
انگل، به ایسنا گفت: مطرح شــدن این موضوع در قالب 
یک موضوع پایان نامه دانشجویی مربوط به سال ۹۵-۹۶ 
بوده که بر روی شــیر ســنتی و خام موجود در بازار یک 
سری آزمایش هایی انجام و این انگل رصد و گزارش شده 
بود. او تأکید کرد: انگل توکسوپاسماگوندی نوعی انگل 
تک یاخته است که در دنیا شایع و به وفور یافت می شود. 
معاون ســامت اداره کل دامپزشکی اســتان اصفهان 
افزود: در مقالات مختلف عنوان شده که ۱۱ درصد مردم 
آمریکا که زیر ۵۰ ســال ســن بودنــد و در معرض این 
انگل قرارگرفته اند، بدنشــان نسبت به این انگل واکنش 
نشــان داده و آنتی بادی ایجادشــده بود، اما اینکه انگل 
توکسوپاســماگوندی عفونت های سنگین داشته باشد، 
جای بحث دارد. او با اشــاره به احتمال قرار گرفتن این 
انگل به صورت ثانویه در شــیر، اظهار کرد: این انگل در 
شیرهای پاستوریزه وجود ندارد و باید توجه داشت که این 
نوع انگل توسط حرارت کاما از بین می رود و موضوعی 
نیست که حساسیت ایجاد کند. ادیبان، به وجود این انگل 
در شــیرهای خام اشــاره کرد و گفت: باید توجه داشت 
که امروز فرهنگ جامعه به حدی رســیده که شــیرهای 
خام و ســنتی را می جوشانند، بنابراین جای نگرانی بابت 
آلودگــی این انگل وجــود ندارد. او دربــاره اینکه انگل 
توکسوپاســماگوندی برای انسان چگونه ایجاد بیماری 
می کنند، اظهار کرد: در اصل میزبان اصلی این انگل گربه 
اســت که عامل بیماری زا، از طریق مدفوع دفع می شود 
و در مواجه با رطوبت محیــط تخم این انگل به نحوی 
تغییر می کند و به طور اتفاقی می تواند میوه و ســبزی ها 
را آلوده کند، بنابراین احتمال وارد شــدن به بدن انسان 
وجود دارد، اما اگر فرد شــرایط بهداشت فردی را رعایت 
کند، مشکلی ایجاد نمی شــود. معاون سامت اداره کل 
دامپزشکی استان اصفهان اما تأکید کرد: درمجموع این 
انگل برای زنان باردار بســیار خطرناک است و اگر وارد 
بدنشان شــود، می تواند موجب سقط جنین و یا عوارض 

جنینی از جمله کوری جنین شود. 

مدیرعامل سازمان پسماند اصفهان:

مدیریت پسماند را باید با آموزش 
کودکان آغاز کرد

چاه های فلمن اصفهان خشک شدند
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جامعه

به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان روند کند 
واکسیناسیون در کشــور و در تمام استان ها وجود دارد، چرا 
که در حال حاضر تعداد واکسنی که در اختیار داریم تنها برای 
تزریق دوز دوم کافی است و با واکسن های موجود در حال 

تکمیل دوز دوم واکسیناسیون افراد هستیم.
به گــزارش ایمنا، طاهــره چنگیز در خصــوص روند 
واکسیناســیون در اســتان اصفهان، اظهار کرد: روند کند 
واکسیناسیون در کشــور و در تمام استان ها ادامه دارد، چرا 
که در حال حاضر تعداد واکســنی کــه در اختیار داریم تنها 
برای تزریق دوز دوم کافی است و با واکسن های موجود در 
حال تکمیل دوز دوم واکسیناســیون افراد هستیم.او با بیان 
اینکه محموله جدید واکســن به زودی به کشــور می رسد، 
ادامه داد: در حال حاضر شــروع تزریق دوز اول واکســن تا 
آخر این هفته امکان پذیر نیســت، اما بازهــم امیدواریم از 
هفته آینده تزریق دوز اول واکســن گروه های هدف جدید 
را با برنامه ریزی های که در حال انجام اســت، شروع کنیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره به شروع فاز 
سوم کار آزمایی بالینی واکسن کووبرکت در استان اصفهان، 
تصریح کرد: استان اصفهان در فاز سوم کار آزمایی واکسن 
تولید داخل کووبرکت مشارکت خواهد کرد و احتمالًا در این 
هفته با تکمیل و بررســی مدارک لازم علمی توسط گروه 
ناظر، اقدامات لازم جهت شروع فاز سوم واکسن کووبرکت 
در اســتان انجام می شود.او با تأکید بر اینکه با اضافه شدن 

واکسن تولید داخل، استفاده از واکسن های خارجی متوقف 
نمی شود، افزود: تولید واکسن ایرانی در حدی نیست که تمام 
نیاز کشور را پوشش دهد، بنابراین با ورود واکسن های داخلی 

به چرخه واکسیناسیون استفاده از واکسن های خارجی قطع 
نخواهد شــد البته تا پایان سال تولید واکسن های داخلی به 

حد موردنیاز خواهد رسید.

Á  شرایط اصفهان شــکننده است و موافق
سفرهای انتخاباتی نیستیم

چنگیز در خصوص لزوم رعایت پروتکل های بهداشــتی 
در روند انتخابات گفت: همراه داشتن ماسک، الکل و خودکار 
شــخصی در روز انتخابات ۱۴۰۰، لازم است و افراد بهتر است 
زمان رأی دادن خــود را صبح انجام دهند، چرا که احتمالا در 
ساعات ظهر و بعدازظهر شعب اخذ رأی شلوغ تر خواهد شد.او 
با تأکید بر اینکه امســال اکثر شــعب اخذ رأی در فضای باز 
پیش بینی شده اســت، گفت: پروتکل های بهداشتی برای روز 
انتخابات به همه شعب اخذ رأی اعام شده و افراد برای شرکت 
در انتخابات دغدغه و نگرانی از نظر رعایت نکات بهداشــتی 
نداشته باشند، تیم های سیار بر تمام شعب نظارت جدی و کاملی 
خواهند داشــت و تعداد شعب اخذ رأی امسال بیشتر از قبل و 
ســاعت رأی گیری نیز طولانی تر شده، اما کسانی که دغدغه 
دارند، در ساعات ابتدایی روز برای رأی دادن مراجعه کنند.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با ابراز نگرانی از تجمعات قبل از 
انتخابات و شیوع کرونا به دلیل این تجمعات، اظهار کرد: نگرانی 
ما برای روز رأی گیری نیست، بلکه نگرانی از تجمعات قبل از 
انتخابات است و در این خصوص با مشورت ستاد کرونا استان 
سفرهای انتخاباتی به اصفهان لغو شده و اعام کردیم استان 
در شرایط شــکننده ای قرار دارد. در مورد مثبت شدن تست ها 
همچنان حدود ۳۰ درصد تســت های کرونا در اســتان مثبت 

است، بنابراین موافق سفرهای انتخاباتی نیستیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خبر داد

آغاز فاز سوم کار آزمایی واکسن کووبرکت در اصفهان
موجودی واکسن های اصفهان برای تزریق دوز دوم کافی است

کاهش آمار کرونا در اصفهان
بنا به گفته سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
آمار بســتری، فوت و تعداد موارد جدید ابتا به بیماری 
کووید ۱۹ در استان کاهش یافته و ادامه این روند کاهشی 
به برگزار نشدن تجمعات و رعایت پروتکل های بهداشتی 

مقابله با کرونا به ویژه در اواخر خرداد بستگی دارد.
آرش نجیمــی در خصوص آخریــن وضعیت کرونا 
ویروس در استان اصفهان، به ایمنا گفت: روند شیوع، ابتا 
و بستری کرونا ویروس در استان اصفهان کاهشی است و 
موارد ابتا نسبت به ابتدای خردادماه کاهش دارد و از ۲۵ 
درصد به حدود ۲۰ درصد رسیده است، باوجوداین که آمارها 
کاهشی است اما به این معنا نیست که این وضعیت تداوم 
داشته باشد و قطعا باقی ماندن در شرایط فعلی به رعایت 
پروتکل های بهداشتی مقابله با شیوع کرونا بستگی دارد، 
اگر افراد سهل انگاری کنند به شرایط حاد بازمی گردیم. او با 
بیان این که سرعت کاهش آمار بیماران کرونایی در استان 
در چند روز اخیر کند شــده است، ادامه داد: تعداد بیماران 
جدید بســتری در چند روز اخیر بین ۱۳۰ تا ۱۴۰ نفر بود 
و کل بیماران دارای عائم کرونا، بستری در بیمارستان ها 
در محدوده ۸۵۰ تا ۹۰۰ نفر است، اگر رفتارهای مردم در 
روزهای آینده به سمت تجمعی و عادی انگاری پیش برود 
این احتمال وجود دارد که آمار کرونا در اواخر خرداد افزایش 
یابد. سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در خصوص 
روند واکسیناسیون، خاطرنشان کرد: روند واکسیناسیون 
متوقف نشده است، اما با توجه به تعداد واکسن های موجود 
ممکن است کند باشد و در صورت رسیدن محموله های 
جدید قطعا سرعت خواهد گرفت. تاکنون حدود ۳۵۰ هزار 
دوز واکسن کرونا در استان اصفهان به مردم تزریق شده 
است. او تصریح کرد: در حال حاضر آمار بیماران مبتا به 
کرونا ویروس در استان اصفهان به کمتر از یک هزار بیمار 
در روز رســیده است و میزان تست های مثبت در استان 
اصفهان حدود ۲۰ درصد است و تعداد فوتی های کرونای 

استان به زیر ۲۰ مورد رسیده است.

داروخانه های هلال احمر کشور 
مشکل کمبود انسولین ندارند

گروه جامعه: بنا به گفته مدیرعامل سازمان تدارکات 
پزشکی جمعیت هال احمر، از ابتدای فروردین ماه جاری 
حدود ۵۰ هزار قلم انسولین میان داروخانه های هال احمر 

توزیع و در اختیار مصرف کنندگان قرار گرفت.
علیرضا عســکری، با بیان اینکه در خصوص توزیع 
انسولین در کشور با کمبود مواجه نیستیم، اظهار کرد: در 
راستای تأمین داروهای بیماران دیابتی و نیاز شدید کشور 
به اقام انسولین، شرکت بازرگانی سها کیش وابسته به 
این ســازمان اقدام به واردات انسولین نموده و از ابتدای 
فروردین ماه ســال جاری تاکنون حــدود ۵۰ هزار قلم 
انسولین در میان داروخانه های هال احمر توزیع و در اختیار 
مصرف کنندگان قرار گرفت. مدیرعامل سازمان تدارکات 
پزشــکی در ادامه گفت: در زمینه تأمین انسولین قلمی 
موردنیاز بیماران دیابتی در سال ۹۹ با کمبودهای مقطعی 
مواجه بوده ایم. ازآنجاکه زندگی بیماران دیابتی به خصوص 
مبتایان به نوع یک این بیماری به تأمین روزانه انسولین 
بســتگی دارد، داروخانه هال احمر با تمهیدات اندیشیده 
شده و مدیریت صحیح سعی کرده است تا در سخت ترین 
شرایط نیز انسولین مصرف کنندگان تأمین شود. عسکری 
افزود: از ابتدای ســال جاری نیز با همکاری سازمان غذا 
و داروی وزارت بهداشــت هیچ کدام از اقام دچار کمبود 
نشده و توزیع انسولین بدون محدودیت ادامه دارد و دپوی 
مناسبی از داروهای بیماران دیابتی جهت اطمینان بخشی 
به آنها تأمین و ذخیره شــده است که با قطعیت می توان 
گفت در صورت ادامه تأمین سهمیه داروخانه، در ماه های 
آتی نیز با کمبود مواجه نخواهیم شد. در حال حاضر بیش 
از ۱۰ نوع انســولین موجود است و این ۱۰ نوع انسولین 
در حال پخش در داروخانه های جمعیت هال احمر است. 
فعالیت های سازمان تدارکات پزشکی جمعیت هال احمر 
مشــتمل بر تأمین، تولید و توزیع داروهای شــیمیایی و 
گیاهی، تجهیزات پزشکی راهبردی، مواد اولیه دارویی و 
همچنین ارائه خدمات شایسته به بیماران و مراجعه کنندگان 

به داروخانه های جمعیت هال احمر است.

صدور مجوز اضطراری برای 
واکسن کووایران

مشاور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعام 
کرد:  واکســن کووایران برکت محصول ســتاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( به عنوان نخستین واکسن صدر 
در صد ایرانی مجوز اضطراری مصرف عمومی از وزارت 
بهداشــت دریافت کرد.علیرضا وهاب زاده در توئیتر خود 
نوشــت:  روز بعد از تزریق واکسن کووایران برکت، هیچ 
عارضه ای نداشــتم به جز حس غرور و عزت ملی ... . دم 
تمامی دانشمندان گمنام ایرانی گرم. او ادامه داد: واکسن 
کووایران برکت محصول ستاد اجرایی فرمان حضرت امام 
)ره( به عنوان نخستین واکسن صدر در صد ایرانی مجوز 
اضطراری مصرف عمومی را از وزارت بهداشت دریافت 
کرد. ایرانی بخواهد می تواند. وهاب زاده تصریح کرد:  پیک 
چهارم در حدود ۲۰ هزار قربانی برجای گذاشت و هنوز هم 
به آمار فوتی زیر ۱۰۰ نفر در فرودین ماه بازنگشتیم. اگر 
آن  روزها که وزیر بهداشت برای ممنوعیت  سفرها التماس 
می کرد، به جای تخریب و حمله سیاسی از صحبت های 
کارشناسی او حمایت می شد، شاید امروز بسیاری از پدرها 
و مادرها زنده بودند. به گزارش ایرنا، همچنین سعید نمکی 
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی روز دوشنبه در 
آیین بیست و نهمین پویش ره سامت و افتتاح پروژه های 
بهداشتی و درمانی دانشگاه علوم پزشکی اراک در سالن 
غدیر اســتانداری مرکزی در اراک گفت:  مجوز مصرف 

واکسن ایرانی کوبرکت یکشنبه گذشته صادر شده است.

    هشدار    اخبار کوتاه

کودک همسری پوششی عرفی 
برای کودک فروشی

دبیـر کارگـروه حقوق کودک کرسـی حقوق بشـر، صلح 
و دموکراسـی یونسـکو در دانشـگاه شهید بهشـتی، با تأکید 
بـر لزوم توجه دولت سـیزدهم به مسـئله کودک همسـری، 
گفـت: عـاوه بـر سیاسـت های کان اقتصـادی رویکـرد 
قانون گـذار و دولـت باید بر مبنای کاهش کودک همسـری 

باشد. 
بـه گـزارش ایسـنا، تینا سـادات قضاتـی، با بیـان اینکه 
پیشـنهاد های زیـادی می توان برای سـهولت در امـر ازدواج 
ارائـه داد،  و درعین حـال جلوگیـری از کـودک همسـری 
اظهـار کـرد: قبـل از هـر چیـز، رویکـرد قانون گـذار و دولت 
بایـد بـر مبنای کاهش کودک همسـری باشـد. وقتی چنین 
نیسـت و می بینیـم کـه حتـی بـه دختـران زیـر ۲۳ سـال 
بـدون محدودیـت گـذاری برای حداقل سـن، وام بیشـتری 
پرداخـت می شـود نشـان می دهد که قبـل از ارائه پیشـنهاد 
در ایـن زمینـه، نیـاز به اصـاح گفتمان داریـم. او ادامـه داد: 
وزارتخانه هـای مختلفـی می تواننـد در اصاحـات اجتماعی 
مؤثـر باشـند. مثـاً وزارت کشـور با آمـوزش پلیـس در این 
زمینـه و یـا تسـهیل فعالیـت سـمن های مرتبـط، می تواند 
مفیـد باشـد. وزارت ارشـاد بـا تولیـد محصـولات فرهنگی، 
وزارت آموزش وپـرورش بـا آمـوزش در مـدارس و پایـش 
دانـش آمـوزان و خانواده هـای آنهـا، وزارت ورزش و جوانـان 
بـا سیاسـت های رفاهـی، بهزیسـتی بـا مدیریـت قاعده مند 
و اخـذ آمارهـای مهـم و … در ایـن زمینـه می تواننـد مؤثر 
باشـند. ایـن کارشـناس حـوزه حقوق کـودک با بیـان اینکه 
تسـهیات دولتـی ازدواج اگرچـه بـرای بسـیاری از جوانـان 
مفیـد و حتـی ضـروری اسـت بـا ایـن حـال می توانـد در 
افزایـش کـودک همسـری مؤثر باشـد، تصریح کـرد: غالب 
خانواده هایـی که اقـدام به ازدواج در سـنین پایین می کنند از 
دهک هـای پاییـن جامعه هسـتند که این قبیـل کمک های 
دولتـی برایشـان جاذبـه زیـادی دارد. قضاتی تأکید کـرد: ما 
در ایـن حـوزه از ضعـف تحقیقـات علمـی و آمـاری نیز رنج 
می بریـم. به عنوان مثال، مهم اسـت که بدانیم مشـخصاً وام 
ازدواج به طـور متوسـط در دهک های مختلف جامعه، صرف 
چـه هزینه هایـی می شـود؟ ایـن آمار بـرای تصمیم سـازی 
ضـروری اسـت. او ادامـه داد: در بسـیاری از مـوارد، کـودک 
همسـری پوششـی عرفی بـرای »کودک فروشـی« اسـت. 
بـه ایـن صـورت کـه خانواده هایـی کـه توانایـی اقتصـادی 
نگهداری از کودکانشـان را ندارند یـا بدهکارند و… اقدام به 
چنیـن کاری می کننـد. در این صورت، اعطـای وام می تواند 
انگیزه هـای مضاعفی برای والدین ایجاد کنـد. دبیر کارگروه 
حقـوق کـودک کرسـی حقـوق بشـر، صلـح و دموکراسـی 
یونسـکو در دانشـگاه شـهید بهشـتی درعین حال این را هم 
گفـت کـه البتـه بایـد توجـه داشـت اخـذ وام ازدواج نیـاز به 
ضامن رسـمی دارد و اقشـار محروم و کم درآمد از این لحاظ 
نیـز در مضیقه انـد و شـاید این مانـع، در ایـن وضعیت، جنبه 
مثبتـی پیـدا کند. قضاتی با اشـاره بـه تدویـن لوایحی نظیر 
»منـع ازدواج کـودکان زیـر ۱۳ سـال« در راسـتای کاهـش 
کـودک همسـری، تصریح کرد: قطعـاً تدوین چنین لوایحی 
مؤثـر اسـت بـا ایـن حـال خـط مقـدم مواجهـه بـا کودک 
همسـری، قضـات قـوه قضائیـه هسـتند و نگـرش و عقاید 
آنان تأثیر مسـتقیمی در تفسیرشـان از قانـون دارد. او معتقد 
اسـت: موضوعات پیچیده ای مانند تفاوت نظـر مراجع درباره 
سـن تکلیـف، عرف هـای متنـوع و گاهـی متضاد بـه دلیل 
تنوع هـای فرهنگـی و قومـی ایـران و مسـائلی ازاین دسـت 
نیـز کار تدوین چنیـن لوایحـی را با پیچیدگی هایـی روبه رو 
می کنـد که هـم در تصویـب آن در مجلس –که خاسـتگاه 
نظریـات متنوع اقوام و طوایف و اقشـار اسـت- موانع زیادی 
بـه وجـود مـی آورد و هـم اجـرا شـدن آن توسـط قضـات 
محلـی با امـا و اگرهای بسـیاری روبـه رو می شـود؛ بنابراین 
کار فرهنگـی و برنامه ریزی هـای اقتصـادی کان کمـاکان 
اولویـت اساسـی دارنـد. به گفتـه قضاتی، کودک همسـری 
مسـئله ای فرهنگی و اقتصادی اسـت و ازاین رو بدیهی است 
اگـر ریشـه ها باقـی بماند و نصـوص قانونی تأثیـرات عمیق 
و پایـداری نخواهنـد گذاشـت. این کارشـناس حـوزه حقوق 
کـودک، با بیـان اینکه برای برخی اقشـار کودک همسـری 
حکـم »کـودک فروشـی« دارد، افـزود: دربـاره اقشـاری که 
کودک همسـری حکـم »کـودک فروشـی« دارد قطعا باید 
هـم برخورد سـلبی قانونـی و هم برنامه ریـزی ایجابی انجام 
داد چـرا کـه در ایـن موارد سـامت جسـم و روان کودک در 
معرض خطر اسـت و یک آسـیب اجتماعی جدی محسـوب 
می شـود. او ادامـه داد: امـا درباره اقشـاری که به طور سـنتی 
در سـنین پایین ازدواج می کنند موضوع متفاوت اسـت. فکر 
می کنـم در فرآینـد آمـوزش ایـن اقشـار، بیشـتر از آنکـه بر 
عدد سـن ازدواج تأکید کنیم بهتر اسـت تبعات بهداشـتی و 
سـامتی چنیـن ازدواج هایـی بر دختران و پسـران کم سـن 
را محـور گفتمانـی آموزش ها قـرار دهیم. به هرحـال والدین 
نسـبت به فرزندانشـان عاطفه دارنـد و ایجاد نگرانـی درباره 
مشـکاتی کـه در طـول زندگـی گریبـان گیر فرزندانشـان 
می شـود، می توانـد آنـان را نسـبت بـه کـودک همسـری 
حسـاس کنـد. دبیـر کارگروه حقـوق کودک کرسـی حقوق 
بشـر، صلح و دموکراسی یونسـکو در دانشگاه شهید بهشتی 
معتقـد اسـت کـه قوانینـی که بـا بسـترهای واقعـی جامعه 
همخـوان نباشـند امـور عمومـی را اصطاحـاً زیرزمینـی 
می کننـد که هم افراطی تر و هم کنترل آن بسـیار دشـوارتر 
اسـت. قضاتی با بیان اینکه در سـه طیف گسـترده از جامعه 
ایـران، کـودک همسـری رواج دارد، گفـت: در جوامعـی که 
به صـورت طایفـه ای و قومـی زندگی می کنند، اقشـاری که 
فقیـر مطلق هسـتند یا اعتیـاد جـدی دارنـد و در طیف های 
جامعه سـنتی مذهبی کودک همسـری رواج دارد. جنبه های 
کـودک همسـری و عـوارض آن بـر کـودکان در ایـن سـه 
قشـر بـا یکدیگـر متفـاوت اسـت ازایـن رو نمی تـوان برای 
تمـام آنهـا یـک راه حل مشـترک سـلبی )مثل تعیین سـن 
قانونـی ازدواج( معیـن کـرد. او در پایـان تصریـح کـرد: اگـر 
شـناختی واقعـی از ماهیـت ایـن اقشـار و نحـوه ارتباطـات 
 درونـی آنها وجود نداشـته باشـد قانون گذاری نیـز دچار خلل

 خواهد شد.

اهدای خون در شمار کمک های نوع دوستانه ای است 
که در ایران به صورت داوطلبانه انجام می شود، خون سالم، 
نجات دهنده حیات اســت. روزانه در سراســر جهان افراد 
بسیاری به خون و فرآورده های خونی نیاز دارند، به طوری که 
از هر ســه نفر مردم دنیا، یک نفر در طول حیات احتیاج به 

تزریق خون و فرآورده های خونی دارد.
به گزارش ایمنا، ســازمان بهداشــت جهانی، جامعه 
بین المللی انتقال خون، انجمن بین المللی صلیب ســرخ، 
هال احمر و اتحادیه بین المللی سازمان های اهداکنندگان 
خون به اتفاق از ســال ۲۰۰۴میــادی )۱۳۸۳(، ۱۴ ژوئن 
را روز جهانی اهداکننده خــون نام گذاری کردند و از همه 
کشورها خواستند در این روز برای بزرگداشت اهداکنندگان 
برنامه ریزی کنند. این روز به مناســبت سالروز تولد کارل 
لنداشــتاینر کاشــف گروه های خونی و برنده جایزه نوبل 
در سال ۱۹۳۰ انتخاب شــد. سازمان انتقال خون در سال 
۱۳۵۳ با هدف سامان بخشیدن به وضع آشفته خون رسانی 
و به منظــور ترویج فرهنگ اهدا، تهیــه و تأمین خون و 
فرآورده های سالم، مطمئن و رایگان برای رفع نیاز بیماران 
نیازمند به ویژه مبتایان به تالاسمی، هموفیلی و لوسمی 
)سرطان خون( تأسیس شد. ســالانه در کشور ما نزدیک 
به سه میلیون و ۶۰۰ هزار واحد خون و فرآورده از سازمان 
انتقال خون بین مراکز درمانی بیمارستانی توزیع می شود. 
۲۰ درصــد از خون اهدایی مردم به مصرف بیماران خاص 
و تالاسمی می رسد. حداقل ســن قابل قبول برای اهدای 
خون ۱۸ ســال تمام و حداکثر ســن ۶۰ سال تمام است. 
حداکثر ســن برای نخستین اهدای خون ۶۰ سال است و 
برای دفعات بعدی سن اهداکننده مستمر )باسابقه حداقل 
۲ بار اهدای خون در سال( حداکثر ۶۵ سال است. هر واحد 
خون اهدایی حدود ۴۵۰ میلی لیتر و معادل فقط ۱۰ درصد 
حجم کل خون بدن اســت. پاسما و گلبول های سفید و 
پاکت ها، ظرف مدت چند روز به طور طبیعی توسط سیستم 
خون ســاز بدن جایگزین می شوند و بدن با افزایش جذب 
آهن از دســتگاه گوارش، آهن ازدست رفته را به مرور و در 
حدود یک مــاه جایگزین خواهد کرد، بنابراین گلبول های 
قرمز خون حداکثر در ســه تا چهار هفته در بدن بازسازی 
می شوند. عاوه بر دقت سازمان انتقال خون ایران در مرحله 
مشاوره پزشکی قبل از اهدای خون، نتیجه چهار آزمایش، 
ســامت خون اهدایی را تائید می کنند که در آن عاوه بر 
تعیین گروه خونی، چهار آزمایش تشخیصی ویروس های 
هپاتیت بــی )HBV(؛ اچ. آی. او )HIV(، هپاتیت ســی 

)HCV( و سیفلیس انجام می شود.
Á  اهدای خون مستمر راهکار کاهش نیافتن

ذخیره خونی
زهره مســائلی، رئیس برنامه ریزی، جذب و نگهداری 
اهداکنندگان خون اســتان اصفهان با اشــاره به شعار روز 
جهانی اهدای خون می گوید: هر ســال با توجه به شرایط 
موجود شعاری برای اشــاعه فرهنگ اهدای خون در روز 
جهانــی اهدای خون در نظر گرفته می شــود و امســال 
شــعار» اهدای خون تو تداوم تپش قلب جهان « از طرف 
سازمان بهداشت جهانی اعام شــده است، در این روز از 
اهداکنندگانی که به دفعات زیادی خون اهدای کردند تقدیر 
می شود تا سایر افراد بدانند که با اهدای خون مشکلی برای 
آن ها به وجود نخواهد آمد و با اهدای خون به نجات جان 
انسان های دیگر کمک خواهند کرد. او ادامه می دهد: مردم 
باید بدانند که اهدای خون جزو موارد حائز اهمیت است، زیرا 
جامعه و مراکز درمانی به صورت ضروری به اهدای خون 
نیاز دارنــد و از مردم دعوت می کنم که برای اهدای خون 
به مراکز مرتبط با این حوزه مراجعه کنند، در بحث انتقال 

خون امر مهم تعداد روز ذخیره خونی است یعنی مقدار خون 
موجود برای یک گروه خونی برای چند روز کافی اســت 
که در این بخش داشتن یک ذخیره خونی مناسب، تأمین 
نیــاز بیماران نیازمند به خون و خــون بیش از حد ناکافی 
که باعث نابودی ذخیره خونی شــود دارای اهمیت است و 
بهتریــن حالت ذخیره خونی حالت پنج تا هفت روز معادل 
داشــتن ۵۰ تا ۷۰ واحد خون است، همچنین ذخیره خونی 
زیر ســه روز نیز بحرانی به شــمار می رود که فعاً در این 
وضعیت قرار نداریم و ذخیره خون اســتان اصفهان حدود 
شش روز است، اما در فصل سرد و گرم سال اهدای خون 
کاهش می یابد و این امر باعث کاهش شدید ذخایر خونی 
در تابستان و زمستان می شود پس اهدای خون باید مستمر 

و همیشگی باشد.
Á مصرف کنندگان دائمی خون

رئیس برنامه ریزی، جذب و نگهداری اهداکنندگان خون 
استان اصفهان با اشــاره به اینکه مصرف کنندگان دائمی 
خون ما بیماران تالاســمی هستند، می افزاید: تقریبا حدود 
یک هزار نفر از بیماران تالاســمی در اســتان وجود دارند 
که باید ماهیانه بین دو تا ســه واحد خون مصرف کنند که 
اگر این خون به آنها نرســد سامتی شان در معرض خطر 
قرار می گیرد البته کســانی کــه بیماری های مزمن مانند 
سرطان دارند دسته دوم مصرف کنندگان خون هستند که 
این دسته معمولًا از پاکت بیشتر استفاده می کنند و افراد 
نیــز به صورت موردی به خون نیاز دارند، مانند افرادی که 
جراحی می کنند، همچنین افرادی که دچار سوختگی شدید 
شــده اند، بیماری های خونریزی دهنده دارند و یا تصادف 
کرده اند هم جزء مصرف کنندگان خون هستند. او با اشاره به 
ضریب بالای سامت خون در کشور، خاطرنشان می کند: 
هیچ مورد ابتا به بیماری های خونی بر اثر انتقال و تزریق 
خون را نداشتیم از همین رو می توان گفت ایران از ضریب 
سامت خونی بالایی برخوردار است و مزیت اهدای خون 
در ایران این است که داوطلبانه است و افراد داوطلب با حس 
نوع دوستی و بدون هیچ چشمداشتی برای شکرانه سامتی 
خود خون اهدا می کننــد و می دانند با هر واحد خونی که 
اهدا می کنند جان سه نفر که نیازمند خون و فرآورده های 
خونی از جمله گلبول قرمز، پاکت و پاســما هســتند را 

نجات می دهند.
Á نبود صادرات و واردات خون در کشور

مسائلی با بیان اینکه صادرات و واردات خون در کشور 
نداریم، می گوید: در کشــور یک شبکه خون رسانی وجود 
دارد که با دو هدف بدون خون نماندن اســتان ها و از بین 
نرفتن خون و فرآورده های خونی راه اندازی شــده تا از هدر 

رفتن خون و فرآورده های خونی که در مدت زمان مشخصی 
باید مصرف شود، جلوگیری کنیم و نیاز به خون در کشور 
خودمان تأمین می شود، خونی از کشور خارج و یا به کشور 
وارد نمی شود، البته برای تهیه برخی فرآورده های خونی از 
جمله فاکتورهای انعقادی خون برای بیماران هموفیلی با دو 
پالایشگاه خونی در کشورهای اروپایی قرارداد داریم و خون 
از کشور به این پالایشگاه ها ارسال می شود تا فرآورده های 
خونی از آن تهیه و برای بیماران نیازمند در کشور استفاده 

شود.
Á تأثیر کرونا بر کاهش اهدای خون

او در خصــوص چالــش اهــدای خون در کشــور و 
اســتان، تصریح می کند: کاهش اهدای خون جوانان یک 
چالش اســت که باید با فراخوان و برنامه ریزی آن ها را به 
اهدای خون تشــویق کنیم، در حال حاضر میانگین سنی 
اهداکنندگان خون در اســتان بین ۳۱ تا ۴۰ سال است و 
جوان ترها کمتر برای اهدای خون مراجعه می کنند.رئیس 
برنامه ریزی، جذب و نگهداری اهداکنندگان خون اســتان 
اصفهان با بیان اینکه اهدای خون در ســال ۹۹ نسبت به 
سال ۹۸ کاهش داشــته است، اضافه می کند: در سال ۹۹ 
حدود ۲۳ هزار نفر خون اهدا کردند و در ســال ۹۸ بیش از 
۲۴ هزار نفر خون اهدا کردند، آمارها نشــان دهنده کاهش 
اهدای خون اســت که کرونا نقش مهمی در این کاهش 
دارد، به ویژه در ابتدای شــیوع کرونا این معضل پررنگ تر 
بود، اما اکنون کمتر شده اســت، در سال ۹۹ حدود ۵۶/۴ 
درصد از اهداکنندگان خون، مســتمر بودند که حدود ۳/۵ 
درصد از آنها را بانوان و حدود ۵۳ درصد را مردان تشــکیل 
می دهند، مشــارکت بانوان در امر اهدای خون باید تقویت 
شود و بدانند که اگر کم خون باشند قطعا از آنها خون گرفته 
نمی شــود و بانوانی که خون اهدا می کنند نیز با کم خونی 

مواجه نمی شوند.
Á  اهدای خون سیستم ایمنی بدن را ضعیف

نمی کند
او با تأکید بر اینکه اهدای خون بدن را ضعیف و مستعد 
ابتا به کرونا ویروس نخواهد کرد، می گوید: حجم خونی 
که اهداشده در ۲۴ ساعت و میزان گلبول های قرمز نیز طی 
ســه هفته در بدن جبران می شود و سیستم ایمنی بدن با 
اهدای خون ضعیف نمی شود همچنین افرادی که به کرونا 
مبتا شده اند ۲۸ روز پس از بهبودی می توانند برای اهدای 
خون و اهدای پاســما کوویدی مراجعه کنند و در مراکز 
اهدای خون تمام پروتکل های بهداشــتی مقابله با شیوع 
کرونا ویروس رعایت می شود و نگرانی از این جهت وجود 
ندارد، اهدای خون نباید تحت تأثیر شرایط قرار گیرد چرا که 

نیاز به خون و فرآورده های خونی همیشگی است.مسائلی 
می گوید: مصرف کنندگان اصلــی خون و فرآورده های آن 
در ایران شــامل بیماران تالاسمی، بیماران مبتا به انواع 
هموفیلی، بیماران دیالیزی، بیماران نیازمند به جراحی های 
بــزرگ )مثل جراحی قلب، کلیه، مغز اســتخوان و زنان(، 
مبتایان به بیماری های خونریزی دهنده، نوزادان مبتا به 
زردی ناشــی از ناسازگاری خون مادر و جنین، پیوند اعضا، 
سوختگی های شدید، کم خونی های مزمن و انواع سرطان 

به ویژه در مرحله شیمی درمانی هستند.
Á رکورددار اهدای خون با ۱22 بار اهدای خون

محمد جدیدی، اهداکننده مســتمر خون در اســتان 
اصفهان درباره اهدای خون می گوید: متولد ۶۷ هستم و از 
سال ۸۵ زمانی که ۱۸ ساله بودم و مجاز به خون دادن شدم 
شروع به اهدای خون کردم و در حال حاضر ۱۵ سال است 
که خون اهدا می کنم تا به نیازمندان به خون و فرآورده های 
خونی کمک کنم.او ادامه می دهد: نقطه شروع اهدای خون 
من به خانواده بازمی گردد، چرا که پدر و برادرم هم به طور 
مستمر این کار را انجام می دادند این اشتیاق در من نیز به 
وجود آمد که هر زمان مجاز به این کار شدم این کار را انجام 
دهم و در طی این ســال ها ۱۲۲ بــار خون و فرآورده های 

خونی اهدا کرده ام.
Á اهدای پلاکت به بیماران سرطانی 

این اهداکننده مستمر خون خاطرنشان می کند: اهدای 
پاسما و پاکت زمان زیادی می برد و فرد باید در سامتی 
کامل باشد، همچنین اهدای خون برای آقایان در طول سال 
چهار بار و اهدای پاکت در سال حداکثر ۲۴ بار امکان پذیر 
است و تعداد دفعات اهدای پاکت بستگی به توانمندی فرد 
دارد، ســعی می کنم بیشتر اهدای پاکت داشته باشم چرا 
که نیازمندی در بحث پاکت بیشتر است و برای بیماران 
سرطانی، عمل های جراحی و شیمی درمانی استفاده می شود 

و این بیماران نیاز روزانه به پاکت دارند.
او می گوید: در فراخوان های اهدای خون شرکت می کنم 
تا دچار بحران و کمبود خون نشــویم البته در حال حاضر 
کسانی که اهدای پاکت دارند نمی توانند اهدای خون هم 
داشته باشند و صرفاً یکی از این موارد باید انجام شود بین 

دو نوبت اهدای پاکت باید ۱۲ روز فاصله باشد.
Á اهدای خون یک معامله برد، برد است

جدیدی با اشــاره به اینکه مدام دوســتان، همکاران و 
اعضای خانواده را به اهدای خون تشویق می کند، می افزاید: 
تقدیر از اهداکنندگان مستمر سایر افراد را برای اهدای خون 
و استمرار در این کار خداپسندانه تشویق و ترغیب می کند، 
اهــدای خون یک معامله برد برد اســت چرا که هم جان 
انسانی دیگر را نجات می دهی و هم از نظر روحی و جسمی 

حس رضایت مندی و مفید بودن در تو شکل می گیرد.
او با تأکید بر اینکه افرادی که ملزم به این اهدای خون 
می شوند بیشتر مراقب سامتی خود خواهند بود، می گوید: 
دوری از مصرف دخانیــات و گرایش به ورزش از مزایای 
اهدای خون است و به بالا بردن سامتی و حفظ آن در فرد 
کمک مؤثری می کند.این اهداکننده مســتمر در خصوص 
اهمیت اهدای پاکت، تصریح می کند: بازدید از بیمارستان 
امید و دیدار با بیمارانی که از کودک تا بزرگســال منتظر 
دریافت یک کیسه پاکت بودند و خوشحالی خانواده ها من 
را به سمت اهدای مستمر خون و فرآورده های خونی سوق 
داد و هر بار که خون یا پاکت اهدا می کنم خود را به جای 
افرادی می گذارم که این پاکت را دریافت می کنند و این 
کار باعث می شود تا بازهم برای اهدای پاکت اقدام کنم، 
ایــن کار را یک آزمون می دانم و خود را ملزم به ســربلند 

بیرون آمدن از این آزمون می دانم.

بدانیم ها در روز اهدای خون 

توجه به ذخیره خونی حائز اهمیت است
گلبول های قرمز خون حداکثر در سه تا چهار هفته در بدن بازسازی می شوند
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5 فرهنگ و هنر

معضـل کاغـذ ایـن روز هـا حـال و هوایـی متفـاوت بـه خود 
گرفتـه قیمـت کاغـذ بـی سـرو صـدا بـالا مـی رود و تنهـا 
ناشـران و برخـی از اسـتفاده کنندگان کاغذ هسـتند کـه ابراز 
نگرانـی می کننـد، علت افزایـش قیمت کاغذ به گفته دسـت 
انـدرکاران حـوزه واردات بر هم خوردن تعـادل قیمت کاغذ در 
بازار بوده البته شـایعه کمبود کاغذ برای سـال آینده نیز زمینه 

را بـرای افزایـش قیمـت فراهم کرده اسـت.
عوامـل متعـددی هسـتند که بـه افزایـش قیمت کاغـذ دامن 
زده انـد، نبایـد از نظر دور داشـت کـه قطع شـدن کاغذ دولتی 
که برای تسـهیل امور ناشـران توسـط وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسـامی ارائـه می شـود نیـز عاملـی موثر بـر قیمـت کاغذ در 
بـازار شـده اسـت، برخـی وارد کنندگان نیـز نبـود همراهی از 
سـوی بانـک مرکـزی را عاملـی اثـر گـذار بـر روند افزایشـی 

قیمـت کاغـذ در سـال جـاری و در بازار مـی دانند.
هـم اکنـون قیمـت کاغـذ تحریـر در بـازار افزایـش ۴۰ هزار 
تومانـی نسـبت بـه یک مـاه گذشـته را تجربه کـرده و قیمت 
هـر بنـد ۵۹۰ هـزار تومـان افزایـش یافتـه اسـت از طرفـی 
افزایـش قیمـت ۸۰ هـزار تومانـی کاغـذ ظرف ماه گذشـته را 

بودیم. شـاهد 
بـا  گمـرک  عـدم همراهـی  را  کاغـذ  گروهـی مشـکات 
واردکننـدگان می داننـد، امـا مهـدی میر اشـرفی مدیر گمرک 
دربـاره آخریـن وضعیـت ترخیـص کاغذ اعتقـاد دیگـری دارد 
و می گویـد: در برهـه ای از زمـان بـه دلیـل ناهماهنگی هـای 
ایجـاد شـده بین بعضـی از سـازمان ها بـه ویژه سـازمان ملی 
اسـتاندارد وضعیـت ترخیـص کاغـذ، بـا مشـکل مواجه شـده 
بـود، بـه گونه ای که شـاهد دپو شـدن محموله هـای کاغذ به 
میـزان حـدود ۲۳ هـزار تن در گمـرک بودیم و اکنـون پس از 
حـل مباحـث پیـش آمـده طی مـاه پیـش، دیگر مشـکلی در 
ترخیـص کاغـذ نیسـت و فرآینـد ترخیص ایـن کالا بـه روال 

عادی بازگشـته اسـت.
ایـن در حالی اسـت کـه از طریق گمرک در طی ۱۰ ماه سـال 
جـاری ۸۸۷ هـزار و ۵۲۱ تن کاغذ بـه ارزش یک میلیارد و ۵۷ 

میلیون و ۳۰۴ هزار دلار به کشـور وارد شـده است.
قیمـت کاغـذ طی ما هـای اخیر بـا نوسـانات مختلفـی روبرو 
بـوده و نشـان داد پیونـدی ویژه بـا قیمـت ارز و دلار دارد، طی 
سـه مـاه گذشـته قیمـت کاغـذ از بنـدی ۳۷۰ تـا ۳۸۰ هـزار 
تومـان بـه بنـدی حـدود ۶۰۰ هـزار تومان رسـید ایـن تفاوت 
قیمـت قبلی و بعدی کاغـذ زمینه را برای نا آرامـی بازار فراهم 

مـی کند.
مدیرمسـئول انتشـارات شـهید کاظمی در مـورد قیمت کاغذ 
معتقـد اسـت نوسـانات قیمـت کاغـذ و اتفاقات حوزه نشـر به 
ضرر ناشـران تمام می شـود. پیگـری پیرامون چرایـی افزایش 
قیمـت کاغـذ در بـازار آزاد وجود نـدارد و گویی مسـئولان امر 
اهمیتـی برای علل افزایش قیمت کتاب و کاغذ قائل نیسـتند 
همیـن عـدم وجـود دغدغه اسـت که دسـت واسـطه ها را باز 
گذاشـته و زمینـه افزایش قیمت را فراهم کرده از سـوی دیگر 
نظارتـی بـر قیمـت کاغـذ در بـازار وجود نـدارد و دسـت های 

پنهـان به افزایـش قیمت کاغـذ در باز می پـردازد.
بایـد از کاغـذ به عنوان کالای اسـتراتژیکی کـه تعیین کننده 
قیمت کتاب نیز محسـوب می شـود یاد کرد البتـه قیمت مواد 
اولیـه نیـز افزایش یافته، امـا این قیمت کاغذ اسـت که حرف 
اول و آخـر را در بـازار نشـر می زند افزایـش قیمت کاغذ رابطه 

معکـوس با میـزان تولید کتاب و نشـر دارد.
یکـی از دسـت انـدرکاران حوزه نشـر تاکیـد دارد قیمت کاغذ 
و رکـود اقتصـادی ناشـی از کرونـا در جامعـه سـبب شـده در 
ماه هـای اخیـر کتـاب زیـادی منتشـر نشـود و بسـیاری از 
کتاب هـا در نوبـت چاپ باقـی بمانند بدین ترتیب مشـکات 
عمـده ای پیـش روی حـوزه نشـر و تولیـد کتـاب وجـود دارد، 

ناشـران بـا ضرر هـای فراوانـی روبرو شـده اند و سـرمایه آنها 
هنـوز بـر نگشـته تـا بتواننـد بـرای تولیـد کتاب هـای آینـده 
سـرمایه گـذاری کنند، به عبـارت دیگر چرخه تولید و نشـر در 

شـرایط بدی قـرار دارد.
بر اسـاس آمار منتشـر شـده میـزان سـرانه مطالعه در کشـور 
کـم اسـت، اما عـدم توجه مـردم بـه مطالعه نیز عاملـی برای 
وخیم ترشـدن اوضاع نشر اسـت، چراکه خرید کتاب و مطالعه 
می تواند کمک بسـیاری به چرخه نشـر کند و سـرمایه ناشران 
را بازگردانـد ایـن امر به ترقیب ناشـران پرداختـه بدین ترتیب 
بدون نیاز به سیاسـتگذاری از سـوی دولت زمینه برای فعالیت 

حوزه نشـر فراهم خواهد شـد.
گاهـی تهدید هـا را می تـوان به فرصـت تبدیل کـرد، ویروس 
کرونـا و برقـراری فاصله گـذاری اجتماعـی بهتریـن زمـان 
را بـرای توسـعه نشـر مجـازی فراهـم کـرده، در عیـن حـال 
کتاب هـای الکترونیک معضل نرخ کاغـذ را ندارند و می توانند 

بـا مشـکات کم تـری تولیـد و توزیع شـوند.
بسـیاری از فعالان عرصه فرهنگ تاکیـد دارند فضای مجازی 
و کتاب هـای الکترونیک هسـتند کـه آینده حوزه نشـر را رقم 
می زننـد، امـا چنـدی پیـش حسـن احمـدی رئیـس مجمـع 
ناشـران الکترونیـک تاکید کرد که توسـعه و رواج نشـر کتاب 
الکترونیک در کشـور به زیرسـاخت های مناسـب و اصاحات 

قانونـی نیـاز دارد. ناشـران چاپـی بـه دلیـل عدم وجـود قانون 
کپی رایـت در ایـران رغبتـی بـه حضـور در فضای مجـازی و 
نشـر الکترونیـک ندارند. اگرچه نشـر مجـازی بهترین مکمل 
نشـر چاپـی محسـوب می شـود، امـا سـاز کار مناسـب بـرای 

توسـعه ایـن مهم هنـوز در ایران شـکل نگرفته اسـت.
دنیـا در حـال تحـول و رواج رایانه هـای همـراه و گوشـی های 
هوشـمند اسـت کـه به توسـعه محتـوای الکترونیـک کمک 
می کنـد، بـا توجـه بـه ایـن مهـم نمی تـوان انتظـار داشـت 
کـه همچنـان کتاب هـای کاغـذی جایـگاه خـود را در جامعه 

خصوصـا دربیـن جوانـان حفـظ کنند.
افزایـش قیمـت کتـاب ابعـاد دیگـری را نیـز در پی داشـت و 
انتقاداتـی را بـه همـراه آورد، کاظـم عابدینـی مدیر انتشـارات 
آفرینـه معتقد اسـت اگـر وارد کننـده ای کاغـذ را بنـدی ۷۰۰ 
هـزار تومـان در بـازار آزاد کاغذ بفروشـد و یک ماه پـس از آن 
کاغـذ را بـا بنـدی ۶۸۰ هـزار تومـان در بـازار آزاد عرضه کند 
مورد بازخواسـت قـرار نمی گیرد. باید از این مسـئله جلوگیری 
کـرد؛ نه اینکه از وزارت ارشـاد بازخواسـت کنند کـه تمام روند 
اعطای کاغذ آن مشـخص اسـت. در حال حاضر کاغذ گاسه 
در بـازار آزاد بـه کیلویی ۲۸ هزار تومان رسـیده اسـت. کسـی 
توجـه نمی کنـد کـه چـرا هنگام تهیـه ۵۰۰ بنـد کاغذ بـا ۵۰ 

میلیـون اختـاف قیمت مواجه می شـویم.

ادامه نوسانات قیمت کاغذ در بازار نشر

یک نوازنده تنبور درباره برگزاری کنســرت های آناین در 
دوران شــیوع کرونا اظهار می کند: هیچ وقــت تعداد این اجراها 
کافی نیست. باید امکانی ایجاد می شد که هنرمندان بیشتری از 
این اجراها استقبال و در آن شرکت کنند. اینکه برگزارکنندگان 
انتخاب کنند چه کسی حضورداشته باشد درست نیست و می شد 
خیلی بیشتر ازآنچه بوده از هنرمندان با برگزاری کنسرت آناین 

حمایت کرد.
حیدر کاکی ـ نوازنده تنبور ـ هفته گذشته در سری اجراهای 
آناین »ماه و نوا« به همراه همایون کاکی )نوازنده کمانچه( به 

روی صحنه رفت.
این هنرمند درباره حال و هوایی که کنسرت آناین برای او 
به همراه داشته است به ایسنا گفت: پیش از شیوع کرونا یکی از 
فعالان حوزه کنسرت بودم و معمولا سالیانه دو ـ سه بار به روی 
صحنه می رفتم. کنسرت هفته گذشته نیز، دومین اجرای آناین 
ما بود و نخستین کنسرت آناین مان را اردیبهشت سال گذشته 

در فرهنگسرای ارسباران اجرا کردیم.
او ادامه داد: مشکل اجراهای آناین این است که هنرمند حین 
اجرا انرژی و حسی را که باید، از مخاطبان دریافت نمی کند؛ در 
نتیجه اجرای او آنچه واقعا می خواهد نیست. ولی در این شرایط 
کنسرت های آناین حداقل کاری است که می توانیم انجام دهیم؛ 
زیرا جامعه به نوعی به موسیقی زنده نیاز دارد و برای هنرمند نیز 
لازم است. بااین حال اجراهای زنده با حضور تماشاچی خیلی بهتر 

است و فضای متفاوتی دارد.
کاکی درباره حمایت از موسیقی ایرانی و نواحی گفت: موسیقی 
نواحی یا ســنتی ما، موسیقی ملی، پیشــینه هنری و تاریخی 
کشورمان اســت. دولت باید توجهی فرای آنچه اکنون هست، 
نسبت به حفظ این حوزه ها داشته باشد. برگزاری دو یا سه کنسرت 
در سال برای هنرمندان این حوزه درآمد خاصی برای آنها به همراه 
نخواهد داشت و نمی تواند کفاف زندگی آنها را بدهد؛ به همین 
علت بیشتر آنها نیاز دارند که حتما شغل دومی برای امرارمعاش 
داشــته باشــند. در تمام دنیا به این صورت است که دولت ها از 

موسیقی کاسیک و بومی خود حمایت می کنند؛ به گونه ای که 
به نوازندگان حقوق می دهند و برای اجرای آنها سالن رایگان در 

اختیارشان قرار می دهند.
او ادامــه داد: در غرب نیز به این گونه اســت که مخاطبان 
کنسرت های موسیقی کاسیک کمتر از مخاطبان اجراهای پاپ 
و عامه پسند است. به همین جهت دولت باید حمایت بیشتری 
از هنرمندان موســیقی ایرانی و نواحی که در جهت حفظ یک 
فرهنگ موسیقایی هستند، نشان دهد؛ زیرا اگر این گونه نباشد 
به مرور میراث داران این موسیقی ها از دنیا می روند و بازمانده ای 
به جا نخواهند گذاشت.این هنرمند بیان کرد، »اینکه قبل از کرونا 
و اکنون با وجود تمام سختی ها به برگزاری کنسرت هایمان ادامه 

می دهیم، مبارزه فرهنگی برای حفظ فرهنگ ها و پیشینه هنری 
موسیقی کشورمان است.«

او درباره ادامه برگزاری کنســرت های آناین پس از اتمام 
شیوع ویروس کرونا گفت: ادامه دادن کنسرت های آناین پس 
از اتمام کرونا، فکر خوبی است به شرط اینکه دولت حمایت کند؛ 
زیرا هنرمندان نمی توانند به تنهایی از پس هزینه های آن برآیند. 
البته اگر قرار بر ادامه این روند باشد، از آنجایی که ممکن است این 
اجراها مخاطبانی از سراسر دنیا داشته باشند، بهتر است تبلیغات 
گســترده ای برای آنها صورت گیرد، ســازها به درستی معرفی 
شــوند و حتی در کنار اجرا بخشی را به معرفی موسیقی و ساز 
اختصاص دهند. هرچند به علت اینکه خیلی از مردم حتی سازها 

را نمی شناسند، باید برنامه هایی تخصصی از طریق صداوسیما در 
حوزه موسیقی و معرفی سازها برگزار شود.

در پایان نظــر این هنرمند را درباره حضور تکراری برخی از 
چهره های موسیقی در سمت های تصمیم گیری این حوزه جویا 
شدیم. پاســخ داد: از زمانی که نوجوان بودم و در جشنواره های 
موسیقی شرکت می کردم تا همین الآن که نزدیک به ۵۰ سال 
ســن دارند یک ســری افراد ثابت در حوزه های تصمیم گیری 
موسیقی داشته ایم که این سوال را در ذهن ایجاد می کند که آیا 
افراد بهتری نداریم؟ باید از افراد کاربلد و توانا برای تصمیم گیری 
در سمت ها موسیقی اســتفاده شود که بتوانیم شاهد تحولاتی 

باشیم.

پیشنهادهای کانون پرورش 
فکری اصفهان برای پر کردن 

فراغت تابستانه
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان 
اصفهان، با بیان گزیده ای از فعالیت های این اداره در سال 
اوقات فراغت  پر کردن  برای  برنامه هایی که  اهم  گذشته، 
گروه های سنی مختلف در دستور کار کانون قرار دارد را نیز 
با  در نشست خبری خود  قلمکاریان  داد.سید محمد  شرح 
اصحاب رسانه که امروز )یکشنبه_۲۳ خردادماه( در ساختمان 
اداره کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان اصفهان 
برگزار شد، گفت: از سال گذشته، گروه بندی سنی از شکل 
سنتی الف، ب، ج، د خارج و به گونه ای شد که کودکان ۴ تا 
۷ سال را در دسته نوباوه، ۷ تا ۹ سال را نو خوان، ۹ تا ۱۲ 
سال را نونهال، ۱۲ تا ۱۵ سال را نو نگاه، ۱۵ تا ۱۸ سال را 
نوجوان و ۱۸ سال به بالا را در دسته ارشد قرار می دهیم.وی، با 
اشاره به برنامه هایی که این کانون طی یک سال گذشته برای 
تمام این گروه های سنی برگزار کرده، ادامه داد: ما انجمن های 
را   ... و  داستان  عکاسی،  نمایش،  سرود،  قصه گویی،  نظیر 
تشکیل دادیم و دایره مخاطبان کانون را به حدود ۱۲ هزار 
عضو رساندیم که به صورت مجازی می توانند در کارگاه های 
مختلف شرکت می کنند.اجرای طرح هاتف )هدایت استعدادها 
و توان افزایی فرهنگی(، طرح تمیم )تجهیز مراکز به بیش از 
۱۸ هزار جلد کتاب(، طرح هوش اقتصادی، طرح حال خوش 
زندگی، افتتاح مرکز تخصصی علوم، باشگاه نقدنامه، برپایی 
نمایشگاه های سردار آسمانی، نقش و نگاره ها، برگزاری دوره 
آموزشی خبرنگاران نوجوان، مقاله و مقاله نویسی، رونمایی از ۲۰ 
جلد کتاب کودک و نوجوان، دیگر برنامه هایی بود که مدیرکل 
کانون پرورش فرهنگی کودکان و نوجوانان استان اصفهان 
به آن ها اشاره  و از مجتمع فولاد مبارکه، ذوب آهن اصفهان، 
شرکت آب و فاضاب استان اصفهان، شهرداری اصفهان، 

اتاق بازرگانی اصفهان و سایر حامیان کانون قدردانی کرد.
قلمکاریان کسب بیش از ۷۰ رتبه برگزیده توسط کودکان 
و نوجوانان استان اصفهان در جشنواره های مختلف ملی و 
بین المللی را نشانگر استعداد زیاد اهالی این خطه دانست و 
گفت: هدف ما از برگزاری برنامه های مختلف، کشف و شکوفا 
کردن این استعدادها و تربیت هنرمند و عالم و دانشمند برای 
ایران اسامی است.وی از رسانه های استان اصفهان دعوت 
آموزش دیده  نوجوان  خبرنگاران  با  برای همکاری  که  کرد 
کانون، یک درخواست رسمی خطاب به کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان استان اصفهان ارسال و به پرورش نیروهای 
تازه نفس در جامعه مطبوعاتی شهر کمک کنند.مدیرکل کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان اصفهان به اصحاب 
رسانه نوید داد، در صورت ثبت نام فرزندانشان در کارگاه های 
تخصصی این کانون که از ۲۹ خرداد آغاز می شود، از تخفیف 

۳۰ درصدی برخوردار خواهند شد.
قلمکاریان درباره مهراوه بین المللی نقاشی اربعین که از 
سوی کانون پرورش فکری برگزار می شود، توضیح داد: مهلت 
ارسال اثر به این مهراوه تا ۱۰ شهریورماه سال جاری تمدیدشده 
و اگر شرایط بهبودیافته باشد سه موکب در مسیر پیاده روی 
اربعین خواهیم داشت تا کودکان و نوجوان نقاشی های خود را 
یا به این موکب ها تحویل دهند و یا به ایمیل دبیرخانه جشنواره 

به نشانی mAHrAVeArBAeen@gmAIl.Com  بفرستند.
وی با اشاره به برپایی بیست و سومین جشنواره بین المللی 
که  جشنواره  این  در  شرکت  برای  کرد:  اظهار  قصه گویی 
دارای بخش ملی، بین المللی، پادکست، قصه زندگی من و 
برترین قصه گوی کشور است و شامل محورهای موضوعی 
امید و آرزو، شادی و غم و ایثار و از خودگذشتگی می شود، 
عاقه مندان تا ۳۰ خردادماه سال جاری فرصت دارند در سایت 

www.kAnoonFesT.Ir ثبت نام کنند.
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان 
تا  این جشنواره که  در  امکان شرکت  یادآور شد:  اصفهان 
امروز ۳۸۷ اثر به دبیرخانه آن ارسال شده، برای پدربزرگ ها 
ادامه، تصویب  نیز وجود دارد.قلمکاریان، در  و مادربزرگ ها 
نام گذاری روز پایانی آذرماه به نام روز قصه گویی را اقدامی 
ارزشمند دانست و گفت: ازآنجاکه قصه ها با شخصیت پردازی 
همراه هستند، بهترین و ارزان ترین روش برای فرهنگ سازی 
نهادینه شود  اگر قصه گویی در جامعه  و  به شمار می روند 

بسیاری از مشکات حل خواهد شد.

 وضعیت احسان علیخانی پس 
از ابتلا به کرونا

احسان علیخانی چند روزی است که به کرونا مبتا شده 
و الان دوران نقاهت را سپری می کند؛ قرار است در فصل 

زمستان فصل سوم عصر جدید با فضای نو ساخته شود.
احسان علیخانی به کرونا مبتا شده و چند روزی است 
که از آن حالت سخت و شدیدِ بیماری به سمت دوران عادی 

نقاهت سپری می شود.
امیرحسین بزرگ زادگان مدیریت رسانه پروژه عصرجدید 
گفت که حال این مجری تلویزیون رو به بهبود است. اگرچه 
اما تحت درمان  بود  ابتدایی، سخت و شدید  در روزهای 
پزشک در خانه دوران نقاهت را سپری می کند و در چند روز 

آینده قرنطینه اش به پایان می رسد.
آخرین باری که درباره عصرجدید صحبت شد در آخرین 
قسمت برنامه مهران مدیری )دورهمی( بود. در آن برنامه 
احسان علیخانی پیشنهاد داد تا مدیری در جمع داوران جدید 
فصل سوم عصرجدید قرار بگیرد. او هم گفت: خیلی دلم 
می خواهد حتماً؛ اما باید راجع به آن فکر کنم؛ واقعاً خیلی 

زود پاسخ می دهم.

ثبت رکوردی تازه در سینمای 
آمریکا در دوران کرونا

»یک مکان ساکت ۲« اولین فیلمی است که موفق 
شد در بازار فروش فیلم آمریکا در دوران پاندمی از مرز ۱۰۰ 

میلیون دلار عبور کند.
»یک مکان ساکت ۲« ساخته جان کرازینسکی که 
تقریباً یک فیلم صامت محسوب می شود از یک نقطه عطف 

گیشه یعنی رقم ۱۰۰ میلیون دلار عبور کرد.
فیلم کمپانی پارامونت اولین فیلمی است که در دوران 
پاندمی در آمریکا توانست بیش از ۱۰۰ میلیون دلار بلیت 
بفروشد و آمار فروشش را در آخر هفته ای که گذشت به رقم 
۱۰۸ میلیون دلار در بازار داخلی آمریکا و ۸۰ میلیون دلار در 

بازار بین المللی برساند.
این فیلم با بازی امیلی بانت در ۱۵ روزی که از اکرانش 

می گذرد این جایگاه را به دست آورده است.
البته رقم فروش ۱۰۰ میلیون دلاری در روزگار عادی 
سینماهای آمریکا رقم قابل توجهی نبود اما از زمان شیوع 

کرونا تاکنون هیچ فیلمی در آمریکا این قدر نفروخته بود.
و  برادرز  وارنر  محصول  کونگ«  برابر  در  »گودزیا 
لجندری نیز که تقریباً هم زمان در شبکه آناین اچ بی او 
مکس در دسترس بود، در ماه آوریل اکران شد و موفقیت 
بزرگی کسب کرد اما در نهایت کارش را با فروش ۹۹.۶ 

میلیون دلار به پایان برد.
»یک مکان ساکت ۲« در عین حال نخستین فیلم دوران 
پاندمی است که هم زمان به صورت آناین در دسترس 
به صورت  اکرانش در سینماها  از  روز پس  نیست و ۴۵ 
دیجیتال در دسترس مخاطبان قرار می گیرد و در سرویس 

استریم پارامونت پاس گذاشته می شود.
این فیلم در عین حال با فروش ۴۸ میلیون دلار در 
اولین آخر هفته اکرانش رکورد جدیدی به جای گذاشت و 
بعد با کسب ۵۸ میلیون دلار در ۵ روز اول اکرانش باز هم 

رکوردهای دوران پاندمی را جابه جا کرد.
فیلم اول »یک مکان ساکت« که در نهایت فروشی 
۳۴۰ میلیون دلاری را در گیشه کسب کرده بود با بودجه ۱۷ 
میلیون دلاری ساخته شده بود و فیلم دوم آن با بودجه ۶۱ 

میلیون دلاری تهیه شده است.
فیلم دوم نیز مانند فیلم نخست با نقدهای مثبت روبه 
رو شده و همچنان درباره خانواده آبوت است که در مکانی 
زندگی می کنند که هر نوع صدایی موجب می شود توجه 
موجوداتی عجیب به سوی آنها جلب شود و زندگی شان به 
خطر بیفتد. در فیلم جدید آنها با خطراتی از دنیای بیرون 
نیز مواجه می شوند.در کنار امیلی بانت دیگر بازیگران فیلم 
شامل میلیسنت سیموندز، نوآ جوپ، کیلین مورفی و جایمن 
هانسو هستند.نخستین نمایش »یک مکان ساکت ۲« قرار 
بود ۸ مارس ۲۰۲۰ باشد که به دلیل شیوع کرونا اکرانش تا 

۲۸ می ۲۰۲۱ به تعویق افتاد.

   چهره ها  فرهنگ اصفهان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

۴۴۸-۱- برابر رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۰۲۰۰۷۰۰۰۵۲۵ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فاورجان تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضی آقای اکبر طاهری قهدریجانی فرزند محمدعلی بشماره شناسنامه ۳۳ صادره 
از در یک باب خانه به مساحت ۲۰۷/۳۶ مترمربع پاک ۳۸۵ اصلی واقع در قهدریجان خریداری از مالک 
رسمی آقای قنبرعلی فانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۳/۱۰ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۳/۲۵ حسین زمانی علویجه- 

رئیس ثبت اسناد و اماک فاورجان ۱۱۴۲۲۰۰/م الف
آگهی فقدان سند مالکیت

۵۱۰-۱- شماره نامه: ۱۴۰۰۸۵۶۰۲۰۳۳۰۰۰۹۸۷ نظر به اینکه سند مالکیت دو دانگ مشاع از ششدانگ 
قطعه زمین مزروعی بمساحت ۵۳۱/۴ متر مربع پاک ثبتی شماره ۷۶۴ فرعی از ۹-اصلی جزء بخش 
۹ حوزه ثبتی نطنز ذیل ثبت ۲۲۱۵ صفحه ۱۴۵ دفتر ۱۱- اماک و تحت شماره چاپی ۷۴۹۵۰۲ سری 
ب/۹۱ به نام شهربانو گلی اوره فرزند عباس ثبت و صادر و تسلیم گردیده است، سپس نامبرده بموجب 
درخواســت وارده ۱۴۰۰۲۱۷۰۲۰۳۳۰۰۱۵۰۱ مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۱۱، منضم به دو برگ استشهادیه که 
امضاء شهود آن به شماره شناسه یکتا ۱۴۰۰۰۲۱۵۵۳۳۶۰۰۰۰۱۷ و رمز تصدیق ۶۵۴۹۱۵ شماره ۹۲۰۶ 
مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۱۱ که به تایید دفترخانه اسناد رسمی ۲۵ نطنز رسیده است مدعی مفقود شدن سند 
مالکیت پاک مرقوم در اثر اسباب کشی مفقود گردیده است و درخواست سند مالكیت المثنی نموده است 
ملک فوق را نموده اند لذا مراتب به استناد تبصره یک اصاحی ذیل ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در 
یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت 
نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را كتبا ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت 
به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض 
اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 
تاریخ انتشار آگهی: ۱۴۰۰/۰۳/۲۵ علی جوانی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نطنز ۱۱۴۶۸۸۶/ م الف

آگهی تغییرات شرکت فرا ایمن خودرو سهامی خاص به شماره ثبت 
7865 و شناسه ملی ۱۰۲6۰۲8۹6۹۲

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۰۵ مرکز اصلی شرکت به 
اســتان اصفهان ، شهرستان اصفهان ، بخش مرکزی ، شهر اصفهان، محله فیض ، خیابان 
سجاد ، بن بست سنبل ]۸[ ، پاک ۸۵ ، طبقه همکف - کدپستی ۸۱۶۵۶۶۶۱۹۱ انتقال یافت 
و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و اماک استان 

اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۱۴۸۲۵۴(

آگهی تغییرات شرکت راهسازی روناک کویر بیابانک سهامی خاص 
به شماره ثبت ۳۱۳ و شناسه ملی ۱۴۰۰۹۹568۹7

به اســتناد صورتجلســه هیئت مدیره مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۲۷ ایمان کمال به شماره 
ملــی ۵۴۰۰۰۲۹۸۱۷ بعنــوان رئیس هیات مدیره - حمید کمال به شــماره ملی 
۵۴۰۹۹۱۸۲۲۳ بعنــوان نایب رئیس هیات مدیره - کامیار امینی به شــماره ملی 
۱۲۷۱۷۴۹۶۴۵ به عنوان مدیر عامل برای مدت دو سال انتخاب گردیدند . کلیه اسناد 
و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک سفته برات قراردادها و عقوداسامی با 
امضای منفرد رئیس هیات مدیره همراه با مهر شرکت معتبر خواهد بود و سایر نامه 
های عادی و اداری با امضای منفرد مدیر عامل و یا رئیس هیات مدیره همراه با مهر 
شرکت معتبر می باشد . مدیر عامل مجری مصوبات هیئت مدیره می باشد اداره کل 
ثبت اســناد و اماک استان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

خور و بیابانک )۱۱۴۸۲۵۵(

آگهی تغییرات شرکت سنا تک نو سپاهان شرکت سهامی خاص 
به شماره ثبت ۲86۱6 و شناسه ملی ۱۰۲6۰۴۹۳۰۴8

 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
حسین سنایی به کدملی ۴۷۲۳۱۱۸۶۲۴ به سمت مدیرعامل و رئیس هیأت مدیره 
ورســول ایران پور انارکی به کد ملی ۱۲۴۹۹۴۶۳۰۱ به سمت نایب رئیس هیات 
مدیره و بشری سنایی به کدملی ۱۲۹۲۱۳۲۷۰۱به سمت عضو اصلی هیات مدیره 
و شــکوه ســنائی به کد ملی ۱۲۷۱۰۷۴۳۸۹ به سمت عضو اصلی هیأت مدیره و 
فرزانه صمدی رنانی به کدملی ۱۲۸۴۷۰۵۷۶۵ به سمت عضو اصلی هیأت مدیره 
برای مدت دو سال انتخاب شدندکلیه اوراق و اسناد مالی و تعهدات شرکت با امضاء 
مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر است مدیر عامل شرکت مجری مصوبات هیات 
مدیره خواهد بود اداره کل ثبت اسناد و اماک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۱۴۸۲۱۱(

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود رویش صنعت آیریک درتاریخ 
۱۴۰۰/۰۳/۱8 به شماره ثبت 68۰۱۱ به شناسه ملی ۱۴۰۱۰۰777۴8

ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خاصه آن به شرح زیر جهت اطاع عموم آگهی 
میگردد. موضوع فعالیت :خدمات تراشــکاری درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از 
مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : اســتان اصفهان ، 
شهرستان برخوار ، بخش حبیب آباد ، دهستان برخوارشرقی ، روستا شهرک صنعتی دولت آباد، 
خیابان شهریار ، بن بست رز ، پاک ۲۰۲ ، طبقه همکف کدپستی ۸۳۴۱۶۶۷۷۵۷ سرمایه 
شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ ۲,۰۰۰,۰۰۰ ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از 
شرکا خانم فاطمه موحد زاده به شماره ملی ۱۷۴۲۲۶۵۲۴۳ دارنده ۵۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه 
خانم سپیده موحد زاده به شماره ملی ۱۷۴۳۱۸۰۱۵۲ دارنده ۵۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه آقای 
کیانوش موحد زاده به شماره ملی ۱۷۵۶۰۶۹۸۹۱ دارنده ۱۸۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه خانم 
پروانه حمزه به شــماره ملی ۱۷۵۶۱۱۴۵۲۸ دارنده ۱۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه اعضا هیئت 
مدیره خانم فاطمه موحد زاده به شــماره ملی ۱۷۴۲۲۶۵۲۴۳ و به سمت عضو اصلی هیئت 
مدیره به مدت ۲ سال خانم سپیده موحد زاده به شماره ملی ۱۷۴۳۱۸۰۱۵۲ و به سمت عضو 
اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای کیانوش موحد زاده به شماره ملی ۱۷۵۶۰۶۹۸۹۱ 
و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود خانم پروانه حمزه به شماره ملی ۱۷۵۶۱۱۴۵۲۸ و به 
ســمت رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و 
تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسامی و همچنین کلیه نامه 
های عادی و اداری با امضا مدیر عامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات مدیر 
عامل : طبق اساســنامه روزنامه کثیر الانتشار اصفهان امروز جهت درج آگهی های شرکت 
تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. اداره 
کل ثبت اسناد و اماک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان 

)۱۱۴۸۲۴۶(

آگهی تغییرات شرکت راهسازی روناک کویر بیابانک سهامی خاص به شماره ثبت 
۳۱۳ و شناسه ملی ۱۴۰۰۹۹568۹7

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۲۷ حمید کمال بشماره ملی 
۵۴۰۹۹۱۸۲۲۳ - کامیار امینی بشماره ملی ۱۲۷۱۷۴۹۶۴۵ - ایمان کمال بشماره ملی ۵۴۰۰۰۲۹۸۱۷ 
برای مدت ۲ ســال بعنوان اعضای اصلی هیات مدیره انتخاب گردیدند . حامد شــیبانی بشــماره ملی 
۵۴۰۹۷۴۱۶۱۷ بسمت بازرس اصلی و علیرضا هنری بشماره ملی ۵۴۰۹۷۳۳۵۴۱ بسمت بازرس علی 
البدل شرکت برای مدت یک سال انتخاب گردیدند اداره کل ثبت اسناد و اماک استان اصفهان مرجع 

ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری خور و بیابانک )۱۱۴۸۲۳۸(

همایون کاکی نوازنده تنبور:

کنسرت آنلاین یک مبارزه است پس ادامه می دهیم!

    سینمای جهان
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اقتصاد

و  مسائل  بررسی  رخداد  پنجمین  برگزاری  با  همزمان 
چالش های روابط عمومی ایران، مراسم اختتامیه جایزه صنعت 
روابط عمومی ایران برگزار و نشان عالی روابط عمومی به خاطر 
عملکرد رسانه ای شرکت فولاد مبارکه به هادی نباتی نژاد مدیر 

روابط عمومی این شرکت اهدا شد.
به گزارش ایراسین، این مراسم که با حضور پروفسور سید 
سعیدرضا عاملی دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی، خسرو 
رفیعی رئیس انجمن روابط عمومی ایران، سید شهاب سید 
محسنی رئیس انجمن متخصصان روابط عمومی ایران، انجمن 
بین المللی روابط عمومی )ایپرا( و جمعی از صاحب نظران و 
مدیران روابط عمومی برگزار شد، مسائل مهمی در حوزه روابط 
عمومی همچون نقش فناوری نسل پنجم و جایگاه آن در حوزه 
روابط عمومی و نقش این حوزه در تعالی و حرکت سازمان ها 

برای دستیابی به اهداف مورد بررسی قرار گرفت.
Á  ورود نسل پنجم فناوری های نو

سید سعیدرضا عاملی دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی 
در این مراسم اظهار کرد: نسل پنجم فناوری های جدید در 
کامپیوترها، موبایل ها ورود پیدا کرده؛ همچنین بروز و ظهور 
هوش مصنوعی در بخش های مختلف به ویژه صنعت اثرگذار 

بوده است.
به گفته وی، زبان موفقیت و عدم موفقیت در روابط عمومی 
وجود دارد. در واقع روابط عمومی به نوعی منتهی به درک 

متقابل بوده و باید درک همگان را فراهم کند.
وی ادامه داد: روابط عمومی استفاده از دانش فناورانه بوده و 
یک صنعت است که تاش می کند با استفاده از فناوری نوین به 

توسعه و اعتای سازمان خود کمک کند.
عاملی با بیان اینکه ما از خا ندانستن و به حساب نیاوردن 
رنج می بریم گفت: وجود اولویت ها و حساسیت های موجود منجر 
به خا می شود؛ اما در این میان روابط عمومی است که می تواند 

امکان و استمرار پایدار را به وجود بیاورد.
وی افزود: در واقع آرمان روابط عمومی را می توان اینگونه 
تعریف کرد که تقویت حس عضویت همه ذی نفعان و ارائه 
خدمت دوست داشتنی است. همچنین روابط عمومی یک پدیده 
ارتباطی الگوریتیمی، شبکه هوشمند و تامین کننده خدمات آسان 
و سریع برای همه ذینفعان همراه با مسئولیت اجتماعی نسبت 

به جامعه پیرامون است.
Á  قدرت کشورها بر مبنای هوش مصنوعی

گفت:  جدید  فناوری  پنجم  نسل  بر  تاکید  با  عاملی 
کامپیوترهای نسل پنجم به دنبال ایجاد نظام  گسترده محاسباتی 
موازی و تغییر در منطق تک لایه ای نظام محاسباتی بوده اند. 
در واقع نسل جدید کامپیوترها به منطق انسانی، زبان و منطق 

برنامه نویسی پرولوگ نزدیک تر هستند.
این مدل عملکرد فناوری های  اینکه در  به  با اشاره  وی 
نو در بستر وب نیز آمده در ادامه افزود: ما نباید ساده گرایی و 

تنزل گرایی برای نسل پنجم فناوری داشته باشیم. امروز قدرت 
کشورها بر مبنای هوش مصنوعی است.

دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی افزود: نکته پیچیده ای 
در رقابت های اجتماعی زمانی وجود دارد که حریف با هوش 
مصنوعی عمل می کند و ما با هوش انسانی. از طرفی سطوح 
هوش مصنوعی شامل سیستم هایی است که یا شبیه انسان فکر 

می کنند یا اینکه به طور منطقی فکر و عمل می کنند.
به گفته وی، کاربردهای هوش مصنوعی در حال گسترش 
بوده و شامل مواردی همچون کاربرد اقتصادی و صنعتی و در 
حوزه سایبری نظامی تحقیق و توسعه دیجیتال مدیریت دولتی 

فرهنگ سامت بشر و... است.
Á گسترش کسب وکار هوش مصنوعی

عاملی ادامه داد: کسب و کار هوش مصنوعی روزبه روز 
گسترده می شود و بر اساس گزارش های موجود در سال ۲۰۱۹، 
از هوش مصنوعی  تعداد کشورهایی که در ۴ سال گذشته 
استفاده کرده اند رو به افزایش است؛ به این شکل که بیش از 
۳ هزار مدیر اجرایی در ۸۹ کشور به سمت استفاده از هوش 

مصنوعی رفته اند.
وی اظهار کرد: همچنین می توان گفت بخش عمده ای 

از gDP کشورها به هوش مصنوعی اختصاص یافته است.
دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی درخصوص انواع روابط 
عمومی ها نیز گفت: روابط عمومی یادگیری ماشینی را خلق 
می کند، همچنین ظرفیت های الگوریتیمی و همانندسازی مبتنی 
بر هوش مصنوعی نیز در این زمینه می تواند قدرت تصمیم 
گیری قطعی مبتنی بر داده های موجود باشد. نمونه ساده آن 
تشخیص اخبار درست و  اخبار جعلی یا تشخیص عضویت و 

عدم عضویت اشخاص در سازمان ها است.
Á  روز جهانی ارتباطــات؛ برگرفته از یک پیام

الهی 
به گفته وی، در روابط عمومی بر اساس مدل برنامه ریزی 
منطقی، تصمیم گیری بدون الزام به اقدامات اضافی و حذف 
فرآیندهای دیوان سالاری اضافی انجام می شود. در کنار این 
مدل، روابط عمومی فازی یا شناور و منعطف نیز وجود دارد 
که از منطق صفر و یک فراتر رفته و در فهم، نسبیت ایجاد 
می کند. همچنین یک نوع دیگر از روابط عمومی با عنوان 
استدلال احتمالاتی نیز وجود دارد که در فناوری نسل پنجم 
مورد استفاده قرار می گیرد.عاملی با اشاره به اینکه روابط عمومی 
مهندسی هستی شناسانه با ظرفیت تشخیصی نیز وجود دارد، 
گفت: روابط عمومی در هر نوع منطقی به معنای توجه به یکدیگر 
و حمایت از همدیگر است.دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی 
در پایان گفت: روز جهانی ارتباطات برگرفته از یک پیام الهی 
است که با همه در ارتباط داشته باش با همه هرکجا که هستند. 
نسل پنجم روابط عمومی در نسل پنجم فناوری نو الهام بخش 

نوآوری و کارآمدی است.
Á      روابط عمومی ها خلاق شده اند

قربانعلی تنگشیر به عنوان دبیر پنجمین رخداد ملی بررسی 
مسائل و چالش های روابط عمومی در این مراسم اظهار کرد: 
در این دوره اقدامات صورت گرفته و ارائه شده توسط روابط 
عمومی ها از لحاظ کیفی، بسیار خاقانه و قابل توجه بوده و 
می بینیم که روابط عمومی ها به سمت خاقیت و نوآوری رفته 

اند و از رویه های تکراری و معمولی فاصله گرفتند.
به گفته وی، در عصرکنونی هیچ اقدام روابط عمومی نباید 

بدون برنامه و خافیت و نوآوری باشد، زیرا در این صورت است 
که می تواند به درک بهتر پیام و خوشنامی سازمان منجر شده 
و رضایت مشتری را در پیش داشته باشد. درواقع فلسفه روابط 

عمومی چیزی جز این امر نیست.
دبیر پنجمین رخداد ملی بررسی مسائل و چالش های روابط 
عمومی افزود: در این جشنواره در برخی موارد اقدامات کوچکی 
هم از سوی روابط عمومی ها انجام و ارائه شد که از خاقیت 
داوری  تیم  دلیل  به همین  بودند.  برخوردار  نوآوری خوبی  و 
نمی توانست از آن ها عبور کند و تمام این موارد نیز مورد بررسی 

داوران جشنواره قرار گرفت.
به گفته تنگشیر، بیش از ۱۷۰۰ اثر از ۱۱۳ سازمان و شرکت 
در ۱۴ بخش پژوهش و افکار سنجی، مدیریت و برنامه ریزی، 
ارتباطات مردمی، دیداری و شنیداری و داستان سرایی، ارتباطات 
بصری، مسئولیت اجتماعی و اقدامات خاقانه در کرونا و... از 
سوی روابط عمومی ها ارائه شد که در نهایت ۲۳ مورد از میان 

آن ها انتخاب و از روابط عمومی مربوطه تقدیر به عمل آمد.
گفتنی است در پایان این مراسم، از مجموعه روابط عمومی 
شرکت های مختلف صنعتی و معدنی و... تقدیر به عمل آمد 
و روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه موفق به دریافت نشان 
شرکت  عمومی  روابط  همچنین  شد.  عمومی  روابط  عالی 
فولاد هرمزگان جنوب نیز موفق به دریافت جایزه مسئولیت 

اجتماعی)کرونا( و انتشارات گردید.
Á  روابط عمومی ها باید تصویر واقعی را نمایش

دهند
هادی نباتی نژاد مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه در حاشیه 
این مراسم به گفت: همه روابط عمومی ها باید تصویر واقعی 
و امید آفرین سازمان خود را به دور از منافع سیاسی و حزبی 
در جهت اعتماد مردم به کار بگیرند.به گفته وی، در کشور در 
اکثر حوزه ها  بعد از انقاب اسامی تاکنون رشد چشمگیری از 
فعالیت ها انجام شده و در حوزه فولاد نیز جهش بزرگی اتفاق 
روابط  شد.مدیر  اشاره  هم  نوروزی  رهبری  درپیام  که  افتاده 
عمومی فولاد مبارکه افزود: برخی در سال گذشته با کوته نظری 
فقط با مصاحبه و هیاهوی رسانه ای می خواستند این دستاوردها 
به حاشیه ببرند که خوشبخانه موفق نبودند و نخواهند بود. در 
این میان ما وظیفه داریم از دستاوردهای انقاب اسامی دفاع 
کنیم. در حال حاضر کشور دچار شرایط سخت اقتصادی بوده و 
کمترین انتظار از برخی مسئولین، دقت در اظهار نظرهایی است 
که باعث شده بار بیشتر روی دوش نظام جمهوری اسامی 

بگذارد.
پروتکل های  رعایت  با  که  مراسم  این  در  است  گفتنی 
بهداشتی برگزار شد، رونمایی از ۳ کتاب با موضوع روابط عمومی 
صورت گرفت. همچنین در این مراسم شاهد سخنرانی ارزشمند 
دیوید جی پی فیلیپس سخنران و مدرس بین المللی با موضوع 

»علم جادویی داستان سرایی« بودیم.

مدیر مخابرات منطقه اصفهان در جلسه بصیرتی انتخابات 
با اعام این مطلب گفت: با تاش همکاران ما در مخابرات 
استان، کلیه هماهنگی های لازم جهت پایداری سیستم در زمان 

برگزاری انتخابات صورت گرفته است.
به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان، اسماعیل 
قربانی در این جلسه که با حضور تعدادی از معاونین، مدیران 
و روسای مخابراتی اصفهان و شهرستان ها به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شد؛ با اشاره به اهمیت زیرساخت های مخابراتی 
در روند برگزاری انتخابات اظهار کرد: با توجه به لزوم استفاده از 

بستر زیرساخت های مخابراتی در زمان برگزاری انتخابات، کلیه 
عوامل اجرایی از جمله قسمت های فنی، پشتیبانی و پیمانکاران، 
از قبل از فرآیند برگزاری انتخابات تا پایان آن در حالت آماده 

باش کامل قرار دارند.
وی افزود: باید کلیه هماهنگی های لازم با مسئولین برگزاری 
انتخابات در سطح استان، توسط مدیران و روسای مخابرات 
شهرستان ها صورت پذیرد تا ان شاء الله با نهایت آمادگی شاهد 

حماسه حضور پرشور مردم عزیز در انتخابات پیش رو باشیم.
قربانی حضور حداکثری در انتخابات را حافظ طراوت، نشاط 

و قدرت و صابت انقابی دانست و عنوان کرد: لزوم احساس 
مسئولیت انسان نسبت به سرنوشت فردی و اجتماعی خود، از 
ارزشهای پذیرفته اسام است؛ به گونه ای که این مطلب در 
آیات، روایات و سیره مسلمانان مورد تأکید قرار گرفته و حضور 
حداکثری مردم در انتخابات قطعا زمینه ساز پیشرفت انقاب و 

نظام اسامی در همه عرصه ها خواهد بود.
گفتنی است در این جلسه دکتر محسن نصری استاد علوم 
سیاسی دانشگاه اصفهان نیز به بیان ابعاد مختلف و آثار و برکات 

حضور مردم در انتخابات پرداخت.

مراسم اختتامیه جایزه صنعت روابط عمومی ایران برگزار شد

اهمیت فرهنگ مالیاتی در دریافت نشان عالی روابط عمومی توسط فولاد مبارکه 
اقتصاد کشور

مالیات موضوع بسیار مهمی است که موجب تحولات 
اجتماعی  و  اقتصادی  مختلف  ابعاد  در  چشمگیری 
از  مالیات  دریافت  ضرورت  درک  می شود.  کشورها 
سوی مردم زمینه ساز نهادینه شدن فرهنگ مالیاتی در 
کشورهاست. فرهنگ مالیاتی به عنوان یکی از مولفه های 
اصلی در مقوله مالیات ستانی، یکي از راه هاي نسبتا 
جدید وصول مالیات است که ارتقای آن سبب  افزایش 
بیشتر  جمع آوري  و  مالیاتي  نظام  روزافزون  کارایي 
مالیات با هدف رشد اقتصادی و درنتیجه پیشرفت در 
امور رفاهی و عمرانی کشور مي شود. به عبارت دیگر 
فرهنگ مالیاتی تعامل بین مالیات دهنده و اداره مالیاتی 
است. یک کشور نمی تواند بدون توجه به این مهم به 
اهدافش برسد. عواملی مانند طرز تلقی افراد، بینش و 
نگرش، برداشت ها، آرمان ها، ارزش های اجتماعی، میزان 
مالیاتی  فرهنگ  در شکل گیری  آگاهی  و  تحصیلات 
نقش بسزایی دارند. همچنین عواملی مانند بی سوادی 
و فرار مالیاتی در افت درآمدهای دولت و درنتیجه رکود 
زمینه ها  تمامی  در  افتادگی کشور  عقب  و  اقتصادی 
موجب  مالیات،  مصرف  چگونگی  از  آگاهی  موثرند. 
می شود پرداخت آن جزء وظایف مردم تلقی شود و این 
باور شکل گیرد که مالیات  دریافتی صرف امنیت، رفاه 
اجتماعی، ساخت مراکز درمانی، فعالیت های عمرانی و 
زیربنایی شده و در نهایت  این خود مردم هستند که از 
مزایای آن بهره مند می شوند. در یک نظام مالیاتی، توجه 
به فرهنگ آن به عنوان یک زیرساخت اساسی و مدیریت 
آن یک امر مهم و ضروری است. درحقیقت درآمدهای 
به  تامین هزینه های مربوط  مالیاتی نقش مهمی در 
خدمات عمومی و عمرانی ایفا می کند و اتکای دولت به 
آن، سلامت، عدالت و رونق اقتصادی را به دنبال دارد. 
این مهم سبب برقراری عدالت و کاهش فاصله طبقاتی 
در جامعه می شود. با توجه به اهمیت مطالب یاد شده، 
سازمان امور مالیاتی کشور در راستای فرهنگ سازی 
مالیاتی در کشور، اقدامات بسیاری را انجام داده است 
قانون مالیات های  از آن جمله می توان به اصلاح  که 
مستقیم با هدف شفافیت قوانین مالیاتی برای درک بهتر 
مودیان مالیاتی، اطلاع رسانی از طرق مختلف مانند صدا 
و سیما، جراید، تبلیغات محیطی، نصب بنر، تابلوهای 
اطلاع رسانی و ... اشاره کرد. درواقع تلاش در راستای 
ایجاد یک فرهنگ مالیاتی پیشرو در کشور می تواند 
تأثیر مهمی در کاهش هزینه  ها، کاهش وابستگی به 
درآمدهای نفتی، افزایش درآمدهای دولت و درنتیجه 
افزایش عدالت اجتماعی و رفاه عمومی شود. تمکین 
مالیاتی به یک پدیده رایج در کشورهای پیشرفته تبدیل 
شده و توجه تعداد زیادی از محققان را با هدف شناسایی 
عوامل تاثیرگذار بر آن به خود جلب کرده است. هرچه 
باشد، وصول  جامعه دارای فرهنگ مالیاتی غنی تری 
مالیات توسط سازمان امور مالیاتی با موفقیت و سهولت 
بیشتری همراه است و مودیان مالیاتی نیز با رغبت و 
احساس مسئولیت بیشتری اقدام به انجام وظایف قانونی 

خود می کنند.

روابط عمومی ذوب آهن نشان 
عالی را دریافت کرد

عمومی  روابط  جایزه صنعت  اختتامیه  مراسم  در 
به  سرایی  داستان  و  خلاقیت  عالی  نشان   ایران، 
مدیریت  روابط عمومی ذوب آهن اصفهان رسید. در 
این مراسم که همزمان با پنجمین رخداد بررسی مسائل 
و چالش های روابط عمومی ایران توسط موسسه کارگزار 
روابط عمومی ایران ۲۳ خردادماه ۱۴۰۰ در محل مرکز 
همایش های سازمان مدیریت صنعتی در تهران برگزار 
شد، روابط عمومی های برتر کشور در موضوعات مختلف 
از ۱۳۰  اثر   است ۱۷۰۰  ذکر  شایان  شدند.  معرفی 
سازمان کشور به دبیرخانه جایزه صنعت روابط عمومی 
ایران ارسال شد که بر اساس ارزیابی و بررسی آثار توسط  
هیئت داوران،  ۲۳ روابط عمومی برتر معرفی شدند. در 
ارزیابی  اعلام شده  نشان  عالی خلاقیت و داستان سرایی 
به مدیریت روابط عمومی ذوب آهن اصفهان اصفهان 
تعلق گرفت. دریافت نشان مذکور به دلیل ویژگی های 
نهفته در آثار  ارسالی روابط عمومی ذوب آهن اصفهان 
فیلم،  زمینه های  در  فرهنگی هنری  کارهای  شامل 

کتاب، پوستر و غیره می باشد.

احتمال کمبود برنج خارجی در 
کشور

دبیر انجمن واردکنندگان برنج گفت: ستاد تنظیم بازار 
در صد و چهل و یکمین جلسه خود حذف دوره ممنوعیت 
واردات برنج را تصویب کرد. اما وزارت جهاد کشاورزی با 
آن موافقت نکرد و در نهایت قرار شد اجرا یا عدم اجرای 
این مصوبه توسط وزارت جهاد کشاورزی ابلاغ شود که 
این وزارتخانه تاکنون هیچ پاسخی در این خصوص نداده 
است. مسیح  کشاورز در گفت و گو با ایسنا در پاسخ به این 
سوال که آیا ستاد تنظیم بازار با درخواست حذف یا کاهش 
دوره ممنوعیت واردات برنج موافقت کرد یا خیر؟  گفت: 
در صدوچهل و یکمین جلسه کارگروه تنظیم بازار با حضور 
وزیر صنعت و برخی دیگر از مسئولان، پیشنهاد خود را 
برای کاهش دوره ممنوعیت واردات برنج ارائه دادیم. به این 
صورت که این ممنوعیت یک ماه دیرتر شروع شود و یک 
ما هم زودتر  نیز آزاد شود. وی اضافه کرد: علت پیشنهاد 
کاهش دوره این بود که تجربه سال های قبل نشان می داد 
ممکن است برخی از مسئولان با درخواست حذف دوره 
ممنوعیت مخالفت کنند و این مخالفت ها منجر به برقراری 

مجدد ممنوعیت و رسوب کالا در بنادر شود.

سرمایه گذاری خارجی باید 
مشروط باشد

سـخنگوی انجمـن تولیدکننـدگان لـوازم خانگی با 
بیـان اینکـه از ظرفیـت شـش میلیـارد دلاری صنعـت 
لـوازم خانگـی، دو میلیـارد دلار قاچـاق اسـت، تصریـح 
کـرد: بـه صراحـت اعـام می کنیـم بـا سـرمایه گذاری 
خارجـی موافقیـم، به شـرطی که سـرمایه گـذاری فقط 
بـرای سـاخت قطعـات و انتقـال تکنولـوژی باشـد، نـه 
کالای نهایـی. بـه گـزارش ایسـنا، حمیدرضـا غزنـوی، 
در نشسـتی خبـری اظهـار کـرد: مرزهـای اقتصـادی 
کشـور حداقـل در حـوزه لـوازم خانگـی رهـا اسـت، تـا 
جایـی کـه فقـط از دو بنـدری که بررسـی شـده روزانه 
۳۰۰۰ شـوتی لـوازم خانگی به کشـور مـی آورد. به طور 
کلـی از ظرفیـت شـش میلیـارد دلاری صنعـت لـوازم 
خانگـی، دو میلیـارد دلار قاچاق اسـت. وی با بیان اینکه 
مـا بـه دنبـال انحصارگرایـی و بسـتن مرزهـا بـه روی 
سـرمایه گذاری خارجـی نبـوده و طالـب تحریم هـا نیـز 
نیسـتیم، اظهـار کرد: مـا طرفـدار جذب سـرمایه گذاری 
خارجـی مشـروط به واردات فناوری به کشـور هسـتیم.  
نبایـد در حوزه هایـی کـه بـه خودکفایی رسـیدیم، اجازه 
دهیـم سـرمایه گذاری خارجـی شـکل بگیـرد، بلکـه در 
جاهایـی کـه تـوان لازم وجـود نداشـته یـا تحریم هـا 
اجـازه کسـب دانش فنـی را نداده بـود، باید وارد شـوند. 
بایـد منافـع ملـی در اولویـت قرار بگیـرد، ایـن در حالی 
اسـت کـه در سـال های گذشـته هیـچ برنـد خارجـی، 
سـرمایه گذاری به قصد صادرات نداشـته اسـت. به گفته 
سـخنگوی انجمـن تولیدکننـدگان لـوازم خانگـی بایـد 
بـرای سـرمایه گذاری خارجـی در ایـن حوزه اسـتراتژی 
داشـته باشـیم و ایـن سـرمایه گذاری ها فقط در سـمت 
قطعه سـازی شـود. اگـر در سـال های گذشـته برندهای 
خارجـی بـه گونه ای در کشـورمان سـرمایه گذاری کرده 
بودنـد کـه منجر به انتقـال فناوری شـده بـود، دیگر به 
راحتی در زمان سـختی کشـور را تـرک نمی کردند. وی 
بـا بیـان اینکـه ورود هرگونـه سـرمایه گذرای به کشـور 
بایـد بـه انتقـال دانش فنـی جدیـد و اسـتفاده از نیروی 
کار داخلـی مشـروط شـود، در ایـن راسـتا پیشـنهاد این 
انجمـن سـرمایه گذاری در حـوزه قطعات لـوازم خانگی 
اسـت. صـادرات قطعـات راحت تـر از صـادرات کالای 
سـاخته شـده کامـل اسـت، زیـرا قوانیـن و مقـررات 
راحت تـری داشـته، لجسـتیک مـورد نیـاز آن فراهـم  و 
منابـع انسـانی و انـرژی ارزان قیمـت نیـز فراهم اسـت. 
وی بـا اشـاره بـه اینکه جـذب هرگونـه سـرمایه گذاری 
خارجـی نبایـد منجر بـه از بین رفتن مقیـاس اقتصادی 
بنگاه هـای داخلـی شـود، گفـت: در مقولـه ای همچون 
کمپروسـور یخچـال کـه نیاز سـالیانه مـا بین ۲ تا سـه 
میلیون دسـتگاه اسـت، سـرمایه گذاری داخلی به صرفه 
نیسـت، امـا می تـوان خارجی هـا را مجـاب بـه تولید در 
کشـورمان کـرد تـا حتی از همیـن جا به دیگر کشـورها 
صـادرات داشـته باشـند. بـه گفتـه وی در سـال های 
گذشـته سیاسـت غـرب، باتکلیـف گذاشـتن صنعـت 
مـا بـوده و حتـی ایـن مسـاله از سـوی مسـوولان این 
کشـورها بـه دفعـات مطرح شـده اسـت، بر این اسـاس 
اسـتراتژی صنعتی ما باید به گونه ای باشـد که ریسـک 
بازگشـت تحریم هـا را کـم کنـد. سـخنگوی انجمـن 
تولیدکننـدگان لـوازم خانگـی از  تعییـن نیازمندی های 
و  داد  خبـر  سـرمایه گذاری  بـه  لوازم خانگـی  صنعـت 
گفـت کـه  این مـوارد در شـورای سیاسـتگذاری صنعت 
لوازم خانگـی کشـور نیـز ابـاغ شـود. وی بـا اشـاره به 
حضـور حـدود یک هـزار و ۵۰۰ شـرکت تولیدکننـده 
لوازم خانگـی در کشـور، انحصـاری بـودن ایـن صنعـت 
را رد کـرد و گفـت: بایـد زمینـه صـادرات ایـن کالاهـا 
فراهـم شـود و در ایـن صـورت شـرکت ها مجبـور بـه 
ارتقـای بیشـتر کیفیـت تولیداتشـان هسـتند. بـه گفته 
ایـن تولیدکننـده برآوردهـا حاکـی اسـت نیـاز داخلی به 
پنـج کالای بـزرگ یخچـال فریـزر، سـاید، تلویزیـون، 
اجـاق گاز و ماشـین لباس شـویی بیـن ۷.۲ تـا هشـت 
سـال  افـزود:  وی  اسـت.  سـال  در  دسـتگاه  میلیـون 
گذشـته پنج میلیـون و ۹۶۹ هزار و ۱۴۰ دسـتگاه از این 
محصولات تولید شـد که در هم سـنجی با سـال ۱۳۹۸ 
رشـد ۸۷ درصـدی داشـته اسـت و بقیـه نیـاز بـازار نیز 
از محصـولات قاچـاق تامیـن شـد. سـخنگوی انجمن 
تولیدکننـدگان لوازم خانگـی همچنیـن وعـده داد کـه 
اگـر شـرایط بـرای کاهـش کالای قاچاق فراهم شـود، 
تولیـد داخلـی قادر بـه جایگزینی کالاهای قاچاق اسـت 
و در ادامـه حتـی شـرایط برای صـادرات فراهـم خواهد 
شـد. غزنـوی از آمادگـی ایـن انجمـن بـرای همکاری 
با سـازمان ملـی اسـتاندارد بـرای اعمال اسـتانداردهای 
سـختگیرانه تری روی محصولات لـوازم خانگی خبر داد 
و گفـت:  کیفیـت تولیـد بسـیاری تولیـدات لوازم خانگی 
در کشـورمان از نمونه های مشـابه اروپایی بیشـتر است. 
امـروز در موضـوع فناوری تولید یخچال سـاید، ماشـین 
لباس شـویی و اجـاق گاز هیچ چیزی از دنیـا کم نداریم، 
امـا در برخـی قطعـات نیازمنـد سـرمایه گذاری و انتقال 
قیمت گـذاری  منکـر وجـود  تکنولـوژی هسـتیم. وی 
دسـتوری در لـوازم خانگـی شـد و گفـت:  قیمت گذاری 
محصـولات ایـن صنعـت ضوابطـی دارد که شـرکت ها 
بـر همـان اسـاس بـه تعییـن قیمـت می پردازنـد، امـا 
دولـت بـر قیمت هـا نظـارت دارد. سـخنگوی انجمـن 
تولیدکننـدگان لوازم خانگی درخصـوص گرانی قیمت ها 
نیـز گفت: افزایش ۳۹ درصدی حقوق و دسـتمزد، گران 
شـدن قیمت جهانی مـواد اولیه، کنترل کرونـا در برخی 
کشـورها کـه امـروز تولیـد و تقاضا بـرای مـواد اولیه را 
افزایـش داده، همچنیـن افزایش نرخ ارز که شـش برابر 
نسـبت بـه سـال ۱۳۹۷ اسـت، سـبب شـده تـا افزایش 
قیمت هـا را شـاهد باشـیم. بـه گفتـه وی  در ایـن زمینه 
هرچنـد درآمدهـای افـراد پاییـن اسـت، اما می تـوان با 
اعطـای تسـهیات ارزان قیمـت زمینـه خریـد را فراهم 

کرد.

   مالیات
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   خبر

مجمع عمومی عادی سالیانه سال مالی منتهی به ۳۰ 
اسفند ۱۳۹۹، شرکت سرمایه گذاری توکا فولاد در تاریخ 
۲۳ خردادماه ۱۴۰۰ با حضور اکثریت سهام داران در سالن 

اجتماعات شرکت حمل ونقل توکا برگزار شد.
به گزارش اصفهان امروز، این مجمع با ارائه گزارش 
فعالیت های هیئت مدیره شــرکت ســرمایه گذاری توکا 
فولاد توسط عبدالرضا جمالی مدیرعامل این شرکت آغاز 
شد. تصویب صورت های مالی و انتخاب موسسه حقوقی 
و حسابرســی آزمون پرداز به عنوان حســابرس اصلی و 
موسسه رازدار به عنوان حسابرس علی البدل از مصوبات 
این مجمع عمومی بود. در ادامه مجمع عمومی سهام داران 
با موافقت خــود، روزنامه های دنیای اقتصاد و صمت را 

به عنوان روزنامه های رسمی شرکت انتخاب کردند.
در ادامه این مجمع، سهام داران با تقسیم ۳۵۰ ریال 
سود به ازای هر ســهم موافقت نمودند. سود تخصیص 
داده شــده برای ســهام داران حقیقی از طریق )سامانه 

سجام( پرداخت می گردد.
عبدالرضــا جمالی، مدیرعامــل هلدینگ توکا فولاد 
در این مجمع به بیان عملکرد شــرکت در سال گذشته 
و برنامه های این شرکت برای ســال جاری اشاره کرد 
و گفت: شــرکت ســرمایه گذاری توکا فولاد به عنوان 
بازوی قدرتمند شرکت فولاد مبارکه و به عنوان یکی از 
هلدینگ های صاحب نام در زنجیره فولاد می باشد که با 
ارائه خدمات در زمینه تولید انواع نســوزها، تولید رنگ، 
تولید غلتک ها و لاســتیک های صنعتــی، مواد معدنی، 
ســاخت قطعات، تعمیر و نگهداری تجهیــزات، و ارائه 
خدمات پشــتیبانی در بخش های مختلف صنعت فولاد 

فعالیت می کند. 
جمالی در ادامه افزود به اســتناد آمــار و اطاعات 
و شــاخص های مالــی و عملکردی، در ســایه اعتماد 
ســهام داران و تاش همه مدیران و کارکنان گروه توکا 

فولاد و با حمایت مدیران شرکت فولاد مبارکه در سال 
۱۳۹۹ عملکرد مجموعه شرکت های هلدینگ توکا فولاد 

درخشان و بی نظیر بوده است.
جمالی تصریح کرد: با وجود بی ثباتی شــاخص های 
کان اقتصادی به ویژه نوســان نرخ ارز، شیوع کرونا و 
تحریم ها کلیه شــاخص های عملکردی شــرکت های 
زیرمجموعه هلدینگ فولاد در سال ۹۹، از رشد قابل توجه 
و پایداری برخوردار بوده اســت. وی ابراز امیدواری کرد 
با تداوم روند اصاح سرمایه گذاری ها، گام های بیشتری 

برای تعالی شرکت برداشته شود.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری توکا فولاد در این 
گزارش با تشریح برنامه استراتژی توکا فولاد بر مبنای 
شاخص سود عملیاتی پیگیری و اجرای دقیق این برنامه 
را ضامن تداوم موفقیت های آتی و تحول چشمگیر توکا 
فولاد دانســت. وی در ادامه با اشــاره به اینکه شرکت 

سرمایه گذاری توکا فولاد به عنوان یک نهاد مالی تحت 
نظارت ســازمان بورس اوراق بهــادار و تحت کنترل و 
مدیریت شــرکت تحت کنترل و مدیریت شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان اســت عنوان کرد: وجود شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان بــرای هلدینگ توکا فــولاد، همواره 

به عنوان یک فرصت و مزیت پایدار است.
جمالی تصریح کرد: متاســفانه برخی از سهام داران 
عزیز از اهمیت پشتیبانی های شرکت فولاد مبارکه برای 
توکا فولاد غافل می باشــند درصورتی کــه بازار فعالیت 
هلدینگ توکا فولاد توسط شرکت فولاد مبارکه اصفهان 
تامین می شــود و حتی در مواردی که شرکت های گروه 
نیازمند تامین مالی بوده اند معمولا از مساعدت های مالی 

شرکت فولاد مبارکه برخوردار می شوند.
جمالی افــزود: باتوجه به ثبت مرحلــه اول افزایش 
سرمایه مصوب مجمع عمومی فوق العاده، در مقطع زمانی 

برگزاری مجمع عمومی عادی، تعداد سهام شرکت ۴۰۳ 
میلیارد سهم می باشد. 

وی با تشریح طرح های توســعه شرکت های گروه 
که با آینده نگری و نگرش به شــرایط روز بازار طراحی 
شده اند از جمله به فعالیت در بخش تولید رمزارز در یکی 
از شرکت های تخصصی انرژی در گروه اشاره نمود که 
به زودی فعالیت رسمی آن با مجوز سازمان صمت آغاز 
می شــود.وی در ادامه از بررســی های اولیه برای ورود 
تعدادی از شرکت های هلدینگ توکا فولاد، به فرابورس 
خبر داد و گفــت: در حال حاضر مقدمــات تبدیل این 
شــرکت ها به سهامی عام و ورود به فرابورس مهیا شده 
است. عبدالرضا جمالی مدیرعامل هلدینگ توکا فولاد در 
ادامه با اشاره به ارزش ریالی پروژه ها و طرح های توسعه 
شــرکت های گروه توکا فولاد به میــزان ۲۲۶۰ میلیارد 
تومان گفت تنها با مشــارکت حدود ۵۰۰ میلیاردتومانی 
آورده ســهام داران می توان این میزان پروژه را در گروه 
اجرا نمود که تحول بزرگ و چشمگیری را در هلدینگ 
توکا فولاد به وجود خواهد آورد که در اثر آن توکا فولاد 
در ردیــف برترین های هلدینگ های گــروه صنعتی و 
معدنی کشــور قرار می گیرد. جمالی در پایان به رویکرد 
و تعهد شرکت در بخش ایفای مسئولیت های اجتماعی 
پرداخت و گفت: مســئولیت اجتماعی شــرکتی در توکا 
فولاد نهادینه شده و توکا فولاد در ایفای مسئولیت های 
اجتماعی، در سال گذشــته بیش از دوازده میلیارد ریال 
صرف امور خیریــه عام المنفعه و خدمــات فرهنگی و 
اجتماعــی نموده اســت.  وی افزود: کمــک به آزادی 
زندانیان غیرعمد، مساعدت در زمینه چاپ و انتشار کتاب 
پیشگیری از جرایم و آسیب های اجتماعی به درخواست 
نیروی انتظامــی، کمک به موسســات خیریه و انجام 
خدمات فرهنگی و اجتماعی در منطقه از جمله اقدامات 

شرکت در بخش مسئولیت های اجتماعی می باشد.

پرداخت ۳5۰ ریال سود نقدی تصویب شد

برگزاری مجمع عمومی عادی شرکت سرمایه گذاری توکا فولاد

مدیر مخابرات اصفهان:

بستر مخابراتی برای برگزاری انتخابات در استان اصفهان فراهم است

   خبر
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ورزش

چراغ سبز دوستاره سپاهان 
برای تمدید قرارداد

ســپاهان که در کورس قهرمانی لیگ بیستم قرار دارد، 
از هم اکنون رضایت محمدرضا حســینی و ســروش 
رفیعی برای فصل آتی جلب کرده اســت. سپاهانی ها 
تا به اینجا کار با دوســتاره خود برای تمدید قرارداد به 
توافق رسیده اند که یکی از آن ها سروش رفیعی است و 
دیگری محمدرضا حسینی. باشگاه سپاهان پیش از پایان 
فصل مذاکرات خود بــرای تمدید با برخی از بازیکنان 
تاثیرگذارش را آغاز کــرده و در این زمینه به توافقاتی 
هم با برخی از بازیکنان خود رســیده است. سپاهانی ها 
تا به اینجای کار با سروش رفیعی و محمدرضا حسینی 
برای تمدید قرارداد دوساله، به توافق رسیده اند. مذاکرات 
با نیازمند، شــهباززاده، پورقاز و اســتنلی نیز ادامه دارد. 
پیش ازاین گفته شده بود نیازمند راهی پرتغال خواهد شد 
و احتمال حضور کی روش اســتنلی در پرسپولیس هم 
مطرح شده بود. مهاجمی که شایعه شده بود عاقه مند به 
حضور در جمع سرخ هاست. استنلی البته این فصل تحت 
تاثیر درخشش شــهباز زاده بود و باید دید این مهاجم 
چه تصمیم برای فصل آینده خود خواهد گرفت. او فعا 
برای تمدید قرارداد به سپاهانی ها چراغ سبز نشان نداده 

است.

درخشش اصفهانی ها در تیم 
ملی فوتبال ناشنوایان

تیم ملی فوتبال ناشنوایان ایران با درخشش ورزشکاران 
اصفهانی جواز حضور در المپیک ناشنوایان ۲۰۲۲ برزیل 
را کسب کرد. تیم ملی فوتبال ناشنوایان کشور در دیدار 
پایانی خود مقابل عراق با حضور دو ورزشکار اصفهانی 
سهیل قیطاسی به عنوان دروازه بان و عربلو با نتیجه پنج بر 
چهار قهرمان این دوره از رقابت ها شد و جواز حضور در 
المپیک ناشنوایان ۲۰۲۲ برزیل را کسب کند. مسابقات 
فوتبال انتخابی المپیک ۲۰۲۲ ناشــنوایان از ۱۲ تا ۲۰ 
خردادماه با مشارکت هفت تیم در جزیره کیش برگزار 
شد. تیم های حاضر و شرکت کننده در گروه A که شامل 
تیم های ملی ایران، عراق و مالزی و گروه B که شامل 
کره جنوبی، افغانستان، ازبکستان و تایلند هستند. تیم های 
 ایران، کره جنوبی و ازبکستان به ترتیب در جایگاه اول تا 

سوم این رقابت ها قرار گرفتند.

واکنش مدیر فولاد به دو بازی 
متوالی با سپاهان

مدیــر تیم فوتبال فولاد تاکید کرد هــواداران این تیم 
اهوازی باید صبور باشــند. ســید محمد علوی درباره 
دیدار این تیم با ســپاهان در جام حذفی اظهار کرد: ما 
دو بــازی در لیگ و جام حذفی مقابل ســپاهان داریم. 
این تیم بسیار باکیفیت است و همه به این مسئله اذعان 
دارند اما تیم ما هم تیم خوبی اســت و حدود دو ســال 
اســت که در اهواز شکســت نخورده ایم. او ادامه داد: 
تمام ســعی خودمان را می کنیم تا به هدفمان در جام 
حذفی برسیم و هوادارانمان را خوشحال کنیم. وقتی تیم 
ما تا این مرحله از رقابت ها رســیده یعنی هدف گذاری 
شــده است و اگر هدفی نداشــتیم همان ابتدا انصراف 
می دادیم. هدف فولاد صعود به مراحل بعد و درنهایت 
کسب سهمیه آسیاست. مدیر تیم فوتبال فولاد با بیان 
این که این روزها در تهران در حال تمرین هستیم، گفت: 
بازیکنان تیم بعد از استراحتی که داشتند، تمرینات خود را 
شروع کردند و چند روز پیش مقابل آلومینیوم یک بازی 
دوستانه برگزار کردیم و با یک گل این تیم را شکست 
دادیم. یک دیدار دوستانه دیگر مقابل نساجی خواهیم 
داشــت و بعد از پایان اردو منتظر شــروع بازی هایمان 
 می مانیــم و در نخســتین بازی مان بایــد مقابل نفت

 مسجدسلیمان بازی کنیم.

ورزشگاه فینال جام حذفی 
وابسته به گل گهر

هنوز تصمیم قطعی برای میزبان فینال جام حذفی اتخاذ 
نشده و مشخص نیست این مسابقه کجا برگزار خواهد 
شــد. جام حذفی فوتبال ایران قرعه کشی شد و هشت 
تیم پرسپولیس، استقال، ملوان، خیبر خرم آباد، فولاد، 
سپاهان و گل گهر سیرجان و آلومینیوم اراک به مصاف 

یکدیگر خواهند رفت. 
سه سال پیش مســابقه فینال جام حذفی در خرمشهر 
برگزار شد اما اتفاقات ناخوشایند در روز بازی باعث شد 
تا میزبانی از این شــهر گرفته شود. دیدار فینال فصل 
گذشــته جام حذفی در مشــهد بین دو تیم استقال و 
تراکتور برگزار شــد که تبریزی ها موفق به پیروزی سه 
بر دو مقابل آبی پوشــان شــدند و جام حذفی را برگزار 
کردند. پیش ازاین عنوان می شد که ورزشگاه محل فینال 
مســابقات در استان کرمان باشــد اما هنوز این مسئله 

قطعی نشده است.
 امیرحسین روشــنک مســئول برگزاری جام حذفی 
فوتبال ایران، درباره ورزشــگاه میزبان مشابه فینال در 
جام حذفی نیز گفت: هم به لحاظ ورزشــگاه و هم به 
ایــن جهت که طبق آیین نامه بایــد میزبان فینال جام 
حذفی یک ورزشــگاه بی طرف باشد باید منتظر بمانیم 
تا وضعیت گل گهر مشــخص شــود زیرا ورزشــگاه 
کرمان برای گل گهر ســیرجان بی طرف محســوب 
نخواهد شــد، اگر این تیم به فینــال بیاید نمی توانیم 
مســابقه را در این ورزشــگاه برگــزار کنیم، به همین 
دلیل باید مقداری منتظر بمانیم تا وضعیت ورزشــگاه 
کرمان و همچنین شــرایط تیم هایی که در نیمه نهایی 
 حضور دارند مشــخص شود و ســپس تصمیم نهایی

 را اتخاذ کنیم.

حضور پررنگ شناگران 
اصفهانی در اردوهای تیم ملی

رئیس هیئت شنا، شیرجه و واترپلو استان اصفهان می گوید 
شــیوع کرونا باعث شد استعدادیابی یک نسل کامل در رده 
نونهالان را از دســت بدهیم و اگر این رویه ادامه پیدا کند، 
یک نسل شنای اصفهان از بین خواهد رفت. پیمان گرامی 
درباره عملکرد هیئت شنا، شیرجه و واترپلو استان در سه ماهه 
نخست ســال اظهار داشت: شیوع گسترده بیماری کرونا در 
سه ماه نخست سال روی تمام برنامه های تقویم سال جاری 
هیئت تاثیر گذاشــت و تنها توانستیم برنامه های ملی خود 
را پیش ببریم. متأسفانه شیوع کرونا باعث شد استعدادیابی 
یک نسل کامل در رده نونهالان را از دست بدهیم و اگر این 
رویه ادامه پیدا کند، یک نسل شنای اصفهان از بین خواهد 
رفت. وی درباره فعالیت هیئت شــنا در حوزه ملی، ادامه داد: 
شناگران پایگاه ملی اصفهان از حمله یاوری، سهران و افقری 
اردیبهشت ماه به تهران اعزام شدند و خوشبختانه سهران و 
افقری بهترین رکوردهای خود را به ثبت رســاندند و یاوری 
نیز با توجه به مصدومیت طولانی مدتش، توانست رکورد قبلی 
خود را تکرار کند و همین بــرای ما کفایت می کرد. رئیس 
هیئت شنا، شیرجه و واترپلوی استان اصفهان افزود: مهم ترین 
دغدغه ما افت احتمالی شــناگران اصفهان در طول پاندمی 
کرونا بود که خوشــبختانه نه تنها افت نکردند، بلکه آمادگی 
آن ها حفظ هم شــد و توانستند به بهترین رکوردهای خود 
برسند. در خردادماه نیز شناگران پایگاه ملی برای رقابت های 
انتخابی تیم ملی جوانان به تهران اعزام شدند و پنج شناگر 
اعزامی اصفهان در این رقابت ها نیز عملکرد خوبی داشته و 
بهترین رکوردهای خود را به ثبت رساندند. مرحله دوم انتخابی 
تیم ملی برای اعزام به مسابقات جوانان آسیا در تیرماه انجام 
می شود و امید زیادی به شناگران اصفهانی داریم. خوشبختانه 
هیئت شنا موفق شد بحران کرونا را به گونه ای مدیریت کند 
که شــناگران پایگاه  ملی دچار مشکل نشده و آمادگی خود 
را حفظ کنند. گرامی درباره فعالیت استخرها در سال جاری، 
خاطرنشان کرد: طبق پروتکل ها استخرها در گروه سه قرار 
دارد و هرگاه شرایط کرونایی به رنگ زرد درآید، اجازه فعالیت 
داریم و هرگاه نارنجی شود استخرها تعطیل خواهد شد. این 
موضوع آســیب زیادی به ما زد. در طول یک  سال گذشته 
پایگاه های ملی شنا مجوز فعالیت داشتند و حتی یک گزارش 
سرماخوردگی از پایگاه ها اعام نشــد که این نشان دهنده 
رعایت دقیق پروتکل ها است. از مسئولان درخواست می کنم 
که اســتخرها را از گروه سه به گروه دو مشاغل منتقل کنند 
تا بتوانند در شرایط نارنجی هم فعالیت داشته باشند. وی بیان 
کرد: هرروز باید انتظار بکشیم تا وضعیت اصفهان مشخص 
شود و متوجه شویم که استخرها شرایط کار کردن را دارند یا 
خیر. اوج فعالیت استخرها در تابستان است و اگر در چند روز 
آینده وضعیت ما مشخص نشود، تمام مربیان بازهم بی کار 

خواهند شد و بحران فعلی بدتر خواهد شد. 

ورزش سه گانه باید در اصفهان 
همگانی شود

رئیس هیئت ســه گانه استان اصفهان بر توسعه و همگانی 
کردن این رشــته تاکید کرد. محمد شــرفا درباره عملکرد 
سه ماهه نخست هیئت سه گانه استان اظهار داشت: در ابتدای 
سال مسابقات روستایی را برگزار کردیم و اکنون نیز به دنبال 
برگزاری رقابت های دوومیدانی و شنا هستیم. در این زمینه به 
فدراسیون اعام آمادگی کرده ایم و احتمالا این رقابت ها اوایل 
ماه آینده در شهرستان گلپایگان استان اصفهان برگزار خواهد 
شد. وی ادامه داد: قرار است با همکاری شهرداری خمینی شهر 
مسابقات دوگانه را برگزار کنیم و رایزنی های لازم با فرمانداری 
این شهر صورت گرفته تا با در نظر گرفتن مسائل بهداشتی و 
بهبود نسبی شرایط کرونایی، این رقابت ها برگزار شود. رئیس 
هیئت سه گانه استان درباره تاثیر کرونا بر تقویم و برنامه های 
این هیئت در سال جاری، خاطرنشان کرد: درست است که 
مسابقات ما در فضای باز برگزار می شود اما در شرایط کرونایی 
باید پروتکل های بهداشــتی را رعایت کنیم. خوشــبختانه 
فدراســیون جهانی پروتکل های بهداشتی و نحوه برگزاری 
رقابت ها را به فدراســیون های تابع اباغ کرده و فدراسیون 
نیز آن ها را در اختیار هیئت ها قرار داده اســت. در این مدت 
سعی کرده ایم از تمام ظرفیت هیئت استفاده کنیم و با توجه 
به ارتباط خوب  هیئت با اداره کل ورزش و جوانان، باشــگاه 
سپاهان و ذوب آهن و حتی هوانیروز که فضای بسیار خوبی در 
اختیاردارند، تاش کرده ایم بر اساس تقویم پیش برویم. شرفا 
در پاسخ به اینکه دغدغه اصلی هیئت سه گانه استان در سال 
۱۴۰۰ چیست، گفت: رشته سه گانه چندان شناخته شده نیست 
و نیاز داریم این ورزش در استان بیشتر شناخته شود. بر همین 
اساس تاش من بر این است که از تمام ظرفیت موجود در 
اســتان و شهرستان های اصفهان استفاده کنم و این ورزش 

را در بخش وسیعی از استان توسعه دهیم و همگانی کنیم.

وضعیت امیر غفور رو به بهبود 
است

پزشک تیم ملی والیبال با تاکید بر اینکه پیگیری بیش ازحد 
درباره ســامت بازیکنان باعث افزایش فشــار روی آن ها 
می شود گفت: به دنبال کسب بهترین نتیجه برای تیم ملی 
هستیم و کادرفنی شرایط را درک می کند. سیامک افروزی 
درباره آخرین وضعیت امیر غفور گفت: طبق مشورتی که با 
پروفســور ایتالیایی انجام دادیم، بر اساس پروتکل مشورتی 
او پیش می رویم. مشــکل خاصی وجود ندارد فقط عضات 
غفور باید به توازن برســد. الکنو نیز این اجازه را داد تا غفور 
فرصت بیشــتری برای کارهای درمانی داشته باشد چراکه 
غفور بازیکن ارزشــمند تیم ملی است و نمی خواهیم فشار 
زیادی روی او وارد شــود تا در المپیک دچار مشکل شویم. 
پزشک تیم ملی تاکید کرد: رسانه و مردم نگران حال بازیکنان 
هستند اما ســوالات زیاد و پیگیر شــدن بیش ازحد درباره 
 وضعیت ســامت بازیکنان باعث افزایش فشار روی آن ها

 می شود.

 باشگاه سپاهان چالش سختی در فصل نقل و انتقالات 
دارد و آن هم اتمام قــرارداد ۱۳ بازیکن این تیم در پایان 
فصل است. به گزارش ایلنا، تیم فوتبال سپاهان درحالی که 
یکــی از دو مدعی جدی قهرمانی در لیگ برتر اســت و 
در جــام حذفی هم همچنان حضــور دارد و باید تا پایان 
فصل در این دو رقابت بجنگد، فعالیتش را برای بســتن 
تیمی قدرتمند در فصل آینده رقابت ها هم شــروع کرده 
و در گام نخســت به سراغ نفراتی رفته که در پایان فصل 
قراردادشان تمام می شــود و نیاز به تمدید دارند. در حال 
حاضر ۱۳ بازیکن ســپاهان قراردادشان در پایان فصل به 
اتمام خواهد رســید که یک چالش جدی برای مدیریت 
محسوب می شود. در این گزارش به بررسی وضعیت این 

۱۳ بازیکن پرداخته شده است.
Á پیام نیازمند؛ چالشی دشوار

مهم ترین چالش پیش روی سپاهانی ها حفظ سنگربان 
ملی پوش و ارزشمندشان است. قرارداد نیازمند با سپاهان 
در پایان فصــل به اتمام خواهد رســید و تاکنون تمدید 
قرارداد با او صورت نگرفته است. نیازمند در حال حاضر در 
اردوی تیم ملی است و اخباری در مورد پیوستن او به تیم 
پرتغالی منتشرشــده که از سوی این بازیکن تکذیب شد. 
نیازمند پیشــنهادهای خارجی دارد و حفظ او کار دشواری 
برای طایی پوشــان محسوب می شود ولی اگر در ایران 

بماند با سپاهان تمدید خواهد کرد.
Á ولسیانی؛ به احتمال فراوان می ماند 

مدافع گرجستانی ســپاهان از بازیکنان خوب این تیم 
اســت که محرم نویدکیا هم از عملکرد او رضایت دارد و 

خواهان تمدید قراردادش شده است. گولسیانی با پیشنهاد 
تمدید قرارداد از سوی باشگاه مواجه شده و طرفین مشغول 
مذاکره هستند و نتیجه اش به زودی مشخص خواهد شد 

ولی احتمال تمدید قراردادش با سپاهان زیاد است.
  پورقازو یک پیشنهاد جدی از پایتخت

یکی از جدی ترین پروژه های تمدید قرارداد سپاهانی ها 
حفظ عزت پورقاز اســت که یک پیشنهاد خیلی جدی از 
پایتخت هم دارد و همین موضوع شــاید کار سپاهان را 
سخت کند. بااین وجود طایی پوشان اصرار به حفظ این 
بازیکن کلیدی خوددارند و برای همین مذاکره برای حفظ 
او را خیلی زود شروع شــده و به زودی نتیجه آن مشخص 
خواهد شــد ولی احتمال تمدید قرارداد پورقاز با سپاهان 

بالاست.
Á مهدی زاده همچنان در دوراهی تردید

یکی از مدافعان تیم ســپاهان است که قراردادش در 
پایان فصل به اتمام خواهد رســید. او با پیشــنهاد تمدید 
قرارداد از سوی باشــگاه مواجه شده ولی هنوز تصمیمی 
برای فصل آینده خود نگرفته اســت و شاید ترجیح بدهد 
درجایــی بازی کند که بیشــتر در ترکیب اصلی فرصت 
حضورداشته باشد. بااین وجود به نظر می رسد مهدی زاده 
از شــرایطش در سپاهان راضی باشد و احتمالا قراردادش 

تمدید خواهد شد.
Á شایان مصلح باید تصمیم نهایی را بگیرد 

مدافع چپ تیم سپاهان هم دیگر بازیکنی است که در 
پایان فصل قراردادش به پایان خواهد رســید. در مورد او 
هم باشگاه خواهان تمدید قراردادش است و این بستگی 

به نظر خود مصلح دارد که دلش بخواهد در این تیم بماند 
یا نه. در حال حاضر به دلیل حضور امید نورافکن در سمت 
چپ خط دفاع سپاهان مصلح کار سختی برای رقابت در 

ترکیب اصلی دارد.
مهدی ترکمان در کش وقوس جدایی

حضور در سپاهان برای ترکمان خوش یمن نبود و انواع 
و اقســام مصدومیت ها و محرومیت ها را تجربه کرد و با 
توجه به ترافیکی که در پســت دفاع چپ سپاهان شاهد 
هستیم بعید است در این تیم ماندنی باشد و هر دو طرف 
نســبت به این موضوع توافق دارند. ترکمان پیشنهاد ها 
خوب لیگ برتــری دارد و احتمالا در پایان فصل یکی از 
جداشــده های سپاهان خواهد بود. البته در صورت جدایی 

مصلح، شرایط در مورد او تغییر خواهد کرد.
Á محمد کریمی جایی نمی رود

از بازیکنانی محسوب می شود که در سپاهان به فوتبال 
ایران معرفی و شناخته شد و قرارداد سه ساله او با باشگاه 
به زودی به اتمام خواهد رسید. کریمی مشکلی برای تمدید 
با سپاهان ندارد و اگرچه پیشنهاد خارجی برایش وجود دارد 
و تیم های لیگ برتــری هم خواهان به خدمت گرفتنش 
هستند ولی توافقات اولیه برای تمدید قراردادش انجام شده 

و بعید است مشکلی درماندن او وجود داشته باشد.
Á محمدرضا حسینی در آستانه تمدید قرارداد

حســینی یکی از اولین نفراتی اســت که با سپاهان 
برای تمدید به توافق رسیده و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد 
به زودی شاهد تمدید قرارداد او خواهیم بود. او از حضور در 
سپاهان راضی است و مشکلی برای ادامه فعالیت در این 

تیم ندارد و با توجه به نقش کلیدی که در ترکیب سپاهان 
دارد هم حفظ او برای باشگاه مهم است.

Á سروش رفیعی مشکلی برای ماندن ندارد
در مورد ســروش رفیعی هم ظاهرا مشــکل خاصی 
وجود ندارد و او هم برای ماندن و تمدید قرارداد دوســاله 
با ســپاهان به توافق نهایی رسیده است. او پیشنهادی از 
حاشیه خلیج فارس هم دارد که شاید ازلحاظ مالی برایش 
بهتر باشــد ولی دوست دارد در سپاهان به فعالیتش ادامه 

دهد و از همین رو باید انتظار تمدید قراردادش را کشید.
Á رسول نویدکیا در اندیشه خداحافظی

برادر سرمربی سپاهان و کاپیتان اول این تیم در طول 
فصل با مصدومیت های زیادی دســت وپنجه نرم کرده و 
فرصت چندانی برای بازی در اختیارش قرار نگرفته است. 
شنیده ها حاکی از آن است که نویدکیا قصد دارد در پایان 
فصل خداحافظی کند ولی اگــر تصمیم به ادامه فعالیت 

داشته باشد یک فصل دیگر در سپاهان می ماند.
Á محمدرضا خلعتبری در مسیر جدایی

یکی از جداشده های احتمالی سپاهان در پایان فصل 
خلعتبری خواهد بود چراکه با توجه به شــرایط ســنی و 
سپری کردن سال های پایانی فوتبالش ترجیح می دهد در 
تیمی باشد که بیشتر به او فرصت بازی برسد و همچنین 
به زادگاهش نزدیک تر باشد. او نیم فصل هم پیشنهادی از 
نساجی داشت که با مخالفت نویدکیا روبرو شد ولی شرایط 

در پایان فصل به نظر جدی تر خواهد بود.
Á کی روش استنلی و یک ابهام بزرگ

در مورد حفظ یا قطع همکاری با اســتنلی تردید هایی 
وجود دارد که بســتگی زیادی به قانون منع به کارگیری 
خارجی ها خواهد داشــت. اگر ایــن قانون در پایان فصل 
برداشته شود و سپاهان بتواند بازیکنان خارجی جایگزین 
کند احتمالا استنلی از سپاهان جدا می شود ولی در غیر این 
صورت احتمال تمدید با او وجود دارد. استنلی یک پیشنهاد 
خوب از تیم های داخلی هم دارد که منوط به تغییر قانون 

بازیکنان خارجی است.
Á اصرار بر حفظ سجاد شهباززاده

آقــای گل فعلی لیــگ برتر از پروژه هــای تمدیدی 
سپاهان است که باشگاه روی حفظ او اصرار دارد. با توجه 
به شرایط سنی او پیشــنهاد خارجی قابل توجهی برایش 
وجود ندارد و در ایران  هم شرایطی بهتر از سپاهان برایش 
رقــم نمی خورد و از همین رو خــود او هم تمایل دارد در 
سپاهان ماندنی شود و بعید است او را در لباس تیم دیگری 

ببینیم.

باشگاه سپاهان در مسیر مذاکره با ستاره ها برای تمدید قرارداد

 پروژه ۱۳ در نقش جهان 
کلید خورده است

دروازه بان ملی پوش تیم فوتبال ســپاهان طبق ادعای 
یکی از خبرنگاران سرشناس پرتغالی به پورتیموننزه پیوسته 
اســت. چند روز پیش بود که این خبر توسط پدرو یکی از 
خبرنگاران پرتغالی منتشر شد و او ادعا کرد پیام نیازمند تا 
سال ۲۰۲۴ و با بند فسخ ۲۰ میلیون یورویی به تیم فوتبال 
پورتیموننزه پیوسته است؛ جایی که سلمان جعفری در پنجره 
تابستانی لیگ بیســتم نیز به آن تیم رفته و پائولو سرجیو 
مربی ســابق صنعت نفت آبادان در آن حضور دارد. نیازمند 
اما ایــن روزها فارغ از اخبار داغی که پیرامون این موضوع 
در رســانه های پرتغالی و ایرانی وجود دارد، تمرکز خود را 
روی تمرینات تیم ملی گذاشته و تاکید کرد که تمرکزش 
روی تیم ملی و ســپس هفت بازی باقی مانده با سپاهان 
است. نیازمند در ابتدایی لیگ هجدهم به سپاهان پیوست 
و به خوبی توانســت معضل دروازه بانی در این تیم را که از 

لیگ شانزدهم ایجادشده بود، به طورکلی مرتفع کند و جالب 
طی این مدت در تمام بازی های رسمی سپاهان حاضر بوده 
و حتی یک مســابقه را هم در لیگ و جام حذفی از دست 

نداده است. البته نیازمند سال گذشته نیز پیشنهاد هایی جدی 
از لیگ پرتغال داشــت ولی به دلیل شیوع ویروس کرونا و 
ضرر هنگفتی که باشگاه های این کشور و همین طور سایر 

باشگاه های دوران در این برهه تجربه کردند، امکان جدایی 
پیدا نکرد و حتی برخی ها جدایی روی تاوارس مربی گلرهای 
تیم فوتبال ســپاهان را نیز که پس از پایان تعطیلی لیگ 
به دلیل بحران کرونا به ایران بازنگشــت را هم به همین 
موضوع ارتباط دادند. تیم ملی امروز آخرین دیدار خود را در 
مرحله مقدماتی جام جهانی مقابل عراق برگزار خواهد کرد. 
دیداری که سرنوشت ســاز و تعیین کننده خواهد بود و پس 
از بازیکنان تیم ملی به باشگاه های خودشان در لیگ برتر 
بازخواهند گشــت و باید کارشان را برای انجام هفت بازی 
باقی مانده از سر بگیرند. بی شک با بازگشت پیام نیازمند به 
ایران و حضور او در مسابقات اولین سوالی که این دروازه بان 
باید به آن پاسخ بدهد این است که ادعای خبرنگار پرتغالی 
چقــدر صحت دارد و باید دید نیازمند چه زمانی این خبر را 

به صورت رسمی تایید می کند.

دروازه بان ملی پوش سپاهان و یک ابهام بزرگ

کاپیتان تیم ملی فوتبال ایــران ماموریت بزرگی در مصاف 
حســاس مقابل عراق بر دوش خواهد داشت. مصدومیت وحید 

امیری باعث شــده تا در ســمت چپ خط دفاعی کادرفنی تیم 
ملی فوتبال ایران دست بسته تری نسبت به سایر پست ها برای 
انتخاب بازیکن داشته باشد و اسکوچیچ احتمالا از میان حاج صفی 
و محمدی یکی از آن ها را برای دیدار با عراق به میدان می فرستد. 
در مسابقه با تیم ملی بحرین، احسان حاج صفی یک نیمه در قامت 
هافبک میانی بازی کرد و در نیمه دوم به دفاع چپ منتقل شد. 
حضور کاپیتان تیم ملی در دفاع چپ باعث شد تا نقش بهتری 
حاج صفی بتواند در مقابل بحرین ایفا کند و حالا احتمال تجربه 

موفق آن مسابقه به کمک کادرفنی خواهد آمد تا با بازی دادن به 
زوج نوراللهی و عزت اللهی در میانه زمین، از احسان حاج صفی در 
دفاع چپ استفاده کنند. حاج صفی که 
سه مسابقه قبلی، تنها مقابل بحرین 
به میــدان رفته و مقابل هنگ کنگ 
و کامبوج اســتراحت کرده، آمادگی 
و انگیــزه بالایی برای مصاف با تیم 
ملی عراق دارد چراکه او باتجربه ترین 
بازیکن حال حاضر تیم ملی به شمار 
می رود و با حضور در مقابل تیم ملی 
عراق می تواند به رکورد بازی های ملی 
سیدجال حسینی برسد و مشترکا با 
کاپیتان پرسپولیس در جایگاه چهارم 
بیشــترین بازی ملی نامش به ثبت 
برسد. او دوست دارد در این بازی خاطره انگیز، بهترین نمایش خود 
را به اجرا بگذارد تا شاگردان اسکوچیچ دست پر از زمین مسابقه 
خارج شوند. احســان حاج صفی در جریان تمرین یکشنبه شب 
گذشته تیم ملی باانگیزه و شورونشاط ویژه ای تمرین تیم ملی را 
پیگیری می کرد و در اواخر تمرین و جایی که کریم انصاری فرد 
مشغول دریافت ماساژ پس از انجام یک تمرین پرفشار بود، لبخند 
جالب توجهی داشــت و توانســت یک قاب زیبا از خود پیش از 

مصاف حساس با عراق به جای بگذارد.

با بازگشــت تیم ملی از رقابت هــای مقدماتی جام جهانی، 
برگزاری رقابت های باشــگاهی در صدر اولویت ها برنامه ریزان 

فوتبال ایران قرار دارد. ر شــرایطی که 
هفت هفته به اتمام لیگ برتر فوتبال 
ایران باقیمانده اســت، با قرعه کشــی 
مرحله یک چهــارم نهایی جام حذفی، 
برنامه ریزی هفت مسابقه باقیمانده جام 
حذفی نیز جــزو وظایف اصلی کمیته 
مسابقات لیگ برتر فوتبال ایران است؛ 
آن هم در شرایطی که به صورت سنتی، 
رقابت های این فصل فوتبال ایران باید 
با فینال جام حذفی به اتمام برسد. با این 
وصف به نظر می رســد برای برگزاری 
هفت هفته باقیمانده از رقابت های لیگ 

برتر، چاره ای جز انجام فشــرده مسابقات در فاصله چهار روز به 
چهار روز وجود ندارد که اگر این اتفاق رخ بدهد پس از برگزاری 
سوپر جام در ۳۰ خردادماه، رقابت های لیگ برتر باید در پیش از 
پایان اولین ماه از تابستان به پایان برسد اما با توجه به درگیری 
هشت تیم در مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی، ترجیح سازمان 
لیگ به انجام مرحله یک چهارم نهایی پیش از اتمام فصل است 
تا با پایان فصل فوتبال ایران، تیم های کمتری در شرایط مسابقه 
و استندبای قرار بگیرند. به خصوص که با توجه به در پیش بودن 

رقابت های لیگ قهرمانان آسیا و همین طور بازی های تیم ملی، 
زمان بسیار کمی برای استراحت برای تیم ها به خصوص استقال 

و پرســپولیس وجود دارد. پس با این برنامه ریزی می شود انتظار 
داشت که یک تیرماه فشرده و پس از مسابقه را پشت سر بگذاریم 
و سپس در هفته اول مردادماه، رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران 
با شناخت قهرمان به پایان برسد. طبعا تیمی که توان کافی برای 
مدیریت این فشــار را دارد، شانس بیشتری برای کسب عنوان 
قهرمانی لیگ برتر فوتبال ایران در دوره بیســتم خواهد داشت. 
جالب این که مدعیان اصلی کســب عنوان قهرمانی لیگ برتر، 

همگی در جام حذفی مسابقات حساسی دارند.

 ماموریت ویژه احسان حاج صفی
در بازی با عراق

هفت هفته و هفت بازی؛ معمای 
برنامه ریزی

    خبر کوتاه   منهای فوتبال
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در هوایت بی قرارم روز و شب
سر ز پایت برندارم روز و شب

مولانا
روز ملی گل  كسی كه شهامت قبول خطر نداشته باشد در زندگی به مقصود 

نخواهد رسید. 
محمدعلی كلی

پس سوگند به پروردگار آسمان و زمین كه واقعاً او حق است همان گونه كه خود شما سخن می گویید 
۲۳ ذاریات

مناسبتسخن بزرگان جرعه ای آیات نورانی
کتاب

یکی  گفت:  ریاست جمهوری  انتخاباتی  نامزد  یک 
تصمیمات  که  است  این  بنده  اساسی  اولویت های  از 
اقتصادی بر تصمیمات سیاسی در استان ها حاکم شود و 
به استان ها نباید سیاسی و امنیتی نگاه کنیم. عبدالناصر 
همتی، در برنامه تلویزیونی که از شبکه استانی اصفهان 
زیادی  عزیزان  اصفهان  مردم  کرد:  اظهار  شد،  پخش 
من  و  دادند  دست  از  کرونا  ویروس  شیوع  دلیل  به  را 
واکسیناسیون  خود  دولت  در  که  می دهم  را  قول  این 
انجام شود. بیشتری  بسیار  با سرعت  جامعه  اقشار   تمام 
وی افزود: شرایط اقتصادی کشور مطلوب نیست و اگر روند 

فعلی ادامه داشته باشد ممکن است شرایط بدتر هم بشود. 
مردم گرفتار بیکاری و تحریم هستند و تغییر در وضعیت 
 اقتصادی کشور ضروری بوده و جز اولویت های من است.
این نامزد انتخاباتی ریاست جمهوری گفت: سیاست بیش از 
حد بر اقتصاد حاکم شده و این مشکل باعث شده نتوانیم 
ارتباط سازنده با استان ها برقرار کنیم. نگرش اقتصادی بین 
مسئولان چندان وجود ندارد، در دنیا سیاست در خدمت 
اقتصاد است و اگر قرار باشد اقداماتی کنیم که فقر مردم را 

تشدید کند چه سودی دارد.
به گزارش ایسنا، همتی ادامه داد: به دلیل تخصص 
اقتصادی که داشتم وارد صحنه شدم و به مسائل بین المللی 
آشنا هستم و بر این اعتقادم که ریل گذاری اقتصادی باید 
اصلاح شود. فقط چهار سال می خواهم رئیس جمهور شوم و 
این قصد را ندارم که دو دوره به ریاست جمهوری برسم، چرا 
 که در همین چهار سال منشا خدمات بسیاری خواهم شد.
وی با بیان اینکه راهبرد ملی برای توسعه استان ها نداریم، 
گفت: استان ها هرکدام ظرفیت های خاص خودشان را دارند 
و وقتی همه چیز در تهران متمرکز شود بقیه شهرها به 
حاشیه می روند، بنابراین یکی از اولویت های اساسی بنده 
این است که تصمیمات اقتصادی بر تصمیمات سیاسی در 
استان ها حاکم شود. به استان ها نباید سیاسی و امنیتی نگاه 
کنیم و اگر می خواهیم استان ها توسعه یابند باید هر سه ماه 

یک بار جلسه ای با نخبگان هر استان ترتیب دهیم.
باید  داد:  ادامه  ریاست جمهوری  انتخاباتی  نامزد  این 
اجازه  نباید  چیست؟  استان ها  بیکاری  مشکلات  ببینیم 
اداره کنند و مسائل  باندهایی از مرکز، استان ها را  دهیم 
توسعه  باشد.  حاکم  استان ها  بر  نباید  مذهبی  و  قومی 
متوازن استان ها در دستور کار است و در استان های مرزی 
میزان توسعه یافتگی کمتر است که با آمایش سرزمینی 
 صحیح باید عقب ماندگی در این استان ها را برطرف کنیم.

همتی گفت: هرکدام از استان شرایط خاصی برای جذب 
واکسیناسیون  از  جدا  بنده  اول  اولویت  دارند.  توریست 
لازم  باره  این  در  و  بود  خواهد  توریست  جذب  سریع، 

 است سخت گیری ها را در جذب توریست کاهش دهیم. 
وی افزود: استان اصفهان ظرفیت خوبی در جذب توریست 
دارد، اما مشکل بیکاری در همه استان ها مشترک است و 
باید نگاهمان به تمرکززدایی معطوف شود. در طول یک 
دهه گذشته رشد اقتصادی مان به دلیل تحریم ها کاهش 
یافته است به طوری که در ۱۲ سال گدشته پنج درصد رشد 

ثروت داشته ایم. 
Á به استان ها نگاه سیاسی نکنیم

این نامزد انتخاباتی ریاست جمهوری، تصریح کرد: نبود 
اشتغال سفره مردم را کوچک تر می کند. توانمندسازی اقشار 
محروم جامعه در دستور کار دولت بنده خواهد بود و هم اکنون 
یارانه عادلانه پرداخت نمی شود، چرا که فقیران و ثروتمندان 
به یک میزان یارانه می گیرند. دولت باید حداقل دستمزد را 
افزایش دهد و اعطای کارت اعتباری خرید کمک خوبی برای 
مردم است که به تدریج اقساط آن را به بانک ها پرداخت کنند.
همتی گفت: عادلانه کردن یارانه باید متمرکز به دهک های 
اول تا سوم باشد. در مورد همه اقشاری که قدرت خریدشان 
افت کرده باید حقوق ها را افزایش دهیم و هم اکنون حداقل 
حقوق باید شش میلیون و ۵۰۰ هزار تومان باشد؛ بنابراین 
اصلاح و هدفمند کردن یارانه ها از اولویت های دولت بنده 
است.وی افزود: اگر بتوانیم جاده ابریشم و کریدور شمال 
به جنوب و کریدور ایران به مدیترانه را فعال کنیم ارتباط 
استان ها با یکدیگر افزایش می یابد و دسترسی به شاهراه های 
بین المللی سبب توسعه استان ها و کشور می شود.این نامزد 
از  کشاورزی  موضوع  گفت:  ریاست جمهوری،  انتخاباتی 
اهمیت زیادی برخوردار است و قیمت تضمینی سودی ندارد، 
بلکه قیمت خرید باید تضمینی باشد و قیمت به روز برای 
کشاورزان تعیین شود. باید شیوه ای را طراحی کنیم که دست 
دلال ها از بازار میوه و دیگر محصولات کشاورزی کوتاه 
شود. قیمت میوه ها ۵ تا ۱۰ برابر بیشتر شده است که نشان 
می دهد نظام توزیع مشکل جدی دارد و یکی از راه های 
 توانمندسازی استان ها رسیدگی به کشاورزی آنان است.
همتی با بیان اینکه در دولت سیزدهم باید از آزادی های 
اجتماعی حمایت کنیم، گفت: چرا جوانان زمینه ای برای 
چه  پسران  و  دختران  ندارند؟  فراغت  اوقات  از  استفاده 
تفریحی دارند؟ آنان احساس سختی در زندگی می کنند و 
از زندگی روزمره خود رضایت ندارند و در شهرهای کوچک 
که محیط بسته تر است شرایط برای آنان سخت تر است. 
نباید دخالت شود چراکه هیچ  در زندگی اجتماعی مردم 
 معنایی ندارد و زنان باید هویت مستقل خود را پیدا کنند.
وی اظهار کرد: اقتصاد اصفهان به توریست بسیار وابسته 
است. فضای لازم را برای توریست ها باید فراهم کنیم و به 

صنعت توریسم نگاه امنیتی نداشته باشیم. 

تولیـد  بـا  دانش بنیـان  شـرکت  یـک 
نرم افزارهـای مختلـف، یـک گام بلنـد در حـوزه 

برداشـت. ابررایانه هـا 
بـه گـزارش فارس، امیـن نظـارات مدیرعامل 
شـرکت دانش بنیان رایانش سـریع هزاره ایرانیان، 
دراین بـاره گفـت: مجموعـه ما به صـورت کلی در 
حـوزه ابرکامپیوترهـا و بیـگ دیتـا فعالیـت دارد. 
HPC حوزهـای اسـت کـه در آن نیازمندی های 
بحـث  بـه  مربـوط  نرم افـزاری  و  سـخت افزاری 
مـا  شـرکت  می شـود.  مشـخص  ابرکامپیوترهـا 
نیـز در ایـن زمینـه محصـولات مختلفـی تولیـد 
کـرده اسـت کـه ازجملـه می تـوان بـه محصول 
دانش بنیـان نرم افـزار زمان بنـدی مراکـز ابررایانه 
دانش بنیـان  شـرکت  مدیرعامـل  کـرد.  اشـاره 
یکـی  افـزود:  ایرانیـان،  هـزاره  سـریع  رایانـش 
بـا  نیازهـای کشـور مـا محصـولات مرتبـط  از 
گاز  و  نفـت  صنعـت  مثـاً  اسـت.  شبیه سـازی 
نیازمنـد ایـن اسـت کـه قبـل از شـروع حفـاری 
برخـی داده هـا از طریـق ابرکامپیوترهـا بررسـی 
شـود و در اصطـاح فراینـد شبیه سـازی حفـاری 
انجـام گیـرد. همچنیـن شـرکت های دارویـی یـا 
برخـی صنایـع بـزرگ نیـز بـه شبیه سـازی های 
مـا  دانش بنیـان  نرم افـزار  دارنـد.  نیـاز  بـزرگ 
کمـک می کنـد کـه فراینـد شبیه سـازی بـا دقت 
زمان بنـدی  نرم افـزار  گفـت:  او  گیـرد.  انجـام 
زمـان  کـه  می کنـد  کمـک  ابررایانـه،  مراکـز 
موردنیـاز بـرای پژوهـش و تحقیـق کاهـش یابد 
و داده هـای بسـیار بـزرگ در یک زمـان کوتـاه، 
موردبررسـی و تجزیه وتحلیـل قـرار گیرنـد. ایـن 
مشـابه  نمونـه  قیمـت  یک دهـم  بـا  نرم افـزار 
خارجـی عرضه شـده اسـت و از قابلیـت صادراتی 
نیـز برخـوردار اسـت. ایـن فعـال دانش بنیـان بـا 
اشـاره بـه رونـد توسـعه ابرکامپیوترها در کشـور، 
افـزود: بسـیاری از مشـتریان خدمـات مـا، مراکز 
دانشـگاهی هسـتند، مـا ضمـن فـروش نرم افزار 
زمان بنـدی مراکـز ابررایانـه یـا دیگـر نرم افزارها، 
از  اسـتفاده  در  تـا  می کنیـم  کمـک  آن هـا  بـه 
و  اسـتاندارد  روش هـای  مطابـق  ابرکامپیوترهـا، 
علمـی، عمـل کننـد. نظارات بـا توجه بـه جایگاه 
کشـور، در ایـن رشـته، گفـت: البتـه هنـوز هـم  
بحـث اسـتفاده از ابرکامپیوترهـا در کشـور نیـاز 
بـه فرهنگ سـازی دارد. صنایـع بـزرگ بایـد بـا 
مزایـای اسـتفاده ازاین روش ها آشـنا شـوند و این 
پروسـه های  جایگزیـن  را  فناورانـه  فرایندهـای 
سـنتی کنند. بـه همین دلیـل باهمـکاری وزارت 
طـرح  یـک  اطاعـات  فنـاوری  و  ارتباطـات 
آموزشـی را آغـاز کرده ایـم تـا بـه این شـرکت ها 
و فعـالان صنایـع مختلف، آموزش هـای گوناگون 
را ارائـه کنیـم. مدیرعامـل شـرکت دانش بنیـان 
رایانـش سـریع هـزاره ایرانیـان، ضمـن تبییـن 
دورنمـای ایـن فناوری ها در کشـور، افـزود: ما در 
این شـرکت در تاش هسـتیم تا عـاوه بر تولید 
نرم افـزار، برخـی قطعـات سـخت افزاری مرتبط با 
ابرکامپیوترهـا را نیز تولید کنیم و امیدوار هسـتیم 
در آینـده نزدیـک، سـبد محصـولات مـا بسـیار 

متنوع تـر شـود.

همتی به اصفهانی ها وعده داد:

به دنبال توسعه متوازن استان ها هستیم
گام بلند شرکتی 

دانش بنیان برای استفاده 
از ابررایانه ها در صنایع

معرفی سرپرست جدید ادارۀ میراث اصفهان
مدیر امور فرهنگی و ارتباطات اداره کل میراث فرهنگی 
اســتان اصفهان از انتصاب علی کامیابی به عنوان سرپرست 

جدید این اداره کل خبر داد.
شــهرام امیری به ایســنا گفت: وزیر میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان، طی حکمی »علی 
کامیابی« را به عنوان سرپرست اداره کل میراث فرهنگی استان 
اصفهان منصوب کــرد. او توضیح داد: علی کامیابی، یکی از 
همکاران باسابقه ما در اداره کل میراث استان اصفهان است 
که پیش تر در ســمت معاونت اداری_مالی و معاونت توسعه 
مدیریت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان اصفهان فعالیت داشت. مدیر امور فرهنگی و ارتباطات 
اداره کل میراث استان اصفهان تصریح کرد: در بخشی از حکم 
علی اصغر مونســان، خطاب به علی کامیابی آمده است که 
اجرای برنامه های خلاقانه در حوزه گردشگری و صنایع دستی، 
تعریف مسیرهای جدید گردشگری، برنامه ریزی جهت تقویت 
تورهای گردشگری، افزایش کیفیت هتل ها و رستوران های 
ســنتی و بین راهی، ایجاد و احداث بازارچه ها و فروشگاه های 

صنایع دستی، حفاظت و پاسداری از میراث ارزشمند  فرهنگی-
تاریخی و مرمت بناهای تاریخی، ارتقاء ســطح مهارت  های 
علمی و عملی کارکنان و استفاده حداکثری از بخش خصوصی 
و بهره گیری از توان تخصصی صاحب نظران، کارشناسان، منابع 
انسانی موجود و تعامل جدی با مدیریت عالی استان و مسئولان 

استانی، هماهنگی با حوزه های ستادی، توجه به مسائل انسانی، 
ایجاد فضایی صمیمی و دوســتانه با فراهم کردن زمینه های 
پیشرفت شغلی کارکنان از مهم ترین شاخصه هایی است که 
انتظار می رود در راستای تحقق اهداف وزارتخانه اهتمام لازم 

به عمل آید.

دانش آموختگان ایرانی از مالزی، هند، انگلیس، فرانسه 
و آمریکا بیشترین آمار جذب هیئت علمی در دانشگاه های 
داخل کشور را از بین دانش آموختگان ایرانی تحصیل کرده 
در کشور های خارجی به خود اختصاص دادند. به گزارش 
صداوسیما، حجت الاسلام محمدرضا رضوان طلب درباره 
جذب نخبگان ایرانی خارج از کشور در دانشگاه های داخلی 
به عنوان هیئت علمی، گفت: دانش آموختگان دانشگاه های 
خارج از کشور به صحیح یا غلط نزد برخی از دانشگاه های 
داخلی از مزیت عمده برخوردار شده و در فرآیند سریع تری 
جذب می شوند. او افزود: سهمیه ویژه ای هم برای جذب 
نخبگان ایرانی خارج از کشور، مازاد بر سهمیه سالیانه 
اگر  که  به گونه ای  است،  گرفته شده  نظر  در  دانشگاه ها 
دانشگاهی یک دانش آموخته دوره دکتری دانشگاه های 
با هماهنگی  را جذب کند، ردیف جذب مستقل  خارج 
وزارت  بین الملل  امور  معاونت  و  نخبگان  ملی  بنیاد 
صلاحیت ها،  احراز  از  پس  تا  می کند  دریافت  علوم 
از کشور معطل ردیف  پرونده هیچ دانش آموخته خارج 
استخدام و سایر موانع صدور و حکم کارگزینی نشود. 

معاون وزیر علوم به آمار جذب نخبگان خارج از کشور 
در دانشگاه های داخل اشاره کرد و گفت: از اردیبهشت 
سال ۸۳ تا پایان اردیبهشت سال ۱۴۰۰ درمجموع ۲ هزار 
و ۲۱۴ دانش آموخته خارج از کشور جذب هیئت علمی 
افزود:  طلب  رضوان  دکتر  شده اند.  داخل  دانشگاه های 
 ۳۰۸ احراز  با  مالزی  کشور  از  ایرانی  دانش آموختگان 
کرسی بالاترین رتبه جذب را به خود اختصاص داده اند، 
پس ازآن دانش آموختگان دانشگاه های هند با ۲۲۶ نفر، 
انگلیس با ۲۰۹ نفر، فرانسه ۲۰۶ نفر و آمریکا با ۲۰۵ 
نفر در رتبه های بعدی قرارگرفته اند. رئیس مرکز جذب 
سایر  ایرانیانِ  جذب  درباره  علوم،  وزارت  هیئت علمی 
کشور ها در دانشگاه های داخل، گفت: دانش آموختگان 
آفریقای  قزاقستان،  پرتغال،  عراق،  برزیل،  کشور های 
 ۲ یا  یک  کسب  با  هرکدام  تایوان  و  نامیبیا  جنوبی، 
کرسی در ردیف های آخر جذب دانش آموختگان خارج از 
کشور قرارگرفته اند. فراخوان جذب اعضای هیئت علمی 
جذب  مرکز  الکترونیکی  درگاه  در  آبان  از  سال ۱۴۰۰ 

هیئت علمی وزارت علوم آغاز می شود.

 بالاترین جذب دانش آموختگان ایرانی 
از 5 کشور در دانشگاه های داخلی

کاروانسرای تحدید اصفهان قربانی بدسلیقگی ها
بیست ســال پیش، کاروانسرای تاریخی تحدید در جوار 
دروازه دولت اصفهان خراب شــد تا بر ویرانه های آن ارگ 
جهان نما سر به آسمان بساید؛ اتفاقی که میدان نقش جهان 
را تا مرز خروج از فهرســت آثار جهانی پیش برد و از سویی 

هنرمندان را از مآمن و ماوایشان آواره کرد.
به گزارش ایرنا، خطــر از بیخ گوش میدان نقش جهان 
گذشــت اما چهارباغ ماند و بنای مخوف جهان نما با صدها 
بغض فروخــورده هنرمندان و اســتادکارانی که از مآمن و 
ماوایشــان در کاروانســرای تحدید، آواره این سو و آن سوی 
شهر شــدند.  کاروانسرای تحدید، سال ها در دروازه دولت و 
در گلوگاه محور تاریخی چهارباغ، خانه امن نقره ســازان و 
قلم زنان بود؛ جایی برای پروراندن آثار فاخر هنرهای سنتی 
اصفهان که در یک ســیر تاریخی، فرهنگی و اجتماعی به 
دست هنرمندان صنایع دستی رسیده بود. قلم زنان و نقره کاران 
اصفهان، سال ها در کاروانســرای تحدید آموخته و پرورده 
استادکاران شــده بودند. آموخته بودند و هم نیز شاگردانی 
را می آموختند. چه قلم هــا و چه نقش ها که بر تن بی جان 
مس ها و نقره ها نزدند؛ از رزم ها و بزم ها، عاشقانه ها، لیلی ها 
و مجنون ها در صورت گشاده یک بشقاب تا نقوش شیدای 
گیاهی و جانوری در میان گردن باریک یک ســاغر یا یک 
گلدان که تمام نقش ها از بسترش به بیرون برجسته و زنده، 

نمایان می شدند.
Á  صفر تا صد هنر - صنعت نقره سازی در دل

کاروانسرایی که ویران شد
شور تماشا و ذوق بی حدواندازه تماشاگران و علاقه مندان 
صنایع دستی در دیدار از کاروانسرای تحدید ازاین رو بود که 
تمام مراحل ســاخت و پرداخت و آفریــدن نقش ها بر تن 
نقره ها و مس ها، یک جا جمع شــده بود؛ کاروانسرایی که 
برای گردشگران در محور فرهنگی، تاریخی چهارباغ جذاب 
و دیدنی بــود و از این رهگذر، کوشــندگان هنر- صنعتِ 
قلم زنی و نقره سازی با شوق مضاعف، از بای بسم الله تا تای 
تمّت، ســاخت و پرداخت آثار را به تماشا می کشیدند. همه 
نیازهای استادکاران، کارگاه های صنایع دستی از اول تا پایان 
در همین سرا برآورده  می شد. یک نوع یکپارچگی و همگنی 
که به خودی خود موجب تأثیرگذاری بیشتر در جهت اعتلا و 
تکامل آثار هنری و پویایی هنرمندان و متصدیان آن می شد. 
بخت اما نه با کاروانسرای تحدید یار بود و نه با استادکارانی 
که سال های زیادی را از شاگردی تا استادی در آنجا گذرانده 
بودند. سودای پول و قدرت بر کاروانسرای تحدید و ساکنانش 
آوار شد. ماجرای تغییر کاربری غیراصولی و غیر کارشناسی 
برای یک مکان تاریخــی در محور تاریخی چهارباغ نقطه 
آغاز بود. کمیسیون ماده ۵ در سال ۷۴ رای به تغییر کاربری 
داد و  قصــه پر غُصه کاروانســرای تحدید از همین جا آغاز 
شد. تخریب کاروانسرای تحدید، آوارگی هنرمندان قلم زنی و 
نقره کار به این سو و آن سوی شهر و برهم خوردن یکپارچگی 
چندین ساله یک صنف مهم صنایع دستی اصفهان و عاقبت 
علم شدن یک برج غول پیکر که هنوز هم سایه اش بر محور 
تاریخی و فرهنگی چهارباغ سنگینی می کند. بیشتر از صد 
حجره و کارگاه قلم زنی و  نقره سازی در کاروانسرای تحدید 
وجود داشت. شماری از استادکاران و صنعت گران این هنر، 
خانه نشین شــدند و رو به فراموشی رفتند؛ عده ای بیشتر به 
بازارچه کاوه رانده شدند، برخی به بازارچه شاطرباشی ، رحیم 
خان و علی قلی آقا رفتند و این گونه شد که پیوستگی و پیوند 
گذشته از هم گسیخت و پیکره صنف قلم زنان و نقره کاران 
هیچ گاه، دست کم تاکنون نتوانست به همدیگر پیوند بخورد.

Á ظلمی که به هنرمندان سرای تحدید شد
در این پیوند، حسین جوهری از استادان نقره ساز اصفهان 
و از حجره داران کاروانســرای تحدید از ســال های سخت 
هنرمندان نقــره کار و قلم زن گفت: کاروانســرای تحدید و 
در مجــاورت آن، گاراژ)توقــف گاه( ایــزدی، ۲ قطعه زمین 
۶ هزار متری متعلق به حاج رســولی ها و در اجاره ۹۰ ساله 
کازرونی ها)تاجران معروف پهلوی اول در اصفهان( بودند. پدرم 

سرای تحدید را از کازرونی ها اجاره کرده بود. شهرداری وقت 
اما در دهه هفتاد با ترفند در سرای تحدید نفوذ کرد و خواست 
به هر قیمتی که باشــد دکان ها به شــهرداری واگذار شود. 
هنرمند پیشکسوت صنایع دستی افزود: در کاروانسرای تحدید 
همه هنرمند بودند؛ همه سرشان به کار خودشان بود؛ به هر 
ترتیبی بود می خواستند مغازه استادکارها را با دو، سه میلیون 
تومان از دستشــان دربیاوردند و همین کار را هم کردند. اولِ 
کار از پسشان برنمی آمدند اما بازور و اجبار این کار را کردند. 
به روایت جوهری که شاهد رنج ازهم گسیختگی هنرمندان 
و همکارانش با تخریب کاروانسرای تحدید بوده است، گویا 
همه هنرمندان در کاروانسرای تحدید حجره نداشتند، عده ای 
هم در ایوان های تحدید می نشستند و قلم می زدند. او گفت: 
کاروانسرای تحدید برای بســیاری از هنرمندان حکم خانه 
امن و محل کســب روزی بود. محمد خوروش،هنرمند بود؛ 
اما آخرِ کار که تحدید خراب شد، ایشان هم با فقر مرد. تنها 
خوروش نبود، خیلی ها بودند که همین ماجرا را داشــتند. در 
ادامه، یک مغازه در سرای هنرمندان کاوه به ما دادند؛ بهشت 
را از ما گرفتند و جهنم را با هزار وعده نثارمان کردند. جوهری 
ادامه داد: صنف ما در حال از هم پاشــیدن بود.مجبور بودیم 
ســرای هنرمندان کاوه را قبول کنیم؛ درباره سرای تحدید و 
هنرمندان صنایع دستی، ظلم بزرگی شد خیلی از هنرمندان را 
پراکنده و خیلی ها را هم مظلوم کُشی کردند, در این میان دیگر 
یکپارچگی گذشته وجود ندارد و همه پراکنده شدند؛ حالا اگر 
بخواهید ۲ نفر از هنرمندان را پیدا کنید، باید نصف اصفهان 
را بگردید، نصفشــان در بازارچه رحیم خان  اند و یک عده در 
بازارچه شاطرباشی بعد از خراب شدن کاروانسرای تحدید و 
این پراکندگی، مجموعه سرای هنرمندان کاوه به اجبار به ما 
تحمیل شد. به گفته جوهری تا شعاع سه کیلومتری اطراف 
بازارچه کاوه ،هنرمندان، قلم زن ها، ســازنده ها، فروشنده ها، 
خانه ها، زیرزمین ها و دکان ها را اجاره کردند و مشــغول کار 
شدند و اما با این وصفِ پراکندگی، هیچ گاه صنف نقره سازها و 

قلم زن ها نمی توانند به شکل گذشته یکپارچه شوند.
Á حال و هوای خوش کاروانسرای تحدید

مهدی پرورش دیگر راوی روزگار کاروانســرای تحدید 
است؛ به گفته این نقره ســاز دورتادور سرا و در ایوان بزرگ 
جلوی حجره ها، کارگاه های قلم زنی و نقره کارها قرار داشت، 
حوض بزرگی در وســط که همه از آن اســتفاده می کردند، 
درختان سایه گستر و حال و فضای خاصی که همه هنرمندان 
و کارگاه هایشان را دورهم جمع کرده بود. این هنرمند گفت: 
سبک و کار قدیم، سازندگی اش بیشتر بود؛ همه باهم و کنار 
هم می گذراندیم . امکانات زمان حاضر برای کارگاه ها فراهم 
نبود، ازاین رو همه یکدیگر را می خواستند؛ به هم نیاز داشتند. 
دسته جمعی باهم کار می کردیم. به زور اما مغازه ها را گرفتند 
و کاروانسرای تحدید را خراب کردند. حالا بیست سال از آن 

روزها گذشته و زمانه هم تغییر کرده است.
Á شکایتی که رسیدگی نشد

سید عباس شــیردل رئیس اتحادیه صنف صنایع دستی 
اصفهان نیز گریزی به اعتراض  هنرمندان صنایع دســتی  و 
میراث دوستان در زمان از هم گسیختن کاروانسرای تحدید 

زد و گفت: تحدید از سراهایی بود که کمترین آسیب را داشت 
اما در آن زمان که ســال های خیلی دوری هم نیست، این 
بنای بسیار زیبا را با عنوان تغییر کاربری خراب کردند. همه 
کارها غیرقانونی پیش رفت، خلاف قانون میراث فرهنگی 
عمل کردند و همکاران ما در آن زمان شــکایت کردند، اما 
راه به جایی نبردند. اشاره شیردل به تخریب یک اثر در محور 
تاریخی چهارباغ است. چهارباغ در سال ۱۳۱۰ به ثبت ملی 
رسیده است. طبق قوانین میراث فرهنگی، تخریب یک اثر 
تاریخی، فرهنگی که جزوی از شاکله و پیکره یک اثر ثبت 
ملی به شمار می آید، خلاف است.   به گفته این مقام صنفی 
صنایع دستی اصفهان، قلم زنان و نقره سازان اصفهان بعد از 
تخریب کاروانسرای تحدید در ۱۰ نقطه شهر پراکنده شدند.

Á تبعات فرهنگی یک تصمیم اشتباه
کشاورز از پژوهشــگران عرصه صنایع دستی اصفهان 
و مستندســاز، در واکاوی تخریب کاروانســرای تحدید و 
تبعات پراکنده شــدن هنرمندان و صنعتگران گفت: حضور 
اســتادکاران قلم زن و نقره ســاز در کنار هم در بازارچه های 
ســنتی را می توان از دو زاویه مهم قلمداد کرد؛ یکی اینکه 
همگرایی ذهنی اســتادکاران را رقم می زد و این همگرایی 
ذهنی باعث درک بهتر هنر- صنعت نقره ســازی و خواسته 
یا ناخواسته در فضایی هماهنگ، باعث انتقال اطلاعات در 
بین هنرمندان می شد. او در ادامه افزود: نکته دوم این است 
که در آن فضا یک اتحاد صنفــی بین آن ها ایجاد و باعث 
می شد، نیازهای اساسی آن ها در حالتی یکسان و بدون حق 
خوری رفع شــود. از طرفی، اثر خلق شده در یک بازار معین 
کــه مراحل تولید، از صفر تا صد را در یک مکان طی کرده 
است، خواهان های خودش را به شکل مستقیم جذب می کند 
و این بی واسطه گری درفروش، برای فروشنده و خریدار،یک 
معامله بی غل و غش یا شیرین بوده است. از نگاه کشاورز، 
مسئله هنر، مسئله فرهنگ است و فرهنگ نیز با »رابطه« 
ارتقا می یابد . هرچه روابط  از هم گسیخته تر باشد، فرهنگ 
زیبایی شناسی آن رشــته هنری، کمرنگ تر می شود. او در 
توضیح بیشــتر افزود: وقتی همه استادکارها در کاروانسرای 
تحدید در یک راسته بودند، همزمان که شاگردها در حجره 
استادشان کار می کردند، می توانستند آموزه های استادان دیگر 
را هم بیاموزند و وقتی خودشان استادکار می شدند، بازهم با 
اســتادکارهای دیگر در ارتباط بودند. این تعامل، هم باعث 
پیشــرفت و هم به نوعی باعث ثبات هنری و ســنت های 
حرفه ای مثل اســتفاده از طرح های سنتی ایرانی و یا به طور 
خاص، طرح های ســنتی اصفهان می شــد. از نگاه کشاورز 
با تخریب کاروانســرای تحدید، همه این کیفیت ها تحت 
تأثیر قرار گرفت و  به دلیل افتراقی که بین اســتادکاران و 
کارگاه های قلم زنان و نقره سازان پیش آمد، این گسست آغاز 
شــد و این وضعیت با هر دهه ای که به دهه پیشین اضافه 
شود، افزوده تر و درنتیجه فاصله های فرهنگی  بیشتر می شود. 
او افزود: این افتراق بین هنرمندان سبب ضعیف شدن محیط 
صنفی شان می شود و خواه ناخواه این اتفاق بر کیفیت کارشان 
تأثیر می گذارد تا جایی که دیگر نمی توانند نیازهای حقیقی 

جامعه را ببیند یا بتوانند رفع کنند.


